
Beantwoording technische vragen Begroting 2025 / 2e Herziening 2024

Nr. Fractie
Onderwerp

Vraag Antwoord (raadsproof)

1 GdeJ Welzijn/ 

Mentoringsubsidie 

In de begroting staat dat mentoringssubsidie jeugd zal verdwijnen vanaf 1 januari 2025. 

De twee organisaties die gebruik maakte van het mentoringssubsidie hebben 

gecommuniceerd over zogeheten ''domino effecten'‘ op de organisaties (zienswijze 

Stichting B for You 2024 004/wgb) dat plaats zal vinden. Heeft de gemeente kennis 

genomen van deze impact?

Zo ja, wat zijn de domino effecten die de gemeente heeft geconstateerd, in acht 

nemende het Preventiebeleid vastgesteld in ''Passende Zorg voor Heel de stad'' en ''Heel 

de stad'', als deze ''domino effecten'' de enige twee professionele aanbieders voor deze 

kwetsbare kinderen en jongeren binnen deze leeftijdscategorie de komende jaren 

omvallen/flink inkrimpen?

De organisatie Bfor You heeft ons gewezen op de domino effecten dat bij wegvallen van de gemeentelijke bijdrage ook fondsen zich kunnen terugtrekken. De 

gemeente weet dat het bezuinigen op deze organisaties effect kan hebben op het voorzieningenaanbod. 

2 GdeJ Welzijn/ Zorgzaam010 Tijdens de Voorjaarsnota leek uit antwoorden van o.a. wethouder Achbar dat voor de 

vrijwilligersorganisaties waar binnen Preventie: Welzijn, Wijkteams en Zorg subsidies 

verdwijnen er ''andere partijen in de stad het werk konden overnemen'' of een deel van 

het verloren werk overgenomen zou worden door het online platform Zorgzaam010. 

Zorgzaam010 is echter een online platform waar vrijwilligers geregistreerd en 

gekoppeld worden aan aanvragen, en biedt niet dezelfde pakket aan training 

begeleiding, mentale ondersteuning en steun aan haar deelnemers. 

Welke investering zijn besproken om Zorgzaam010, binnen het huidige budget, 

startklaar te maken om de bundel aan activiteiten die zowel Be for You en Big Friends 

bieden over te nemen?            Vanaf wanneer kan Zorgzaam010 deze activiteiten 

overnemen?

Zorgzaam010 vervult in Rotterdam het aanbod voor online matching voor inwoners van 16 jaar en ouder, dat wil zeggen een koppeling tussen vraag en 

aanbod via het platform, bijvoorbeeld tussen mentor en mentee. Binnen de bestaande middelen en de opdrachtverstrekking die uit de aanbesteding volgde is 

het niet mogelijk om alle functies van mentoring volledig over te nemen. We willen wel inzetten op bredere bekendmaking van het aanbod en 

naamsbekendheid van Zorgzaam010. Daarnaast kunnen bestaande organisaties hun aanbod bekend maken op de pagina die gewijd is aan 

mentoringorganisaties en maatjesprojecten  https://www.zorgzaam010.nl/maatjes-mentoren-rotterdam. Voor inwoners onder de 16 jaar kan niet online 

gematcht worden omdat het platform in de voorwaarden heeft opgenomen dat de minimale leeftijdsgrens op 16 jaar ligt voor inschrijving en voor 

vriendschapsverzoeken minimaal 18 jaar.

3 GdeJ Welzijn/ 

Mentoringsubsidie 

Hoeveel kwetsbare jongeren, die nu bediend konden worden via Mentoringssubsidie 

kunnen mogelijk vanaf volgend jaar niet meer bediend worden?

Is de impact op mentale welgesteldheid na het verliezen van aangeboden en 

aangenomen mentorship van deze jongeren enigszins in beeld bij de gemeente?

Ongeveer 380 kinderen en jongeren wordt door de organisaties aangegeven. In de inspreekronde van 19 juni wordt gesteld: 200 door Big Friends en 180 door 

B for You.

De mentoringsorganisaties maken gebruik van co-financiering, waardoor het lastig is met zekerheid te zeggen hoeveel kinderen/ jongeren niet meer 

gekoppeld zullen zijn aan een mentor na de beëindiging van de subsidie.

Bij B for You werd in de inspreekronde gesteld dat zij voor 20% afhankelijk zijn van de gemeente, bij Big Friends is dat percentage hoger, richting 70%. 

4 GdeJ Welzijn/ 

Mentoringsubsidie 

Mentoringssubsidies verdwijnen, maar is er budget met mentoring als specifieke 

doelstelling binnen andere subsidies of programma's opgenomen?

Nee, er is geen gemeentelijk budget / subsidieregeling met mentoring als specifieke doelstelling. Wel wordt via het Nationaal programma op Zuid (NPRZ) 

ingezet op het programma Mentoren Op Zuid.  Mentoren op Zuid is tevens één van de interventies binnen het collegetarget schil om de school. Ook kunnen 

Dagprogrammeringsscholen inzetten op mentoring via aanvragen voor de Dagprogrammering (gemeente) en kunnen scholen met een relatief hoge 

achterstandsscore inzetten op mentoring via het aanvragen van de OCW subsidie school en omgeving (Rijk).

5 GdeJ Welzijn/ 

Mentoringsubsidie 

Gezien de mate van vervlochtenheid van organisaties zoals B for You en Big Friends in 

de Rotterdamse informele welzijn- en zorgketenstructuur (ze zijn verwijzingspartner 

van CJG, Wijkteams, Enver, MEE Rotterdam, etc.) , is het besluit om deze subsidiestroom 

te sluiten besproken met haar ketenpartners (die ook samenwerken of een rol spelen 

binnen het huidige gemeentelijke beleid)?

Is de impact op ketenpartners van het verdwijnen van organisaties zoals B for You, Big 

Friends, Zuiderlokaal en andere gekorte vrijwilligeroganisaties in kaart gebracht? b. Zo 

ja, wat geven deze organisaties aan?

Nee, het besluit om deze subsidiestroom te sluiten is niet besproken met ketenpartners. Bij elke bezuiniging zijn er zekere risico's in het totaal van het 

voorzieningenaanbod. Helaas moesten er scherpe keuzes gemaakt worden, waarbij we er niet aan ontkomen dat er sprake is van het wegvallen van aanbod.  

In dit geval is besloten om te bezuinigen op warme matching. We hopen dat er via online matching via zorgzaam 010 alsnog vrijwillige mentoren aan 

jeugdigen (16+) kunnen worden gematcht. Voor kinderen en jongeren onder de 16 zijn er mentoringopties rondom de school. 

6 GdeJ Welzijn/ 

Mentoringsubsidie 

Heeft de gemeente inzichtelijk welke andere organisaties (van vergelijkbare 

volwassenheid, professionaliteit en mate van lokale binding) actief op dit specifieke 

gebied, deze organisaties kunnen vervangen?

ja,  in het onderwijs is het programma Mentoren op Zuid actief www.mentorenopzuid.nl. Dit programma wordt gefinancierd door het Nationaal Programma op 

Zuid (NPRZ). Daarnaast vindt online matching voor jongeren (16+) plaats via Zorgzaam010 en kunnen dagprogrammeringsscholen bij de gemeente 

(dagprogrammering) en scholen met een relatief hoge achterstandsscore bij het ministerie van OC&W subsidie (school en omgeving) aanvragen om in te 

zetten op mentoring.
7 VVD Onderwijs Gratis voorschoolse educatie NPRZ: De indexatie van voorschoolse educatie wordt 

gedekt door rijksmiddelen tot 2026. Hoe wordt de continuïteit van de bekostiging 

gewaarborgd na 2026, en

wat gebeurt er als de landelijke bekostiging wordt herzien?

In 2026 vindt er geen indexatie op het maximaal fiscaal uurtarief plaats door het Rijk. Dit kan grote gevolgen hebben voor de kinderopvang en dus ook voor 

VE. Omdat kosten van organisaties wel stijgen, zouden ze dit kunnen doorbelasten in hun uurtarief. Dit kan dus betekenen dat ouders per uur meer moeten 

gaan betalen voor de kinderopvang. Vanaf 2027 zou het nieuwe aangekondigde stelsel moeten starten. Hiervoor heeft het Rijk middelen gereserveerd. M.b.t. 

VE komt er vanuit het Rijk een nieuwe verdeling van de gemeentelijke onderwijsachterstandenbelied-middelen op basis van CBS-indicatoren. Het is echter 

nog volledig onduidelijk welke gevolgen dit heeft voor Rotterdam.



8 VVD Onderwijs Stimuleren anders organiseren onderwijs: Welke criteria worden gehanteerd bij het 

toekennen van subsidies aan onderwijsinstellingen voor het anders organiseren van 

onderwijs, en hoe wordt het succes van deze initiatieven geëvalueerd?

In de subsidieregeling is het volgende opgenomen:

1.	De subsidie Anders organiseren, innoveren en ruimte directies kan uitsluitend worden verstrekt ter ondersteuning van maatregelen die bijdragen aan 

vermindering van het lerarentekort in Rotterdam en maatregelen die bijdragen aan het behouden of verbeteren van de kwaliteit van het beroep van leraar.

2.	De subsidie kan ingezet worden voor een andere opbouw van de organisatie of initiatieven die het beroep van leraar duurzaam aantrekkelijk maken.

3.	De subsidie kan ingezet worden ter ondersteuning van de ontwikkeling en uitvoering van projecten in het kader van het plan ‘Slim organiseren po en so 

Rotterdam’, een actieplan voor de aanpak van het lerarentekort. 

De gemeentelijke subsidie is co-financiering van de inzet van Rijksmiddelen en eigen inzet van de schoolbesturen. Dit ter uitvoering van het convenant voor 

de aanpak van het lerarentekort in de G4 en Almere. De evaluatie van de maatregelen in Rotterdam vindt jaarlijks plaats aan OCW, de belangrijkste financier. 

De goede voorbeelden worden oa zichtbaar gemaakt via Onderwijs010, en de met leer- en vebeterpunten  meegenomen in de verdere ontwikkeling van 

Anders organiseren in Rotterdam.

9 VVD Onderwijs Toename lerarentekort: Gezien de toename van het lerarentekort ondanks de genomen 

maatregelen, welke stappen heeft de gemeente genomen om het verschil met de rest 

van Nederland te verkleinen?

Vanaf 2020 werkt de gemeente met scholen, schoolbesturen, opleiders en andere betrokken partijen via een aanpak langs vier lijnen aan het lerarentekort in 

Rotterdam. In het NROB is het beleid van de afgelopen jaren doorgezet. Het gaat om de volgende vier actielijnen:

1. Het vergroten van instroom van onderwijsprofessionals.

2. Het behouden van onderwijsprofessionals.

3. Rotterdam als onderwijsstad. 

4. Slim organiseren van het onderwijs.

11 VVD Dak- en thuislozen “Via directe bemiddeling krijgen cliënten een woning aangeboden en hoeven ze niet 

meer met een urgentie zelf te zoeken. Zo kunnen de woningcorporaties beter sturen op 

waar de cliënt komt te wonen. Cliënten krijgen tenminste een jaar nazorg, zo licht of 

intensief

als nodig, en een huurzorgcontract”

- Hoe verloopt het proces van woningtoewijzing? Worden er bepaalde criteria 

gehanteerd om te bepalen welke woning het beste aansluit bij de specifieke behoeften 

van een cliënt?                                                                                                                                                        - 

Hoe wordt er rekening gehouden met urgentie en de noodzaak van een veilige 

omgeving bij het toewijzen van woningen? Welke systemen worden gebruikt om de 

beschikbaarheid van woningen te monitoren en ervoor te zorgen dat de woningen snel 

toegewezen kunnen worden?

Bij het toewijzingsproces van woningen wordt door de corporaties rekening gehouden met eventuele woonvereisten die aan de woning gesteld worden. 

Bijvoorbeeld dat het een begane grond woning moet betreffen, in een bepaald gebied moet zijn in verband met essentieel netwerk of dat er een lift moet zijn 

voor iemand die slecht ter been is. Ook wanneer er vanuit veiligheidsaspecten bepaalde buurten of wijken moeten worden uitgesloten wordt dit meegenomen 

in het urgentieprofiel. Met de corporaties worden in de prestatieafspraken afspraken gemaakt over de verwachte beschikbaarheid van te verhuren woningen, 

de verdeling van deze woningen over de doelgroepen conform de verdeelsleutel in de Woonvisie (45% regulier woningzoekenden, 25% kwetsbare 

Rotterdammers en 30% overige urgenten) ook wordt er maandelijks gemonitord hoe lang het duurt tussen urgentiebesluit en verhuur van de woning, streven 

is dat er binnen 3 maanden een woningaanbieding is gedaan. De beschikbaarheid van woningen wordt bijgehouden in de monitor woonruimteverdeling regio 

Rotterdam die jaarlijks wordt gepubliceerd via Onderzoek010.

12 VVD Dak- en thuislozen Vermindering aantal daklozen; Het doel is dat per 2026 de maximale verblijfsduur voor 

volwassenen 3 maanden is.

- Hoe wordt de voortgang van het doel om de maximale verblijfsduur voor volwassenen 

in de opvang tot 3 maanden te verkorten gemonitord? Wat zijn de grootste obstakels die 

momenteel in de weg staan?

We houden het percentage bij dat langer dan 3 maanden in de opvang verblijft. Er zijn een aantal obstakels die momenteel in de weg staan: mensen met 

complexe problematiek in de opvang die moeilijk kunnen doorstromen, hogere instroom in de opvang sinds medio vorig jaar zonder extra 

uitstroommogelijkheden zoals doorstroomvoorzieningen en Room First in combinatie met een krappe woningmarkt. 

13 VVD Crisisopvang Ontwikkelagenda Crisisopvang: “Om knelpunten in de crisisopvang op te lossen werkt 

de gemeente met de opvangorganisaties aan een ontwikkelagenda. Ook is gestart met 

het aan

deze agenda gekoppelde tarievenonderzoek crisisopvang”.

- Wat zijn de knelpunten in de crisisopvang die de gemeente heeft vastgesteld? Welke 

maatregelen zijn er genomen om deze knelpunten op te lossen?

Er is sprake van verschillende knelpunten in de in-, door- een uitstroom van de crisisopvang. Daarnaast ervaren de aanbieders financiële knelpunten als gevolg 

van toegenomen kosten. Met de aanbieders zijn we gestart met het opstellen van een ontwikkelagenda voor de crisisopvang van slachtoffers van huiselijk 

geweld, waarin de ontwikkelopgaven en acties voor de periode t/m 2027 worden uitgewerkt. Parallel aan de realisatie van deze ontwikkelagenda wordt een 

kostprijsonderzoek uitgevoerd. 

14 VVD Horeca 24-uurs horeca: Wat zijn de criteria voor de selectie van de 15 locaties waar ruimte wordt 

geboden aan de ontwikkeling van 24-uurshoreca? Welke gegevens of statistieken 

worden

gebruikt om de effectiviteit van de 24-uurshoreca te meten?

Bij de herijking van de horecagebiedsplannen waren een aantal uitgangspunten belangrijk, zoals ruimte voor de nacht. De horecagebiedsplannen worden 

opgesteld op basis van een uitgebreid participatietraject. Ondernemers en bewoners kunnen per wijk en indien noodzakelijk ook per straat aangeven waar 

welke vorm van horeca wenselijk is, waarbij het uitgangspunt een goede balans tussen levendigheid en leefbaarheid is. Ook adviezen van de diensten 

(clusters gemeente, politie enz.) spelen een rol, o.a. op het gebied van gebiedsontwikkeling, politiecapaciteit, bestaand aanbod in relatie tot overlast / 

incidenten en geschiktheid van gebieden voor zwaardere vormen van horeca. In (woon)wijken of -straten waarin het woon- en leefklimaat onder druk staat, 

ingegeven door bijvoorbeeld informatie van de politie, is daarom geen mogelijkheid voor de ontwikkeling van nachthoreca opgenomen. Plekken welke 

bijvoorbeeld niet door woningen worden omsloten lenen zich daarentegen beter voor de ontwikkeling van nachthoreca. Het uitgangspunt was meer ruimte 

voor nachthoreca conform het Uitvoeringsplan Horeca, maar wel op een verantwoordelijke manier. Er zijn vooraf geen specifieke selectiecriteria bepaald; elke 

(ondernemers)wens behoeft maatwerk en een goed gesprek met de wijk. Voor het antwoord op het meten van de effectiviteit van 24-uurshoreca, zie het 

antwoord op vraag 15.

15 VVD Horeca 24-uurs vergunningen: Hoeveel van de verleende 24-uursvergunningen worden 

daadwerkelijk benut door horecaondernemers?

Er is geen monitor voor het gebruik van 24-uursvergunningen. Uw raad is in 2021 geïnformeerd over het gebruik van (24-uurs)vergunningen n.a.v. het 

onderzoek ‘Een uurtje langer’ (21bb3989). Het doel van het vergunningenstelsel is het beschermen van de openbare orde en het woon- en leefklimaat; we 

bezien of een 24-uursvergunning op een veilige manier mogelijk is, het is vervolgens aan en in het belang (flexibiliteit) van de ondernemer om te kiezen om tot 

02:00 uur of 06:00 uur open te zijn. In het weekend sluiten deze horecazaken over het algemeen later dan doordeweeks.



16 VVD Horeca Samenwerking met Ondernemers: Op welke wijze worden ondernemers en bewoners 

betrokken bij de ontwikkeling van de horeca gebiedsplannen? Hoe worden hun ideeën 

en

zorgen voldoende meegenomen in de besluitvorming?

Voorafgaand aan de start van de herijking van de horecagebiedsplannen is over de mogelijkheid tot inspraak over horeca in de wijk uitgebreid 

gecommuniceerd naar de wijkraden, bewoners, ondernemers en andere belanghebbenden. Zo zijn er brieven aan de wijkraden verstuurd, zijn er berichten op 

de socials en Ondernemen010 geplaatst, heeft KHN hier aandacht voor gevraagd en is er per gebied een pagina aangemaakt op mijn.rotterdam, het digitale 

participatieplatform van de gemeente. Middels deze communicatie zijn bewoners en ondernemers op de hoogte gesteld van het herijkingsproces alsook 

uitgenodigd voor de participatiebijeenkomsten die zijn georganiseerd. Afhankelijk van de aard en omvang van een gebied werden een of twee bijeenkomsten 

georganiseerd, waar bewoners en ondernemers mee konden praten en denken over de mogelijkheden of knelpunten van horeca in hun gebied. Deze zorgen of 

ideeën konden door ondernemers of bewoners worden opgeschreven. Ook werden bevindingen vastgelegd in een verslag, dat naderhand ook op 

mijn.rotterdam is gedeeld. De opbrengsten van deze participatiebijeenkomsten alsook de opbrengsten van mijn.rotterdam zijn vervolgens zorgvuldig 

gewogen, ook tegen adviezen van interne en externe partners zoals de politie en de DCMR en al dan niet door het college overgenomen in het nieuwe 

horecagebiedsplan. De opbrengsten uit het participatietraject zijn voor het college zeer van belang, maar niet altijd doorslaggevend.

17 VVD Horeca Locaties voor Nachthoreca: Welke nieuwe locaties worden overwogen voor de 

ontwikkeling van nachthoreca?

Met de vaststelling van de nieuwe horecagebiedsplannen heeft het college ingezet op verdere verlevendiging van de nacht. Dit heeft geresulteerd in 15 

nieuwe ontwikkelmogelijkheden voor 24-uurshoreca (categorie 4), verspreid over de stad. Naast nieuwe locaties, gaat het ook om de mogelijkheid tot 

verzwaring van de vergunning op bestaande locaties. Ook biedt het college op meerdere plekken ruimte aan horeca welke óf meer dan achtergrond mogen 

produceren óf 24 uur mogen exploiteren (categorie 3). Daarnaast biedt het college op veel plekken in de stad de mogelijkheid om tot één uur doordeweeks en 

drie uur in het weekend te exploiteren (categorie 2). Hieronder een overzicht van nieuwe ontwikkelmogelijkheden voor 24-uurs horeca (categorie 4):

•Hoek van Holland - 4 nieuwe ontwikkelmogelijkheden - Waterwegpark, Berghaven en Badweg en Koningin Emmaboulevard

•Charlois – 2 nieuwe ontwikkelmogelijkheden - Maashaven Zuidzijde, Brielselaan Noordzijde en Doklaan (voorbehouden aan Speelstad)

•Prins-Alexander – 1 nieuwe ontwikkelmogelijkheid – Prins-Alexanderlaan (voormalig Club Blu, Een klankbordgroep wordt ingesteld om te adviseren over de 

toekomstige invulling)

•Delfshaven – 4 nieuwe ontwikkelmogelijkheden – Lloydkwartier (2x), Keilekwartier, Vierhavens en FTR

•Centrum – 4 nieuwe ontwikkelmogelijkheden – Westblaak, Boompjeskade, Groothandelsgebouw, Forum

18 VVD Algemene Middelen Welke interne en externe ontwikkelingen liggen er ten grondslag aan het financiële 

risico van 50% van maximaal 25 mln euro voor de portefeuille Zorg?
19 VVD Belastingen Welke berekening en overwegingen zaten er achter de verwachting dat de gemiddelde 

overnachtingsprijs zou stijgen met 8,5% in 2024?

De overnachtingsprijzen in Rotterdam kunnen we van tevoren niet inschatten en daarmee de verwachte opbrengsten ook niet. Als alternatief volgen we de 

consumentenprijsindex (CPI). De CPI geeft de gemiddelde prijsstijging aan van goederen en diensten. Uit het verleden weten we dat overnachtingsprijzen 

min of meer dezelfde ontwikkeling laten zien. Dat betekent dat we jaarlijks de begroting indexeren met CPI. Voor 2024 was dat 8,5%.

20 VVD Belastingen Hoe verhouden de belastingen zich niet alleen tot het landelijke gemiddelde maar ook 

tot die van de G4?

Voor de voorgestelde belastingtarieven 2025 is deze vergelijking op dit moment niet te maken. Nog niet elke gemeente heeft haar belastingtarieven 

gepresenteerd of vastgesteld door haar gemeenteraad. 

Voor 2024 verwijzen wij uw raad naar de jaarstukken van 2023 waar we in de paragraaf lokale heffingen een vergelijking hebben opgenomen van de lokale 

heffingen in Rotterdam ten opzichte van de G4. Tevens presenteert kennisinstituut COELO jaarlijks de Atlas lokale lasten waar een overzicht van alle 

heffingen van gemeenten in is opgenomen. Te vinden via: coelo.nl/atlas-lokale-lasten-2024.
21 VVD Veilig In welke wijken en straten hebben zich de meeste incidenten van excessief geweld 

voorgedaan?

In de periode tot en met 15 oktober 2024 kwamen de meeste excessief geweld incidenten voor in Feijenoord (26), IJsselmonde (26) en Charlois (25). De 

wijken met de meeste excessief geweld incidenten in die periode zijn: Groot IJsselmonde (16), Hillesluis (9), Oude Noorden (8).

Feijenoord                    15 explosies     11 schietincidenten

IJsselmonde                14 explosies     12 schietincidenten

Charlois                       12 explosie       13 schietincidenten

Groot IJsselmonde       7 explosies       9 schietincidenten

Hillesluis                      2 explosies       7 schietincidenten

Oude Noorden              7 explosies       1 schietincident

22 VVD Veilig Dank voor het geven van de cijfers van HIC-delicten. In welke wijken en straten hebben 

zich de meeste delicten voorgedaan?                      Kunt u de diefstallen uitsplitsen in 

soorten diefstal, waaronder naast overvallen, woninginbraken en straatroven ook 

autodiefstallen?

In de bijlage treft u politiecijfers over de top 5 wijken (CBS-indeling) waar woninginbraken, straatroven en overvallen zijn geregistreerd in 2024 (cijfers t/m 

september, peildatum 14 oktober). Een overzicht op straatniveau en de overige delicten is op deze termijn niet mogelijk.

23 VVD Veilig Wat moet er vooraf gaan aan het besluit om in een buurt/wijk meer camera’s op te 

hangen dan wel een cameraproject te starten?

De politie dient een goed onderbouwde aanvraag voor cameratoezicht in een buurt in. De inbreuk van cameratoezicht op de privacy mag niet onevenredig zijn 

in verhouding tot het te dienen doel, namelijk het handhaven van de openbare orde (proportionaliteit). Zo moet sprake zijn van een gebied waarin zich 

onveilige situaties of met enige regelmaat wanordelijkheden of verstoringen van de openbare orde voordoen. Aangezien cameratoezicht een sluitstuk van een 

veiligheidsaanpak betreft, moet er worden aangetoond dat minder vergaande maatregelen niet voldoende gebleken zijn (subsidiariteit). 

Daarnaast wordt ter uitvoering van de motie ‘Doelen helder in beeld’ gewerkt aan het formuleren van output doelen per camerawijk, zodat er een beter beeld 

ontstaat van de effectiviteit van cameratoezicht.

24 VVD Veilig Sinds februari zijn er 2979 taxichauffeurs gecontroleerd, hoeveel daarvan waren in 

overtreding van het naleven van taxiregelgeving?

Het aantal opgelegde bekeuringen van januari t/m september 2024 is 557 boetes. Hiervan 127 x parkeren op standplaats, 205 x parkeren op trottoir, 5 x 

parkeren op invalideplek, 180 x parkeren op laden en lossenplek, 9 x parkeren op stopverbod, 8 x dubbelparkeren, 2 x stilstaan op fietsstrook, 12 x rijden op 

trottoir, 1 x niet voldoen aan vordering ID, 3 x hinder, en 5 x gesloten verklaring eenrichtingsverkeerd bord c2. Daarnaast zijn er 25 lasten onder dwangsom 

opgelegd voor het niet dragen van een daklicht op de taxistandplaats en het niet zichtbaar hebben van de RTX vergunning.



25 VVD Veilig Hoeveel politie inzet is er nodig geweest voor voetbalwedstrijden in Rotterdam het 

afgelopen jaar? En wat voor impact heeft dit op andere taken van de politie? Hoeveel 

aanhoudingen en incidenten zijn er het afgelopen jaar bij voetbalwedstrijden geweest 

en kunt u dit uitsplitsen in vandalisme, geweld en andere misdragingen?

Het aantal uren wordt door de nationale politie niet op eenheidsniveau gedeeld, alleen landelijk. De inzet beperkt zich niet politiemedewerkers bij een 

wedstrijd, maar is breder waarbij het gaat om voorbereiding en analyse vooraf én opsporingsonderzoeken die na feiten volgen. 

Uit een scan (en daarmee niet volledig) van de politie blijkt dat er afgelopen jaar 138 verdachten zijn aangehouden rondom voetbalwedstrijden waarvan het 

overgrote deel  aan Feyenoord is te relateren. 

 

Uit een grove scan (en daarmee niet volledig) van de politie blijkt dat te verwachten is dat de inzet in 2024 14.000 uur betreft. Dit zijn de uren van ingezette 

kwaliteitsgroepen (netwerkeenheid, Mobiele Eenheid, videoteam etc). Daar moet bij opgeteld worden de inzet van medewerkers uit een basisteam, 

voorbereidingstijd en de inzet van een staf grootschalig optreden (SGBO).  

26 VVD Veilig Hoeveel Rotterdamse politie inzet is er nodig geweest voor demonstraties het afgelopen 

jaar?

En wat voor impact heeft dit op andere taken van de politie? Hoeveel aanhoudingen en 

incidenten zijn er het afgelopen jaar bij demonstraties geweest?

Uit een grove scan (en daarmee niet volledig) van de politie blijkt dat te verwachten is dat de inzet in 2024 14.000 uur betreft. Dit zijn de uren van ingezette 

kwaliteitsgroepen (netwerkeenheid, Mobiele Eenheid, videoteam etc). Daar moet bij opgeteld worden de inzet van medewerkers uit een basisteam, 

voorbereidingstijd en de inzet van een staf grootschalig optreden (SGBO).  

27 VVD Veilig Hoeveel Rotterdamse politieagenten, BOA’s, stewards, brandweerlieden, zorgpersoneel 

en andere medewerkers van hulpdiensten hebben het afgelopen jaar te maken gehad 

met

bedreigingen en geweld? En hoe vergelijkt zich dit met voorgaande jaren?

Zie brief aan de commissie BOVF met kenmerk 24bo00660 van 12 juli 2024. 

In 2023 is het aantal incidenten Veilige Publieke taak (VPT) in de Gemeente Rotterdam met 22 procent toegenomen t.o.v. 2022, vergelijkbaar met de 

toenamen in de politie eenheid Rotterdam.

Incidenten Rotterdam VPT 2021: 358

Incidenten Rotterdam VPT 2022: 584

Incidenten Rotterdam VPT 2023: 710.

Het aantal incidenten Geweld tegen Politie Ambtenaren (GTPA) veranderde niet substantieel.

Incidenten Rotterdam GTPA 2021: 591

Incidenten Rotterdam GTPA 2022: 624

Incidenten Rotterdam GTPA 2023: 686.

28 VVD Veilig Hoeveel meldingen van seksuele straatintimidatie zijn er het afgelopen jaar gemaakt? 

En hoe

vergelijkt dit zich met voorgaande jaren?

In 2024 zijn (peildatum 11 oktober) 509 meldingen van seksuele straatintimidatie gedaan via de StopApp. In 2023 waren dit 241 meldingen en in 2022 waren 

dit 274 meldingen. We zien dus een enorme stijging. Verklaringen voor deze stijging kunnen zijn: betere bekendheid van de StopApp doordat dit jaar 

meerdere campagnes hebben gedraaid waarin StopApp werd benoemd en de aandacht rondom het nieuwe wetsartikel Seksuele Intimidatie waarin de 

StopApp ook regelmatig is benoemd.
29 VVD Veilig Verschuiving intensivering. Ten aanzien van de intensivering drugslabs in 2025 en 2026 

is de verhouding personeel en materieel aangepast (- € 300.000). Kunt u nader 

toelichten wat dit

inhoudt?

Bij de Voorjaarsnota 2024 zijn extra middelen beschikbaar gekomen (€ 500.000 voor 2025 en € 500.000 voor 2026) voor het controleren van drugslabs en 

cocaïnewasserijen in woningen.  Toen is er per abuis een verkeerde verdeling gehanteerd tussen materieel budget en personeelsbudget, namelijk € 400.000 

voor personeel en € 100.000 voor materieel. Dit had precies andersom moeten zijn en wordt nu met deze technische wijziging gecorrigeerd. Voor de komende 

twee jaar is er dan ook per jaar € 400.000 materieel budget en € 100.000 personeelsbudget beschikbaar voor het controleren van drugslabs en 

cocaïnewasserijen in woningen.  
30 VVD Zwerfafval Fijn zwerfafval zoals sigarettenpeuken aanpakken blijft een grote zorg. Zou u kunnen 

specificeren wat de meest voorkomende soorten fijn zwerfafval zijn? En zou u kunnen 

specificeren hoe groot het aandeel van elk van die soorten fijn zwerfafval is in het totaal 

van fijn zwerfafval? En in welke wijken komt het probleem van fijn zwerfafval het 

meeste voor?

Door de CROW wordt fijn zwerfafval als volgt omschreven: “Zwerfafval met een hoogte, breedte, lengte of diameter kleiner of gelijk aan 10 centimeter en 

groter of gelijk aan 1 centimeter”.

Alles kleiner dan 1 cm wordt gezien als veegvuil, alles groter (tot gewicht van max 10 kg of volume van max 25 liter) is grof zwerfafval. Alles met een groter 

gewicht dan 10 kg of groter volume dan 25 liter wordt gezien als grofvuil.

NB: kauwgom wordt niet gezien als zwerfafval. Kauwgom heeft zijn eigen beeldmeetlat; bij de start van de CROW metingen is hiervoor niet gekozen; de 

exacte reden hiervan is niet bekend. 

Zoals eerder reeds vermeld, worden er geen tellingen bijgehouden omtrent de hoeveelheden fijn zwerfafval, dus ook niet omtrent de binnen het fijn zwerfafval 

te onderscheiden soort. In zijn algemeenheid kan wel worden gesteld dat – gebaseerd op de foto’s die door BeheerAccent worden gemaakt van de 

afkeurlocaties -het grootste deel van het fijn zwerfafval bestaat uit sigarettenpeuken en zonnebloempitten. Kijkend naar de minst scorende wijken over 2024, 

dan is het van belang om te weten dat er twee beeldmeetlatten zijn die te maken hebben met fijn zwerfafval. Dat zijn:

1.	Groen-gras en kruidachtigen-zwerfafval fijn

2.	Verharding-zwerfafval fijn

Bij een combinatie van deze twee beeldmeetlatten zijn de (eerste drie) slechtst scorende wijken Bloemhof, Tussendijken en Oude Westen. 

31 VVD Zwerfafval Er zijn stofzuigers voor sigaretten - hoeveel? En hoeveel worden die ingezet? We hebben 10 sigarettenstofzuigers. Deze worden in heel de stad met regelmaat ingezet, voornamelijk op plekken waar een ravo niet makkelijk bijkomt zoals 

trottoirs, bij ov stations afhankelijk van de plek en afhankelijk van de weerstomstandigheden. Ze kunnen niet overal worden ingezet en ook niet voor een 

lange duur  vanwege de arbeidsintensiviteit en fysieke belasting door het dragen van de zuiger op de rug.  Hoe vaak de inzet is, wordt niet bijgehouden. 

32 VVD Zwerfafval Op welke manieren worden de drie teams ingezet die zich volledig richten op het 

verwijderen van fijn zwerfafval?

De teams worden ingezet op de plekken waar het meest vervuilt in de wijken. Bijvoorbeeld bij bankjes, naast het troittoir, op parkeerplaatsen ed. Deze teams 

maken onder andere ook gebruik van de sigarettenstofzuigers. Daarnaast vegen zij oa. het vuil langs de trottoirranden naar de straat, zodat de ravo het kan 

opvegen. Deze vervuiling hoeft niet direct een relatie te hebben met grofvuil dumpingen en kan ook andere oorzaken hebben. De wijken waar het meest 

zwerfafval wordt aangetroffen, aan de hand van metingen, zijn Bloemhof, Tussendijken en Oude Westen. 



33 VVD Schoon Wat voor soort en hoeveel interventies zijn er gepleegd vloeiend uit de Nota Samen 

SchoonR 2023 - 2026 (zoals het aantal soorten boetes en dwangsommen voor 

naastplaatsingen en zwerfafval, undercoveracties, leegtrek acties van 

restafvalcontainers, etc.) en wat was de opbrengst sinds de vorige beantwoording van 

deze technische vraag bij de voorjaarsnota 2024?

Er zijn vier soorten interventies gepleegd, namelijk de handhaving op de 25 meter regel, op het onjuist aangeboden huisvuil en recidive, de undercoveracties 

en het ledigen van restafvalcontainers.

Handhaving op de 25 meter regel

De 25 meter regeling verplicht ondernemers om de buitenruimte rondom hun zaak vrij te houden van zwerfafval afkomstig uit hun onderneming. Er worden 

per cluster jaarlijks vier acties uitgevoerd om te handhaven. Tot op heden zijn er geen lasten onder dwangsommen opgelegd. Sinds de voorjaarsnota tot nu 

zijn er 88 officiële waarschuwingen uitgedeeld.

Onjuist aangeboden huisvuil en recidive: 

Er zijn 3.566 boetes opgelegd voor het verkeerd aanbieden van huisvuil. Daarvan zijn er 38 lasten onder dwangsommen opgelegd voor recidives. Voor de 

stappen om lasten onder dwangsommen op te leggen, verwijs ik u naar tabblad 3.

Undercoveracties:

Er zijn elf undercoveracties uitgevoerd. Er heeft één heterdaad plaatsgevonden, waarbij een boete ter hoogte van €169 is opgelegd voor het achterlaten van 

zwerfaval. 

Ledigen restafvalcontainers:

Er zijn vijf acties uitgevoerd waarbij restafvalcontainers zijn geleegd en gecontroleerd op de aanwezigheid van onjuist aangeboden bedrijfsafval. Hierbij is 23 

keer handhavend opgetreden.
34 VVD Schoon In welke wijken en op welke plekken werden de interventies gepleegd en waar bleek 

dat de meeste afvalregels (zoals naastplaatsingen) werden overtreden?

Hieronder treft u een overzicht van de locaties waar het meest handhavend is opgetreden.

Handhaving op de 25 meter regel

In de wijken Zuidplein en Tarwewijk op Zuid is het meest gehandhaafd op de 25 meter regel.

Onjuist aangeboden huisvuil en recidive

Recidiven en naastplaatsingen komen het meest voor in Charlois, afval op straat komt het meest voor in het Stadscentrum en het klemmen van de vulopening 

van de containers komt het meest voor in Kralingen/Crooswijk. 

Undercoveracties

In de wijken Prins Alexander en Stadscentrum zijn de meest undercoveracties uitgevoerd. In beide locaties zijn er twee acties uitgevoerd zonder 

handhavende optredens. De enige boete is tijdens een undercoveractie op 29 augustus opgelegd in IJsselmonde. 

Ledigen restafval

Bij het ledigen van de containers in de Volmarijnstraat (Nieuwe Binnenweg) in het Stadscentrum is 16  keer (van de 23) handhavend opgetreden. 

35 VVD Lachgas Hoe hebben de kosten voor het opruimen van lachgas tanks zich het afgelopen jaar 

ontwikkeld?

Gebaseerd op de gerealiseerde kosten tot nu toe en de te verwachte kosten tot het jaareinde verwacht de gemeente ca. € 1,3 mln voor dit jaar uit te geven aan 

het opruimen en verwerken van lachgascilinders. Deze kosten bestaan uit kosten voor verwerking, personeel, voertuigen en opleiding. De opgelopen en 

gemaakte kosten bij de AVR (schade n.a.v. ontploffingen en aanpassingen installatie t.b.v. nascheiding cilinders), die mogelijks doorbelast zullen worden aan 

de gemeente, zijn omwille van de nog lopende gesprekken niet hierin meegenomen. 

Verder zijn de kosten gedurende het jaar toegenomen daar vanaf half juni de opruiming met eigen personeel is geïntensiveerd om zo het aantal (meldingen 

van) lachgascilinders in de buitenruimte terug te dringen. 

36 VVD Lachgas In de VJN ging er een bedrag naar de algemene middelen, wordt deze korting daarop 

gecorrigeerd of juist op het beschikbare budget voor SB?

I.r.t. lachgas is er geen geld naar de algemene middelen gegaan. Wel is er bij de VJN een bedrag vanuit de SUP-vergoeding (aanpak en preventie zwerfafval) 

(€ 2,1 mln in 2024, € 0,3 mln in 2025-2027) naar de algemene middelen teruggevloeid. Met deze middelen is er o.a. geld vrijgemaakt voor de opruiming en 

verwerking van lachgascilinders (€ 1,1 mln voor 2024 t.e.m. 2026). 

37 VVD Zwerfafval Wat voor impact heeft een lagere vergoeding van het Ministerie van Infrastructuur en 

Waterstaat voor de aanpak en preventie zwerfafval - € 1,6 mln op de uitvoering van de 

aanpak zwerfafval

van Rotterdam?

De lagere vergoeding van het Ministerie van I&W heeft geen invloed op de voorziene activiteiten op het vlak van aanpak en preventie zwerfafval aangezien 

het lastenbudget onaangeroerd is gebleven. De te verwachten baten zijn wel met € 1,6 mln verlaagd en meegenomen in het financiële beeld. Dit is de 

begrotingsmutatie die zichtbaar is bij de 2e Herziening 2024/Begroting 2025.

38 VVD Zwerfafval Welke berekening zit er achter de lagere vergoeding van I&W? En hoe vergelijkt de 

uitkomst hiervan tussen de G4 en kleinere gemeenten?

Eerder dit jaar heeft het Ministerie van I&W een proefberekening doorgegeven in het kader van de aanpak en preventie op zwerfafval. Hierin stond dat 

gemeenten met meer dan 300.000 inwoners een bedrag van € 13,57 per inwoner zouden ontvangen. Deze zomer heeft echter een internetconsultatie over de 

vastlegging van de SUP vergoeding plaatsgevonden. Hierbij is meegegeven dat het bedrag voor deze grootte van gemeenten is teruggebracht naar € 10,79 

per inwoner. De verklaring achter de lagere totale vergoeding ligt bij het afgenomen aandeel productcategoriën die onder SUP vallen, andere keuzes bij het 

Ministerie van I&W bij de toedeling naar SUP en aanpassingen in productontwerp door producenten. De verlaging is danwel het grootst bij de G4-gemeenten, 

de bijdragen voor de overige gemeenten liggen susbtantieel veel lager, te weten onder de drie euro per inwoner. 

39 VVD Zwerfafval Er lijkt te worden gesteld door het Rijk dat de hoeveelheid zwerfafval is afgenomen door 

de SUP. Maar we zien tegelijkertijd dat veel prullenbakken worden opengebroken voor 

blikjes en

flesjes, waarbij ook zwerfafval ontstaat. In hoeverre komt de stelling van het Rijk 

overeen met de daadwerkelijke hoeveelheid van zwerfafval in Rotterdam? Kunt u dit 

ook uitdrukken in cijfers

over zwerfafval?

Het is juist dat afvalbakken worden opengebroken door de zgn 'statiegeldjagers' en dat dit meer zwerfafval geeft in de stad. Wij meten echter niet de 

hoeveelheid zwerfafval afkomstig uit de leeggetrokken afvalbakken. Bij Stadsbeheer wordt wel het aantal kilo's  gewogen van het afval afkomstig uit de ravo 

en prullenbakken, maar er kan geen directe relatie worden aangetoond tussen de hoeveelheid  opgehaalde kilo's en zwerfafval dat specifiek rond de 

afvalbakken ligt. Een toename kan namelijk ook komen door andere oorzaken zoals evenemementen, toename inwoners in een gebied ed. 

40 VVD Blauwalg Bestemmingsreserve Blauwalg: wordt het hele bedrag (119) besteed in 2024 of is de 

verwachting dat er onderbesteding zal plaatsvinden? Zo ja, hoeveel?

Voor het uitvoeren van de laatste maatregelen en afronding van het project is eerder geraamd 200K voor 2024, en de resterende 119K voor 2025. De 

verwachting is dat het project ruim afgerond kan worden binnen dit budget. 

Na afsluiten van het project valt het restant van de bestemmingsreserve vrij (begin 2025). Een specifiek bedrag aan vrijval na afronding project is nu niet af te 

geven, en daarom ook niet verwerkt in de begroting.



41 VVD Energietransitie Hoeveel bedrijven staan inmiddels in de wachtrij voor stroom? (Netcapaciteit, meest 

actuele cijfers zijn van een half jaar geleden)?

Netbeheerders rapporteren actuele cijfers over de wachtrij op https://capaciteitskaart.netbeheernederland.nl/. Deze vraag is ook aan Stedin en TenneT 

voorgelegd. Stedin rapporteert een wachtrij van 92 aanvragen met een claim op transportcapaciteit en 10 aanvragen met de status interesse binnen de 

gemeente Rotterdam. TenneT rapporteert 5 aanvragen op de wachtrij binnen de gemeente Rotterdam. Deze cijfers kunnen iets afwijken van wat u eerder 

heeft ontvangen, omdat deze specifiek zijn toegespitst op de gemeente Rotterdam en niet op het gehele congestiegebied Rotterdamse haven (waar ook 

Voorne Putten en Goeree Overflakkee onder vallen).
42 VVD Energietransitie Hoeveel onvervulde vacatures zijn er bij bedrijven in de energietransitie? In het 2e kwartaal van 2024 staan er in de regio Rijnmond circa 6.100 technische vacatures open. Dit is 20,2% van het totaal aan openstaande vacatures in 

deze periode. Alleen op energietransitie is niet te scheiden, maar een groot gedeelte raakt wel degelijk aan de energietransitie (denk aan een vacature als 

elektromonteur). Daarnaast zitten hier niet de vacatures in de haven in. In de haven zijn circa 8000 vacatures, maar dit is de volle breedte van werkzaamheden 

in haven, onderscheid naar energietransitie in de haven is niet te maken. 

Bron: datastudio van www.Rijnmondinzicht.nl

43 VVD Energietransitie Vestigingsklimaat: hoeveel nieuwe bedrijven in de energietransitie hebben zich 

gevestigd in Rotterdam en de haven het afgelopen jaar? Hoeveel ook vertrokken?

In 2023 hebben onder begeleiding van Rotterdam Partners en Innovation Quarter  33 nieuwe internationale bedrijven zich in Rotterdam en de haven 

gevestigd. 11 daarvan zijn actief in  de energietransitie die goed zijn voor ongeveer 300 banen. Vertrekkende bedrijven worden niet geregistreerd bij de 

gemeente, Rotterdam Partners en Innovation Quarter.
44 VVD Economische 

ontwikkeling

Welke specifieke activiteiten en maatregelen worden er voor en door Rotterdam 

genomen, zodat bedrijven zich in deze regio gaan vestigen of gaan investeren?

Vanuit de samenwerking met onze uitvoeringspartners Rotterdam Partners, InnovationQuarter en het Havenbedrijf wordt Rotterdam (internationaal) op de 

kaart gezet. Concreet zit deze inzet bijvoorbeeld op handelsmissies, accountmanagement, netwerkevents, beurzen en congressen. Maar uiteraard gaat het 

hier ook om de aantrekkelijkheid van de stad in z'n algemeenheid: prettig wonen, levendige stad, bereikbaar, groen, beschikbare werklocaties, maar ook de 

gemeentelijke dienstverlening speelt hierin in een rol.
45 VVD Bouwen en wonen In hoeverre speelt regulering als de wet betaalbare huur een rol in het achterblijven van 

de

bouwambitie?

Onzekerheid over diverse overheidmaatregelen heeft er toe geleid dat investeerders en beleggers minder bereid zijn om te investeren in nieuwe 

(midden)huurwoningen. Een specifieke  Dit wordt vooral veroorzaakt door fiscale wijzigingen in de sfeer van bv de overdrachts- en box 3 belasting en de 

recent ingevoerde Wet betaalbare huur. Dit zorgt voor een vertragende factor van minimaal een half jaar tot 1 jaar bij de bouwplan-ontwikkeling. Overigens 

zijn er meerdere redenen waarom de bouwproductie vertraagd, zo is ook de schaarste aan capaciteit een van de redenen. Een deel van de huurwoningen is 

omgezet naar betaalbare koopsegment.  Komende periode zal moeten uitwijzen of het effect van regulering tijdelijk was of meer structureel. 

46 VVD Bouwen en wonen Realisatie cumulatief 1 juli 2022 t/m Aug 2024: 5.661 woningen, waarvan 27% in het 

sociale segment, 28% in het middensegment, 23% in het hogere segment en 16% in het 

topsegment.

- Waarom blijft de realisatie van woningen in het hogere segment 7% achter op de 

ambitie?

- Hoe komt het dat we verhoudingsgewijs (tot de andere segmenten) meer sociale 

huurwoningen bouwen dan geambieerd?

- Hoe verhoudt het relatief grote aantal gerealiseerde sociale huurwoningen zich tot de 

ambitie weergegeven in de gebiedsatlas om de Rotterdamse woningvoorraad meer in

balans te brengen?

- Vanaf 2026 is de ambitie om de volgende verhouding te hanteren; 25% in het sociaal 

segment, 40% in het middensegment, 20% in het hoger segment en 15% in het 

topsegment. De gerealiseerde segmentering zit dichterbij de verhouding van de vanaf 

2026 geldende ambitie dan bij de verhouding van de momenteel geldende ambitie. In 

hoeverre is de gemeente in staat om op het gewenste detailniveau te sturen binnen de 

segmentering verhoudingen?

De Realisatie cumulatief 1 juli 2022 t/m 15 Okt 2024 bedraagt: 5.968 woningen, waarvan  28% in het sociale segment, 28% in het middensegment, 23% in het 

hogere segment en 15% in het topsegment. Van ca 6% is het prijssegment niet bekend. en 86 woningen tellen niet mee in de procentuele toerekening omdat 

het flexwoningen betreft.                                                                                                                                                                                           - - Hogere segment loopt achter op de ambitie. 

Deels komt dit door de huidige dip in de woningbouwmarkt, waarbij een deel van het programma is omgezet naar het midden segment zodat het beter 

aansluit bij de dip in de woningmarkt. Daarnaast is een groot deel van het onbekende segment, toe te rekenen aan het hogere en topsegment. Op het 

betaalbare segment heeft de gemeente vooraf goed zicht, omdat deze steeds vaker aan de voorkant worden gebogd. Het vrije "onbekende"deel wordt pas 

later bekend. Als we kijken naar de planvoorraad tot eind 2025, wordt de achterstand komende periode ingelopen.  Zie ook overige beantwoordingen.                                                                                                                                                                                                  

-  We zien door de dip in de woningmarkt vooral een vertraging op projecten met duurder en topsegment. dit zorgt voor een hogere realisatie op betaalbare 

segmenten. Binnen de 28% sociale segment  is 10% toe te rekenen aan studentenwoningen. Studentenwoningen worden voornamelijk in zelfstandige vorm 

ontwikkeld en dragen dus fors bij aan de hoogte van de percentages.                                                                                                               -   De procentuele verdeling is vooral 

van belang om kaders voor nieuwe ontwikkelingen te stellen. Vanuit deze kaders worden plannen ontwikkeld, op jaarbasis is de daadwerkelijke realisatie 

afhankelijk van economische omstandigheden, maar ook van bijvoorbeeld de duur van bezwaar en beroep. Langjarig kan door de juiste kaders te stellen goed 

worden gestuurd op de langjarige realisatie.                          

47 VVD Organisatie Welke maatregelen zijn genomen om met het personeelstekort bij stadsontwikkeling 

om te gaan?

Zie bijlage vraag 47

48 VVD Bestaande stad Participatie bij de totstandkoming van plannen wordt gestimuleerd. Met als doel een zo 

groot mogelijk draagvlak onder de Rotterdammers te creëren en zo het aantal bezwaar- 

en

beroepsprocedures te verminderen.

- Is er een aantoonbaar negatief verband tussen participatie en bezwaar- en 

beroepsprocedures?

Er is geen onderzoek hier naar gedaan, en er is dus ook geen aantoonbaar verband.

49 VVD Volksgezondheid Is bekend waarom de vaccinatiegraad in Rotterdam sneller daalt dan in omliggende 

gemeenten?

We weten dat verschillende factoren meespelen, zoals (geloofs)overtuiging/ levensbeschouwing, gezondheidsvaardigheden, invloed van misinformatie en 

vertrouwen (in overheid). Verder speelt mee dat vanaf 1 januari 2022 ouders toestemming moeten geven om de gegevens van hun kind te delen met het RIVM. 

Een deel van de ouders geeft geen toestemming, maar laten hun kind wel vaccineren. Vaccinaties komen dan anoniem binnen bij het RIVM, er is bijvoorbeeld 

geen leeftijd van het kind beschikbaar, waardoor de vaccinatiegraad op een bepaalde leeftijd niet berekend kan worden. Hierdoor is de geregistreerde 

vaccinatiegraad lager dan de werkelijke vaccinatiegraad. In de regio Rotterdam-Rijnmond zijn meer anonieme vaccinaties dan landelijk.  

Per CJG/ JGZ-organisatie is bekend welk percentage ouders geen gegevens wil delen met het RIVM, omdat per organisatie het verschil tussen het aantal 

geregistreerde en aantal gegeven prikken bekend is.

Omdat er verder geen (persoons)gegevens worden gekoppeld aan de ‘anonieme vaccinaties’ is dit niet per gemeente bekend.

Voor het CJG Rijnmond is het percentage anonieme vaccinaties totaal 5,2%, landelijk is dit 3,7%.

Dit percentage verschilt ook nog per type vaccinatie.

50 D66 Verkeer Hoeveel nieuwe fietspaden zijn er aangelegd tot aan juli 2024? In de periode van 1 januari 2023 tot aan juli 2024 zijn er dertien grote verbeteringen aan fietspaden gedaan. Daarnaast zijn er ook nog diverse verbeteringen 

gedaan voor fietsers in combinatie met inrichtingsplannen en verkeersveiligheidsprojecten (zie beantwoording vraag 61). Op diverse locaties in de stad 

worden ook vele kleinere verbeteringen uitgevoerd, zoals het verwijderen van obstakels of het aanbrengen van een kruis bij verkeerslichten, deze worden niet 

bijgehouden en zijn daardoor niet meegenomen.



51 D66 Parkeren Welke gemeentelijke parkeergarages staan er in Rotterdam, en hoeveel daarvan 

ervaren leegstand?

Voor een overzicht gemeentelijke parkeergarages zie bijlage vraag 51. Hierin aangegeven de gemiddelde bezettingsgraad over alle openingsuren (24/7). Alle 

garages ervaren op momenten in de week een vorm van leegstand (wat is hiervan de definitie?) , maar de meeste parkeergarages ervaren op momenten ook 

een volledige bezetting. Bij sommige garages is dat overdag doordeweeks en bij sommige garages is dat weer in het weekend. Daarnaast zijn er nog 32 

wijkstallingsgarages uitsluitend toegankelijk voor abonnementhouders) die allemaal 100% bezet zijn aan uitgegeven abonnementen.

52 D66 Parkeren Welke commerciële parkeergarages staan er in Rotterdam, en hoeveel daarvan ervaren 

leegstand?

Over bezetting en dus eventuele leegstand mag, overeenkomstig de afspraken, niets worden gezegd.

53 D66 Parkeren Welke parkeergarages van coöperaties staan er in Rotterdam, en hoeveel daarvan 

ervaren leegstand?

Met deze informatie is de gemeente Rotterdam niet bekend.

54 D66 Klimaat In hoeverre zijn de stedelijke klimaatdoelstellingen behaald op het gebied van CO₂-

reductie tot aan juli 2024?

De CO2-uitstoot wordt gemeten over een geheel jaar. In de zomer van 2024 is de gehele uitstoot van het voorgaande jaar  bekend. 2023 staat gelijk aan -31% 

t.o.v. 1990, wat betekent als we het huidige niveau volhouden we het stedelijk target van -25% in 2025 behalen. Voor -55% in 2030 in de stad zijn er bijna 

voldoende plannen (nog 13kton - DCMR doorrekening),  en is vooral de tijdige uitvoering van deze plannen - die weer afhankelijk is van wetgeving en 

financiering - cruciaal om de daadwerkelijke CO2-reductie te realiseren tegen 2030. 

55 D66 Klimaat In hoeverre zijn de klimaatdoelstellingen in de haven behaald op het gebied van CO₂-

reductie tot aan juli 2024?

De haven heeft zich gecommiteerd aan -55% in 2030, er zijn geen tussendoelen in de collegeperiode - aangezien het gross van de plannen pas tegen 2030 tot 

uitvoering komen. De Cluster Energiestrategie Rotterdam Moerdijk (CES) stelt dat er onvoldoende plannen zijn voor de -55%. In de laatste DCMR-

doorrekening is er nog een gap van 2.803 kton/2.8 Mton op totaal Rotterdam. De CES identificeert diverse knelpunten op het gebied van regelgeving en 

financiering. Zonder oplossingen voor deze knelpunten zullen de doelen buiten bereik blijven. Landelijk zijn er voldoende plannen voor -55% - met het streven 

60% (KEV-2023). Met daar ook de nadruk op de daadwerkelijke uitvoering van plannen. 

56 D66 Klimaat Hoeveel zonnepanelen zijn er aangelegd tot 1 juli 2024? We meten elk jaar in het voorjaar hoe we ervoor staan ten opzichte van de target van 3,2km2. Dit gebeurt doormiddel van luchtfoto's, die eens per jaar 

gemaakt worden. De laatste luchtfoto's zijn van april. Daarop lag er 1,97km2 zonnepanelen. Dit komt neer op ongeveer 1,15mio zonnepanelen. 

57 D66 Klimaat Hoeveel isolatiesubsidies zijn vergeven tot 1 juli 2024? Er worden sinds 2022 tot en met nu (d.d. 15-10-2024) 914 woningen geïsoleerd via een Rotterdamse subsidie.

Dit is verdeeld in 12 grondgebonden woningen, 300 woningen in een VvE en 602 woningen van woningcorporaties.

Totaal zijn er 117 subsidies t.b.v. isolatie vergeven (in één VvE-subsidie kunnen meer woningen zitten).
58 D66 Klimaat Hoe vaak en voor welk totaalbedrag is er gebruikgemaakt van het Servicepunt zon op 

dak tot aan juli 2024?

Van januari 2024 t/m juli 2024 hebben er 60 bedrijven gebruik gemaakt van een adviestraject van Servicepunt Zon, waarvan een aantal bedrijven met 

meerdere daken aan de slag willen. Daarnaast hebben de adviseurs het afgelopen jaar tijd besteed an het sluiten van partnerships met MKB Rotterdam, 

Deltalinqs en Havenbedrijf om meer bedrijven te bereiken. Bijvoorbeeld door middel van twee informatiesessies voor bedrijven in de haven ism Deltalinqs, en 

een presentatie op het MKB Duurzaamheidscongres. Ook publiceren zij op Duurzaam010 en Ondernemen010 artikelen over zon op bedrijfsdaken met 

verschillende scenario's voor zon op dak die door bedrijven worden gelezen. De totale kosten van het Servicepunt Zon van januari tot juli 2024 waren: 

€112.000.
59 D66 Verkeer Hoeveel straten zijn autoluw gemaakt tot aan juli 2024? En hoeveel straten gaan we in 

deze collegeperiode nog aanpakken en veiliger maken? Kunt u hierbij een overzicht 

delen?

Er zijn vanaf 2023 tot nu zes straten autoluwer gemaakt: Jonker Fransstraat, Maastunnelcorridor, Rodenrijselaan-Rodenrijsestraat, Van Aerssenlaan (30 

km/u), Willemsbrug (30 km/u). Deze collegeperiode worden nog vijf straten autoluwer gemaakt: Claese de Vrieselaan, Hofplein, Twee pleinen aanpak 

(Eendrachtsplein/Kruisplein), Vasteland. Daarnaast wordt in deze collegeperiode op 115 straten 30 km/u ingevoerd (zie voor het totaaloverzicht van straten 

bijlage 1 bij de brief aan uw commissie met het kenmerk M2404-1048) en worden deze collegeperiode 30 locaties verkeersveiliger gemaakt (zie voor 

totaaloverzicht bijlage 1 bij de brief aan uw commissie met het kenmerk M2405-2028) . 

60 D66 Verkeer Welke autoluwe maatregelen zijn genomen tot 1 juli 2024 en waar zijn deze toegepast? • Jonker Fransstraat (30 km/u (deels, minder opstelstroken, meer ruimte voor fietser en voetganger)

• Maastunnelcorridor (HOV en fietsstraten ventwegen) (minder rijstroken)

• Rodenrijselaan-Rodenrijsestraat (Aanpassing verkeerscirculatie, 30 km/u)

• Van Aerssenlaan (30 km/u)

• Willemsbrug (30 km/u en minder rijstroken)

61 D66 Verkeer Hoeveel fietsknooppunten zijn er aangepakt en veiliger gemaakt tot aan juli 2024? Er zijn in 2023 10 locaties verkeersveiliger gemaakt en tot aan juli  2024 9 locaties. In Q4 zal de commissie in het kader van de monitor van het 

uitvoeringsprogramma Mobiliteit (UPMR) een totaal overzicht krijgen van de  fietsverbeteringen en verkeersveiligheidsverbeteringen in de stad.

62 D66 Verkeer Hoeveel laadpalen zijn erbij gekomen tot aan juli 2024 en hoeveel zijn er in totaal? 

Hierbij graag een onderscheid maken tussen snelladers en normale laders.

Het laatste jaar (vanaf juli) zijn er ca 1.300 normale laadpunten bijgeplaatst. Voor snelladers zijn er van voor 2024 geen betrouwbare tellingen omdat een 

groot deel van de publiek toegankelijke snelladers op publiek toegankelijk privaat terrein geplaatst zijn.  In Rotterdam hebben we nu 6.240 normale 

laadpunten op straat, 487 in gemeentelijke parkeergarages en 106 publiek toegankelijke snellaadpunten.

63 D66 Klimaat Wat zijn de CO₂-besparende maatregelen die zijn genomen tot aan juli 2024 en waar 

zijn deze toegepast?

We monitoren niet alle genomen maatregelen in Rotterdam. Wel rapporteren we tweejaarlijks over de voltooide gemeentelijke plannen in het KAR - de 

volgende update is in november. Ook zijn de plannen begin ieder jaar doorgerekend door de DCMR. Voor 2024 zijn er 128kton aan KAR-maatregelen in de 

stad, naast de verwachte 152kton verschoning van de landelijke elektriciteitsmix. Deze KAR plannen zijn goed voor -7% op de stedelijke uitstoot van 2023 

(2374 kton). 
64 D66 Klimaat Hoeveel windturbines zijn deze periode gebouwd in de stedelijke omgeving en

in de haven?

In deze collegeperiode is na jarenlange voorbereiding de exploitatie van twee windparken in de haven gestart: 22 turbines van windpark Maasvlakte II (totaal 

116 MW) werden opgeleverd in mei 2023 en de 9 turbines van de repowering op de landtong Rozenburg (totaal 34 MW) werden opgeleverd in augustus 2022.



65 D66 Bouwen en wonen Hoeveel woningen zitten er nog in de pijpleiding voor startbouw tot einde 2024, 2025 en 

2026? In welke prijscategorie zitten die woningen?

Op dit moment zijn er 5.968 woningen gestart met de bouw.  Hierbinnen zijn 86 flexwoningen gerealiseerd. Van de overige 5.882 woningen bevindt zich 28% 

in het sociale segment 28% in het midden segment, 23% in het hogere segment, 15% in het topsegment en voor 6% is de prijscategorie niet bekend. Tot het 

einde van het jaar 2024 kunnen daarbovenop nog 2850 woningen starten met de bouw,  dit betreft 250 flexwoningen, 28% sociaal, 37% midden segment, 29% 

hoger segment, 4% topsegment en van 3% is het segment nog niet bekend.                                                                                                                                                                                                                                    

Voor 2025 bedraagt da planvoorraad op dit moment 9.955 woningen. Hierbinnen staan voor 2025 de realisatie van 1664 flexwoningen gepland. Van de 

overige 8291 woningen bevindt zich 24% in het sociale segment, 36% in het middensegment, 27% in het hogere segment, 10% in het topsegment en voor ca 

3% is het segment voor 2025 nog niet bekend.                                                                                                                                                Als we kijken naar de planvoorraad die nog 

niet is gestart, en een te verwachten startbouwdatum tussen 15 oktober 2025 en 31-12-2025, dan betreft dit cummulatief 12805 woningen, hierinopgenomen 

zitten nog 1916 flexwoningen. Van de 10891 reguliere woningen cummulatief nog te starten tussen heden en eind 2025 zit  25% in het sociale segment,  36% in 

het midden segment, 27% in het hogere segment, 8% in het topsegment en van 3% is de segmentering nog niet bekend. Zoals bekend werkt de gemeente met 

een overmaat in de planvoorraad, om de doelstelling te kunnen realiseren.

66 D66 Bouwen en wonen Hoe hard is de planvoorraad voor 2025? Dus voor hoeveel woningen is het 

bestemmingsplan al vastgesteld en hoeveel bouwvergunningen zijn er al afgegeven?

De planvoorraad tussen juli 2022 t/m december 2025 omvat op dit moment 18.773 woningen. 

Daarbinnen werkt het college in deze periode aan de realisatie van 2.000 flexwoningen.  

Van de 16.773 reguliere woningen zijn op dit moment 5.885 woningen gestart met de bouw. 

Dit betekent dat er nog 10.888 woningen gepland staan met een startbouw voor eind 2025. Zoals bekend is in de planvoorraad een overmaat opgenomen, 

omdat plannen kunnen vertragen of uitvallen. 

Van de woningen die kunnen starten voor eind 2025, hebben ca 3.498 woningen een onherroepelijke omgevingsvergunning, zijn voor 403 woningen 

vergunningen verleend waarvoor de beroepsperiode nog niet is afgerond, zijn voor 1.516 woningen vergunningen verleend waarop bezwaar of beroep is 

ingesteld, zijn voor 2.654 woningen vergunningen aangevraagd die nog niet zijn verleend. 

Voor 2.817 woningen moet nog een vergunning worden aangevraagd.

Van deze woningen bevinden zich 1.338 woningen op locaties waar het bestemmingsplan/omgevingsplan onherroepelijk is,  638 woningen op locaties waar 

het bestemmingsplan/omgevingsplan is vastgesteld (maar waar nog beroep op mogelijk is), voor 777 woningen is het ontwerp bestemmingsplan reeds ter 

inzage gelegd en voor slechts 64 woningen moet de gehele ruimtelijke procedure nog worden doorlopen.

67 D66 Bouwen en wonen Hoeveel bouwvergunningen zijn er tot op heden in deze collegeperiode afgegeven? In de periode juli 2022 t/m 15 oktober 2024 zijn voor ca 13.780 woningen omgevingsvergunningen aangevraagd. 

In de periode juli 2022 t/m 15 oktober zijn voor ca 7.800 woningen omgevingsvergunningen verleend.

68 D66 Bouwen en wonen Hoeveel bouwvergunningen verwacht het college nog af te geven in 2025? De verwachting is dat tussen 15 oktober 2024 t/m 31 december 2025 voor ca 7.500 - 10.000 woningen nog een omgevingsvergunning zal worden afgegeven.

69 D66 Bouwen en wonen Wat is de totale planvoorraad tot 2030? De planvoorraad voor het restant van deze collegetarget- periode (tussen 15 oktober 2024  t/m december 2025) omvat op dit moment 10.888 woningen (zie 

ook beantwoording vraag 66). 

De planvoorraad voor de periode 1 jan 2026 t/m 31 dec 2029 bedraagt ca 29.500 woningen. Hiervan bevindt zich 26% in het sociale segment, 36% in het 

midden segment, 26% in het hoger segment, 11% in het top segment en voor ca 1% is het segment nog niet bekend.  

Zoals bekend hanteert de gemeente Rotterdam een overmaat op de planvoorraad, om de doelstellingen ook daadwerkelijk te kunnen realiseren. Om deze 

planvoorraad om te zetten in bouwproductie is het op orde krijgen van de volgende Kritische Succes factoren van belang: voldoende capaciteit gemeente en 

markt, voldoende middelen t.b.v. publieke onrendabele tekorten en het zorgen voor oplossingen voor knelpunten infrastructuur, nuts en energievoorzieningen, 

millieubeperkingen zoals geluidsbelasting, bodemverontreiniging, stikstofuitstoot etc.

70 D66 Groen Hoeveel hectare groen is erbij gekomen deze collegeperiode tot 1 juli 2024? De stand van zaken van de collegetarget 20 ha groen erbij wordt jaarlijks aan het eind van een kalenderjaar gemeten. De stand van zaken in december 2023 

was 8,1 ha. Een actualisatie kan eind 2024 worden gegeven.
71 D66 Klimaat Hoeveel geld is er deze collegeperiode uitgetrokken voor het isoleren van woningen tot 

1 juli 2024? Hoeveel huizen zijn er geïsoleerd? En hoevaak is er een isolatie subsidie 

afgegeven?

Tot 1 juli is niet te zeggen: voor heel 2024 is het € 1,346 miljoen. (in 2025: € 4,4 miljoen en in 2026: € 7,5 miljoen). In dit geld zitten ook uitvoeringskosten, dus 

niet alleen voor instrumenten als subsidies. Zie nummer 57 voor de vragen over aantallen via subsidies.

72 D66 Wijken Hoe komt de kleurbepaling bij de wijkactieplannen tot stand? Wij horen verschillende 

signalen vanuit de wijkraden. Hoe verhouden deze wijkactieplannen zich tot de 

collegetargets? Maar vooral, hoe verhoudt de rapporteringssystematiek zich tot het 

geven van de input door de wijkraden op die kleuren?

zie bijlage bij vraag 72

73 D66 Zwerfafval Hoeveel kost het verwijderen en schoonmaken van sigaretten op straat? De kosten voor het  verwijderen van sigaretten op straat worden niet apart bijgehouden. Deze informatie is dus niet voorhanden. 
74 D66 Horeca Hoeveel nieuwe horecazaken hebben de deuren geopend in 2023? In 2023 zijn 421 exploitatievergunningaanvragen positief beoordeeld. Het betreft nieuwe vestigingen, overnames en verlengingen. Het aantal nieuwe 

vestigingen is op basis van de data niet vast te stellen.
75 D66 Veilig Hoeveel nachtvergunningen zijn er deze periode uitgegeven tot 1 juli 2024 en hoeveel 

staan er nog op de planning?

Sinds 2022 zijn ongeveer 50 24-uursvergunningen verleend (categorie 3 en 4). Het betreft verlengingen, overnames en een nieuwe vestiging. De nieuwe 

vestiging betreft Het Hart van Rotterdam B.V. (Grace/The Grit). Bij overnames gaat het veelal om het voortzetten van een bestaand concept, maar soms ook 

om een nieuwe nachtclub (zoals Club Uniek). Binnen bestaande vergunningen worden soms ook nieuwe concepten gelanceerd (zoals Club Sahara en Club 

Centraal). Op dit moment zijn twee 24-uurs vergunningaanvragen in behandeling (Ferry BV op de Westblaak en een kortlopende exploitatievergunning voor 

de Boompjeskade). Sinds 2022 zijn er vijf locaties waar een 24-uursvergunning is ingetrokken dan wel is ingeleverd: Binnenhof 78 (2024, eigen initiatief, 

wens lagere categorie), Goudse Rijweg 16 (2023, eigen initiatief, wens lagere categorie), Wijnhaven 3A (2022, eigen initiatief, wens lagere categorie), William 

Boothlaan 7 (2022, bestuurlijke handhaving en verminderen conform horecagebiedsplan) en Prins Alexanderlaan 37 (2022, bestuurlijke handhaving).

76 D66 Veilig Hoeveel A-evenementen zijn er geweest in de stad deze collegeperiode tot 1 juli 24? Zie hierbij de aantallen van verleende A vergunningen:

2022 (vanaf 1 juli): 258 

2023: 550

2024 (tot 1 juli) : 269 



77 D66 Armoede Hoeveel gratis schoolmaaltijden zijn er uitgedeeld tot 1 juli 24? Het verstrekken van schoolmaaltijden valt buiten de directe verantwoordelijkheid van de gemeente Rotterdam. De uitvoering van het programma 

Schoolmaaltijden ligt bij het Jeugdeducatiefonds, dat het beschikbare budget verdeelt onder de scholen in Rotterdam. Van het Jeugdeducatiefonds hebben 

we vernomen dat vanaf de start van het programma in maart 2023 tot 1 juli 2024  er voor 35.540 unieke kinderen via de Rotterdamse scholen een aanvraag is 

ingediend. In de periode van 1 januari 2024 tot 1 juli 2024 betreft dit 33.926 kinderen. Het aantal verstrekte maaltijden per kind verschilt per school, dus 

hierover zijn geen exacte aantallen bekend.
78 D66 Armoede Hoeveel scholen hebben zich inmiddels aangemeld voor het programma gratis

menstruatieproducten?

Op dit moment hebben in totaal 182 scholen zich aangemeld voor het programma. Dit aantal bestaat uit 64 scholen in het voortgezet onderwijs (VO) en 118 

scholen in het primair onderwijs (PO). 

Tot en met 1 september 2024 zijn er in totaal meer dan 40.000 menstruatieproducten uitgegeven.

79 D66 Cultuur Hoeveel organisaties hebben cultuurprojectsubsidies aangevraagd? En hoeveel zijn er 

toegekend?

In 2024 waren er 495 aanvragen voor projectsubsidie. Hiervan zijn er 112 toegekend, 140 gedeeltelijk toegekend en 243 geweigerd. 

80 D66 Cultuur Hoe zijn de gelden van de new deal uitgegeven voor cultuur? Hoeveel is er besteed en 

aan wie?

Er is € 2.351.193,55 uitgegeven. Zie bijlage vraag 80 waar verder is gespecificeerd waaraan dit is uitgegeven. 

81 D66 Samenleven Hoeveel mensen in Rotterdam durven/kunnen zichtbaar zichzelf te zijn? In de jaarlijkse Omnibus enquête stellen we Rotterdammers vragen over ervaren uitsluiting en de mate van acceptatie van diversiteit.  Dat kan een indicatie 

geven van in hoeverre men zichzelf kan zijn.

 

Uit de recente Omnibus enquête (2024) blijkt dat 23% van de ondervraagde Rotterdammers weleens discriminatie of racisme heeft ervaren. Verder:

-             Acceptatie seksuele diversiteit 82% (t.o.v. 84% in 2023)

-             Acceptatie religieuze diversiteit 75% (constant gebleven)

-             Acceptatie culturele diversiteit 75% (t.o.v. 73% in 2023)

82 D66 Samenleven Wat is de huidige stand van zaken rondom discriminatiemeldingen? Hoeveel van deze 

meldingen zijn er genoteerd en welke vormen komen het meest voor?

De cijfers van dit huidige jaar (2024) worden in Q2 ‘25 bekend, in de volgende Discriminatiemonitor. U wordt daarover per brief geïnformeerd.

In 2023 ontvingen de ADV's in de regio Rotterdam 483 meldingen van discriminatie, een toename van 14 procent t.o.v. 2022. De politie registreerde 1223 

discriminatie incidenten, dit is een toename van 36 procent t.o.v. het jaar 2022. Meer dan de helft hiervan (708) vindt plaats binnen de gemeente Rotterdam.

 

Meer dan de helft van de meldingen gaat om discriminatie op grond van herkomst/huidskleur (209). Daarna betreffen de meeste meldingen van inwoners 

godsdienst (31), handicap/chronische ziekten (30) en geslacht (35). De politie registreerde na herkomst/ huidskleur, de meeste incidenten over seksuele 

gerichtheid (194).

83 D66 Onderwijs Is er bekend of alle scholen in Rotterdam voldoen aan de wet, door seksuele en 

relationele voorlichting te geven? Zo nee, waarom niet?

Scholen zijn door de landelijke kerndoelen voor het onderwijs verplicht om aandacht te besteden aan relationele en seksuele vorming. Scholen bepalen zelf op 

welke manier zij aandacht geven aan relationele en seksuele vorming en welke lespakketten ze daar eventueel voor gebruiken. De overheid gaat niet over de 

inhoud van lespakketten en financiert deze ook niet. De inspectie bekijkt of scholen en opleidingen voldoen aan deze wetten en regelgeving en of ze hun 

financiën op orde hebben. De gemeente heeft geen rol in het controleren van scholen in deze zin. 

84 D66 Sport Hoeveel voorzieningen voor urban sports en skaters zijn er aangelegd in deze 

collegeperiode? Hoe zijn deze verspreid over de stad?

In 2022, 2023 en 2024 zijn er tot nu toe 31 urban sports voorzieningen aangevuld, toegevoegd of vervangen. Deze zijn verspreid over de stad, van Feijenoord, 

Charlois, Hoek van Holland en Hoogvliet, tot Noord, Overschie en Pernis. Naast deze plekken, zijn er sportvoorzieningen gerealiseerd die niet in het beheer zijn 

van de gemeente. Denk bijvoorbeeld aan de nieuwe pumptrack in Overschie ('23) en calisthenics bij het Henegouwerplein ('24). Daarnaast realiseren we dit 

jaar nog nieuwe openbare (urban) sportsvoorzieningen op sportcomplexen die we openstellen. Voorbeelden hiervan zijn pumptrack bij NV80 (Pendrecht), 

beweegtoestellen bij XerxesDZB (Wollefoppenpark, Zevenkamp) en beweegtoestellen bij Wion (Max Planckplaat, Ommoord). In totaal komen er in 2024 op 6 

sportcomplexen investeringen m.b.t. sport in de openbare ruimte. 

85 D66 Volksgezondheid Hoeveel Rotterdammers zijn in enige mate afhankelijk van medicinale drugs? Dat is niet  vast te stellen. Dit vraagt inzicht in alle registraties bij huisartsen en andere medische hulpverleners en ggz-instellingen, dit is niet realistisch en zou 

een inspanning vragen die niet in verhouding staat met eventuele opbrengst. Dat kan niet inzichtelijk gemaakt worden. Alleen voor medicinale canabis is een 

schatting bekend.

Volgens het Trimbos instituut gebruiken 130.000 mensen in Nederland medicinale cannabis. Echter, minder dan 7.000 patiënten krijgen medicinale cannabis 

op doktersrecept. Met het Medusa-onderzoek wil het Trimbos instituut hier meer inzicht in krijgen. 

https://www.trimbos.nl/actueel/nieuws/cannabis-als-medicijn-het-medusa-

onderzoek/#:~:text=Meer%20dan%20130.000%20mensen%20in,krijgen%20medicinale%20cannabis%20op%20doktersrecept. 
86 D66 Welzijn Binnen de gemeente Rotterdam wordt er veel geld besteed aan preventie, zowel via 

aanbestedingen in het welzijnsgebied als door middel van subsidies.

Wij verzoeken een overzicht per programma van de uitgaven voor preventie,inclusief 

het bedrag dat is aanbesteed en het bedrag dat als subsidie is verstrekt. Daarnaast 

zouden we graag de verhouding van de bestedingen voor 2024 en 2025 willen zien.

Overzicht uitgaven per onderdeel – Totaal € 130,1 mln

-	Welzijnsopdracht - € 45,5 mln (Huizen van de Wijk € 13 mln, Volwassenen € 15,3 mln, Jeugd € 17,2 mln)

-	CJG - € 27,4 mln inclusief wettelijke basistaak jeugdgezondheidszorg

-	Kind en onderwijs - € 19,5 mln

-	Goud voor Oud € 4 mln

-	Gezondheid - € 3,4 mln

-	Overig Jeugd  - € 3 mln

-	Overig Welzijn- € 12,1 mln 

Uitsplitsing subsidies/ aanbesteding

€ 45 mln is aanbesteed voor de Welzijnsopdracht

€ 85,7 mln is subsidies

Verhouding 2024 vs. 2025

Begroting subsidies in 2024: € 85,7 mln

Begroting subsidies in 2025: € 80 mln Verschil  in de begroting 2025 ten opzichte van 2024 zit in het feit dat Gala middelen uit 2023 (€ 1,3 mln) zijn 

overgeheveld naar 2024. En de bezuinigingen welke bij de VJR 24 zijn verwerkt zijn te zien in begroting 2025. Verder is de indexatie op de zorgbudgetten  

toegepast in de begroting 2025 met 5%.



87 D66 Welzijn / Gala Hoe worden de Gala-middelen in 2025 besteed? Welke resultaten zijn tot nu toe 

behaald?

De GALA middelen worden in 2025 besteed conform de aanvraag ingediend bij VWS. De doelstellingen van de aanvraag zijn verwerkt in het uitvoeringsplan 

van Gezonder 010 en sluiten aan bij de beleidskaders Passende zorg voor heel de stad en het programma Kansrijke start (en het sportakkoord). Resultaten: 

Valpreventie is beschikbaar in de hele stad, er is een volwassensportfonds, het netwerkaanpak overgewicht volwassenen staat voor inwoners met obesitas, 

het aantal groepen Sociaal Vitaal in Kleur is uitgebreid, de interventie Gezond Ouder Worden in Nederland wordt ingezet in gebieden waar veel 

migrantenouderen wonen, in alle gebieden worden dialogen met ouderen georganiseerd -  'Praat vandaag over morgen', er zijn buurtverbinders actief in 

Bloemhof en Schiebroek-Zuid, er zijn begeleide zelfzorgmomenten voor mantelzorger in alle gebieden, er zijn cursusweken voor mantelzorgers om beter om 

te gaan met hun partner met dementie en die zo goed mogelijk te kunnen ondersteunen, er zijn trainingen voor mantelzorgers van mensen met psychische 

problematiek met een migratieachtergrond, er is een aanpak vroegsignalering alcohol 55+, tot nu toe meer dan drie duizend mensen bereikt met de diverse 

activiteiten ihkv de gezonde buurtaanpak zoals marktacties, gezonde uurtjes (inloop),  voorliching, jaarlijks volgen zo een 600 mensen een intensief 

gezondheidstraject, er zijn diverse voorlichtingen gegeven over alcohol/roken aan jongeren ism YOUZ, met 4 taalaanbieders inburgering is er een project 

uitgevoerd om de gezondheidsvaardigheden van statushouders te verbeteren en hen te stimuleren om te sporten/bewegen, sociale problemen tijdens de 

zwangerschap worden steeds beter gesignaleerd, het aantal aanmeldingen stijgt, ervaringsdeskundigen worden vaker betrokken bij het verbeteren van de 

ondersteuning van zwangeren en gezinnen met een baby, etc.  

88 D66 Zorg Hoe worden de IZA-middelen besteed in 2025? Welke resultaten zijn tot nu toe 

behaald?

Het SPUK IZA budget is bedoeld voor de drie gemeenten binnen de zorgkantoorregio (Rotterdam, Capelle a/d IJssel en Krimpen a/d IJssel). Conform de 

bestedingsvoorwaarden zijn er twee ‘hoofddoelstellingen’ voor besteding (zie bijlage 2 van het GALA):

-	Het opbouwen van de regionale samenwerkingsorganisatie;

-	Gemeentelijke kosten agv van de transformaties van het IZA.

In de eerste fase van het IZA heeft het accent gelegen op de eerste doelstelling (wat logisch is in de beginfase). 

Nu de regionale organisatie staat en bezet is, zal er een accentverschuiving plaatsvinden naar zorgvernieuwing, om nieuwe (meer efficiënte) vormen van zorg 

te ontwikkelen. 

Qua resultaten hebben we slagen gemaakt met de Herstelacademies en de Mentale Gezondheidsnetwerken. En ook onderzoeken we (samen met Welzijn) hoe 

we hun slagkracht kunnen vergroten.
89 D66 Zorg Welke resultaten zijn tot op heden met BOZ gerealiseerd en zijn deze resultaten 

conform de doelstelling? Wat verwacht het college te realiseren in 2025?

De volgende resultaten zijn o.a. binnen de BOZ gerealiseerd:

- Vaststelling van 'Passende zorg voor Heel de Stad' (als aanvulling op het beleidsplan 'Heel de Stad').

- Uitvoering van tarieven- en bekostingingsonderzoek.

- Ideeën breed opgehaald bij o.a. sociaal ondernemers, huisartsen, zorg- en welzijnsorganisaties om zorgkosten te remmen.

- Samenwerking met zorg- en welzijnsaanbieders (o.a. gesprekstafels) om zorgkosten te remmen.

- Invoering van drie sets maatregelen om de zorgkosten te remmen.

- Aantal ideeën die zijn opgehaald zijn concreet gemaakt in de nieuwe inkoop Wmo-maatwerkondersteuning.

- Start met pilots bestaanszekerheid in Blloemhof en Schiebroek.

- In samenwerking met ouderenorganisaties campagne gestart 'Praat vandaag over morgen' , straatacties en dialoogsessies in de stad  over voorbereid zijn op 

het ouder worden.

- O.a. in samenwerking met VNG en G4 lobbyactiviteiten uitgevoerd naar het Rijk.

- Gestart met activiteiten om anders denken rondom zorg binnen gemeentelijke organisatie te bevorderen.

In 2025 ligt de focus binnen de BOZ op:

- Monitoring en sturing op maatregelen (voor 2025 verwachten we met de genomen maatregelen invulling te geven aan het de financiële maatregelenreeks: € 

47 mln voor 2025. En  invuling van de extra reeks BOZ  van € 3 mln voor 2025 met doorbraken buiten het zorgdomein)

- Verbeteren mointoring, beheersing en voorspelbaarheid van zorguitgaven door verder uitvoering te geven aan project Zorguitgaven beter in beeld.

- Uitwerking van doorbraken Wonen, Werk en Onderwijs om met interventies bij andere domeinen bij te dragen aan remmende zorguitgaven

- Na evaluatie en onderzoek van effectiviteit pilots bestaanszekerheid, hier bij een postiief oordeel, een vervogl aan geven.

- Uitvoering van de motie infopleinen.

- Uitvoering communicatiestrategie om bewustwording in samenleving over andere zorg te bevorderen.

- Versterken sociale basis: bepalen wat de sociale basis nodig heeft om bij te dragen aan de BOZ en op welke wijze de gemeente hierin kan bijdragen.

- Diverse acties. o.a. in samenwerking met VNG en G4, ivm lobby naar het Rijk
90 D66 Zorg Welke resultaten zijn tot op heden met RBOK gerealiseerd en zijn deze resultaten 

conform de doelstelling? Wat verwacht het college te realiseren in 2025?

De RBOK is in 2024 meegenomen in de begroting van de GRJR, op basis van de JEV (BURAP 2) blijven wij binnen de begroting van 2024 en daarmee behalen 

we het doel van 2024 (1,6 miljoen). Vooralsnog gaan wij er daarom vanuit dat het doel, 9,6 miljoen,  in 2025 haalbaar zal zijn.

91 D66 Dak- en thuislozen In de begroting is er voor 2025 en de daaropvolgende jaren geen budget opgenomen 

voor de pilot voor daklozen uit de EU. Wat betekent dit? Op welke manier wordt de 

opvang gefinancierd? Welke resultaten zijn er tot nu toe

behaald? Hoeveel EU-burgers die dakloos zijn, hebben we geholpen bij het vinden van 

een baan of het overwinnen van hun verslavingen?

Indien de in 2024 gestarte pilot EU-opvang succesvol blijkt zal een voorstel gedaan worden om deze te continueren, al dan niet in aangepaste vorm. Daarbij 

moet gekeken worden of en hoe geld vrij gemaakt kan worden om de pilot voort te zetten. De kosten van de pilot bedragen € 5,0 miljoen per jaar. In de 

begroting van 2025 is hiervoor dekking opgenomen tot 1 juni 2025. Binnenkort worden de resultaten in een voortgangsrapportage van het actieplan 

buitenslapers gedeeld. 

92 D66 Jeugd In de Voorjaarsnota 2024 is het budget voor het persoonsgebonden budget (pgb) jeugd 

onterecht vrijgevallen. Dit zal worden hersteld met de bijstelling van 14 miljoen euro. 

Welke checks and balances heeft het college ingesteld om dergelijke fouten in de 

toekomst te voorkomen?

In het proces van het opstellen van de meerjarenprognose voor de Voorjaarsnota, is als processtap toetsing door een onafhankelijke (interne) partij 

opgenomen, i.c. Financial Reporting (voor de cijfermatige controle) en Control (voor de inhoudelijke toetsing van voorgestelde bijstellingen).



93 D66 Sport Het programma Lekker Fit! is gestopt. Er wordt een nieuwe invulling gegeven aan de 

aanpak van bewegingsarmoede. Om dit financieel mogelijk te maken, vindt uit het 

programma Onderwijs structureel een overheveling plaats van €6 mln naar het 

programma Sport en Recreatie.

Terwijl: Veel scholen voldoen niet aan de norm om kinderen voldoende gymles te geven 

(Bron, NOS). Leidt deze overheveling niet tot nog meer moeilijkheden voor gymles op 

school?

Scholen in het primair onderwijs zijn vanaf vorig schooljaar gehouden aan het geven van 2 (les)uren per week bewegingsonderwijs. Dit betreft 2 verplichte 

gymlesuren onder schooltijd. 

Dit is onderdeel van de Inspectie van het Onderwijs. Vanuit de subsidieregeling Lekker Fit! kregen scholen al geen subsidie ter bekostiging hiervoor.

Zij bekostigen deze 2 gymlesuren zelf vanuit de lumpsum. Verder voorziet de gemeente Rotterdam voor voldoende gymzaalcapaciteit hiervoor. 

De subsidieregeling LF is vanaf dit schooljaar niet voortgezet (zo krijgen scholen geen subsidie meer van de gemeente voor een 3e gymles onder schooltijd) 

maar met de vrijkomende middelen zet de gemeente o.a. het buitenschools bewegen met de SSV wel voort. Hierdoor heeft een deel van de kinderen 

aanvullend op de 2 verplichte gymlessen onder schooltijd ook de mogelijkheid deel te nemen aan een extra beweegmoment na schooltijd.  

94 D66 Sport Wat is het huidige percentage sportdeelname in Rotterdam? Kunt u dit per 

leeftijdscategorie en wijk uiteenzetten?

Zie bijlage vraag 94

95 CU Welzijn/ 

Mentoringsubsidie 

In de Voorjaarsnota is een bezuiniging aangekondigd op mentoringsubsidies. In de 

concept-begroting (p. 219) zien wij echter hier wel subsidies voor staan. Hoe is dit te 

verklaren?

De bedragen in de subsidielijst waren onjuist. Beide organisaties hadden niet in deze lijst moeten staan. Zij zijn zowel in een gesprek als per brief op de hoogte 

gesteld van het voornemen tot beëindiging van hun subsidies. Ook hebben we - nadat wij op 29 september jl op de fouten in de gepubliceerde lijst zijn 

gewezen - hen geïnformeerd over de incorrecte subsidielijst in de begroting 2025. De lijst is reeds aangepast en de raad zal met een raadsinformatie brief 

worden geattendeerd op deze wijziging in de gepubliceerde begroting. 
96 CU Welzijn / UVV In de Voorjaarsnota is een bezuiniging aangekondigd op subsidies Unie van 

Vrijwilligers (UVV), NL Cares en Stichting Present van 745. Wij hebben begrepen dat die 

subsidies onder ‘Heel de stad – Stedelijk Welzijn’ vallen. Als wij de subsidielijsten in de 

begroting van 2024 en de concept-begroting 2025 bekijken op dit punt, dan zien we in 

2024 een bedrag van 1325 staan en voor 2025 885. Het bedrag voor 2025 is hoger dan 

het bedrag van 2024 minus de bezuiniging (=580), maar lager dan wanneer de 

kasschuiven voor Unie van vrijwilligers (in totaal 640) erbij op worden geteld (=1220). 

Kunnen jullie hier meer duiding over geven?

a. Kregen/krijgen deze organisaties inderdaad hun subsidie uit ‘Heel de stad – Stedelijk 

Welzijn?

b. Staat het bedrag voor Unie van Vrijwilligers, die nu door 2 kasschuiven is geregeld, 

ook in de subsidielijst?

c. Wat is de verklaring van de verschillen in de bedragen?

a) Ja, de genoemde organisaties ontvingen in 2024 subsidie uit Stedelijk welzijn 

b) De kasschuif staat toegelicht bij de financiële toelichtingen van de desbetreffende begrotingsprogramma's en is meegenomen in de begroting 2025.

c) De bezuiniging omvat ook onderbestedingen binnen het programma Preventie en Welzijn die zijn meegenomen in een realistischere begroting voor 2025. 

Dat verklaart het verschil van € 440.

97 CU Stevige Start Bij de Voorjaarsnota 2024 is er een bezuiniging van 350 aangekondigd op Stevige Start. 

Bij de concept-begroting lijkt deze bezuiniging echter groter uit te vallen. In 2024 stond 

er op de subsidielijst een bedrag van 830, in de concept-begroting staat op de 

subsidielijst een bedrag van 394, een verschil van 436 (en dus meer dan 350). Klopt het 

dat de bezuiniging groter uitvalt? Zo ja, kan hier een toelichting op komen? Zo nee, hoe 

is dit verschil dan te verklaren?

In de oorspronkelijke begroting stond het totale budget op subsidie begroot. Dat was niet juist omdat de kosten voor een deel vallen op subsidie, maar voor 

een deel op programma en apparaat ter dekking van de inzet Stevige Start. Bij de 4M zijn de budgetten verdeeld naar de juiste verantwoordingscategorie 

waar de kosten vallen. Het bezuinigingsbedrag is dus 350.000.

98 CU Zorg In collegebrief over Bestuursopdracht Zorg (24bo007461) staat dat de reeks van de 

BOZ in de komende jaren is bijgesteld zoals ook opgenomen in de begroting 2025 in het 

programma Zorg, Welzijn en Wijkteams. Wat zijn de hoogtes van de bijstellingen en 

waar in de concept-begroting zijn deze te vinden?

De reeks is onderdeel van de meerjarenbegroting 2025, maar werd al gemuteerd als bijstelling tijdens de eerste herziening/voorjaarnota. De bijstelling kunt u 

vinden in de  voorjaarsnota 2024/ 2e herziening 2024 (24bb003783) op pagina 201.

99 CU Bestuur Bij de financiële bijstellingen staat de bestemmingsreserve Koers van de stad genoemd, 

maar er ontbreekt een toelichting. Kunnen wij deze toelichting alsnog krijgen?

De bestemmingsreserve Koers van de Stad is gevormd bij de Jaarrekening 2023 naar aanleiding van een besluit van de raad om het restantbudget 2023 door 

te schuiven. Bij de VJN 2024 is besloten deze reserve alsnog te laten vrijvallen als onderdeel van de besparingsopgave om de begrotng meerjarig te dekken. 

Deze vrijval is technisch bij de 2e herziening verwerkt.  Zie ook de tabel reserves bij het programma bestuur. Omdat de reserve in hetzelfde jaar is gevormd en 

vrijgevallen, laat de financiële tabel met bijstellingen een nul zien. 

100 CU Belastingen Op pagina 50 staat het volgende: “De gemeente verwacht vanaf 2024 € 1,3 mln minder 

opbrengsten logiesbelasting. De gemiddelde overnachtingsprijs blijkt namelijk te zijn 

gedaald met 2,7%, terwijl de indexatie in 2023 nog uitging van een stijging, namelijk van 

8,5%.”

Kunt u aangeven hoe de opbrengsten van de logiesbelasting berekend wordt en 

duidelijk maken hoe een daling van 2,7 % van de gemiddelde overnachtingsprijs leidt tot 

een vermindering van 1,3 mln logiesbelasting?

Voor een onderbouwing van de berekening van logiesbelasting, zie antwoord vraag 19. 

Voor 2024 was de verwachting dat de gemiddelde overnachtingsprijs met 8,5% zou stijgen. Nu zien we dat overnachtingsprijzen een andere ontwikkeling 

laten zien dan de verwachte CPI. We verwachten in totaal een daling van de gemiddelde overnachtingsprijs van 2,7%. Dat is een daling van ruim 11% op de 

oorspronkelijke begroting ad Euro 16,8 miljoen. Aan de andere kant verwachten we met de kennis van nu ook een groter aanbod - lees: meer overnachtingen. 

Daarom stellen wij niet voor om de begroting logiesbelasting bij te stellen met Euro 1,8 miljoen (dat correspondeert met 11%), maar met Euro 1,3 miljoen. 

101 CU Belastingen Wat zijn de begrootte opbrengsten van de logiesbelasting? De bijgestelde begroting voor 2024 is Euro 15,5 miljoen. Voor 2025 en verder is de begroting jaarlijks Euro 16,4 miljoen.
102 CU Belastingen Welke gevolgen heeft een verhoging van de logiesbelasting met respectievelijk 0,5%, 

1,0%,1,5% of 2,0% voor de gemeentelijke opbrengsten in de jaren 2025, 2026, 2027 en 

2028?

Voor de beantwoording van deze vraag gaan we er vanuit dat het tarief elke keer met 0,5 procentpunt stijgt: van 6,5% naar 7,0% etc. In de bijlage hebben we 

deze berekening opgenomen. 

103 CU Openbaar vervoer Het Rijk heeft omvangrijke bezuinigingen à ruim 100 miljoen euro op het grootstedelijk 

openbaar vervoer aangekondigd. De verwachting is dat de lasten voor de gemeente 

Rotterdam, als partner in de MRDH, daarom per 2025 flink zullen stijgen. In hoeverre is 

in de huidige concept-begroting 2025 rekening gehouden met deze stijgende 

gemeentelijke uitgaven aan openbaar vervoer?

Er zijn in het kader van de voorgenomen bezuinigingen op de BDU geen extra uitgaven voorzien aan openbaar vervoer. Daarbij komt dat de voorgenomen 

bezuinigingen pas in 2026 in zouden gaan. Uiteraard is Rotterdam actief in de brede regionale lobby richting het Rijk, maar dit heeft nog niet tot geleid tot het 

afwenden van deze bezuinigingen.

104 CU Openbaar vervoer Zijn er cijfers of schattingen van de omvang van deze extra uitgaven aan openbaar 

vervoer, en de impact die deze hebben op het weerstandsvermogen van de gemeente 

Rotterdam in 2025?

Er zijn in het kader van de voorgenomen bezuinigingen op de BDU geen extra uitgaven voorzien aan openbaar vervoer. Daarbij komt dat de voorgenomen 

bezuinigingen pas in 2026 in zouden gaan. Uiteraard is Rotterdam actief in de brede regionale lobby richting het Rijk, maar dit heeft nog niet tot geleid tot het 

afwenden van deze bezuinigingen.



105 CU Weerstandsvermogen Indien er nog geen bruikbare cijfers of schattingen zijn van de omvang van deze extra 

uitgaven aan openbaar vervoer: Stel dat de gemeente Rotterdam 30 miljoen euro uit 

haar algemene reserves zou moeten putten om extra uitgaven aan openbaar vervoer in 

2025 op te vangen, welke impact zou dit dan hebben op het weerstandsvermogen van 

de gemeente Rotterdam in 2025?

Wanneer in 2025 €30 mln uit de algemene reserve wordt gehaald, zal de beschikbare weerstandscapaciteit vanaf 2025 dalen met €30 mln. De beschikbare 

weerstandscapaciteit daalt in 2025 van €126 mln naar €96 mln en daarmee daalt het weerstandsvermogen van 0,80 naar 0,61. De daling van de algemene 

reserve zal overigens ook leiden tot een daling van het weerstandsvermogen in de jaren na 2025.

Bij het benoemen van voornoemde effecten is verondersteld dat alle andere variabelen die de berekening van het weerstandsvermogen beïnvloeden gelijk 

blijven.

106 CU Museum Boijmans van 

Beuningen

Het is ons niet duidelijk in hoeverre alle gemaakte kosten en investeringen ten behoeve 

van project Museum Boijmans van Beuningen vanaf 2018 (of wellicht eerder) onderdeel 

uitmaken van het bedrag van ruim 25 miljoen euro dat reeds aan het project 

gespendeerd is en welke toekomstige lasten onderdeel uitmaken van het project. Graag 

ontvangen we met het oog op de toekomstige verantwoording een overzicht van alle 

kosten en investeringen ten behoeve van project Museum Boijmans van Beuningen 

vanaf 2018 (of eerder indien nodig), de dekking ervan en in hoeverre ze deel uitmaken 

van de op 3 oktober jl. vastgestelde netto investeringssom van 270,2 miljoen euro.

Het bedrag van 25,6 mln. betreft alleen de activeerbare kosten. De activeerbare kosten vormen tezamen de grondslag op basis waarvan de kostendekkende 

huur (KDH) wordt bepaald die de gemeente na oplevering bij het museum in rekening zal brengen.  

Naast de activeerbare kosten is er ook sprake van eenmalige kosten. De kosten die we als gemeente niet activeren betaalt de gemeente in een keer en leidt tot 

een eenmalige last in de jaarstukken. Denk hierbij aan de kosten in het kader van de sanering van het asbest, de kosten voor het beheer van het gebouw of de 

ondersteuning van de museumorganisatie. T/m 2023 is er een bedrag van 21 mln. als eenmalige lasten verantwoord in de jaarstukken van de 

beleidsprogramma’s bestaande stad en cultuur. Dit is exclusief de afboeking van € 15 mln. waartoe op 3 oktober jl. is besloten. Deze afboeking zal nog in 2024 

worden verwerkt. Dit is een verschuiving van activeerbare kosten ( -€ 15 mln.) naar eenmalige kosten (+ € 15 mln).

Bovengenoemde kosten tellen op tot een bedrag van ca. 47 mln., worden gedekt uit diverse dekkingsbronnen en zijn onderdeel van het financieel kader van 

bruto € 359,2 mln. (na aftrek van bijdragen derden netto 270,2 mln.) dat u op 3 oktober jl. heeft vastgesteld.

Tot slot zijn er nog de kosten voor de herinrichting van de museumtuin. Ook deze kosten zijn activeerbaar, maar landen in een apart krediet welke wordt 

verantwoord in het beleidsprogramma stedelijke ontwikkeling. Deze kosten zijn geen onderdeel van de grondslag ter bepaling van de KDH. De kosten t/m 

2023 t.l.v. dit krediet bedragen ca. 0,3 mln en zijn onderdeel van de in het raadsvoorstel van 3 oktober genoemde investeringssom voor de museumtuin van 

11,1 mln.

107 CU Museum Boijmans van 

Beuningen

Kunt u een dergelijk overzicht in de toekomst standaard toevoegen aan de 

projectinformatie in begroting en jaarstukken?

Met de gemeenteraad is afgesproken dat dit project onderdeel uitmaakt van de regeling risicovolle projecten. Tweemaal per jaar wordt deze rapportage 

gedeeld met uw raad. In deze rapportage wordt gerapporteerd over eventuele afwijkingen van de feitelijk gemeten voortgang en geplande uitgaven ten 

opzicht van het financieel kader zoals wij dat op 3 oktober jl. met u hebben afgesproken.

108 CU Museum Boijmans van 

Beuningen

Op pagina 79 staat informatie over het project Museum Boijmans van Beuningen. Hoe 

verhouden deze bedragen tot de verschillende onderdelen van het raadsbesluit dat 3 

oktober 2024 genomen is? En in hoeverre maken de incidentele lasten zoals genoemd 

op pagina 14 in het raadsvoorstel Scenariokeuze renovatie Museum Boijmans van 

Beuningen MBVB deel uit van de genoemde bedragen in de tabel op pagina 79? En als 

de incidentele lasten hier geen deel vanuit maken, waar kunnen we deze dan 

terugvinden in de concept-begroting 2025 en/of jaarstukken?

Zoals bij de beantwoording van vraag 106 al is aangegeven zijn de eenmalige lasten geen onderdeel van de in de begroting op pagina 79 genoemde 

bedragen. Het bedrag van 25,6 mln. betreft enkel de activeerbare kosten welke uiteindelijk de grondslag zal vormen voor bepaling van de kostendekkende 

huur die de gemeente bij het museum in rekening zal brengen. Dit is exclusief de afboeking van € 15 mln. waartoe op 3 oktober jl. is besloten.

De eenmalige lasten van 21 mln. zijn tot en met 2023 als directe kosten verantwoord in de beleidsprogramma’s van bestaande stad en cultuur, als onderdeel 

van de totaal gerealiseerde lasten. Dit is exclusief de verschuiving van activeerbare kosten ( -€ 15 mln.) naar eenmalige kosten (+ € 15 mln).  Dit wordt nog 

verwerkt in begrotingsjaar 2024 onder het beleidsprogramma Cultuur.

De activeerbare kosten van ca. 0,3 mln. t.l.v. het krediet voor de museumtuin zijn verantwoord in het beleidsprogramma stedelijke ontwikkeling. 

109 CU Kiezen voor Rotterdam Klopt het dat bezuiniging op de organisatie bij de Voorjaarsnota 2023 is vastgesteld? 

Wat maakt dat het referentiemoment voor de monitor niet daar, maar in april 2024 ligt?

Ja dat klopt. Bij de uitwerking van de organisatieopgave is voor ervoor gekozen om de opgave voor het begrotingsjaar 2024 met incidentele (materiele) 

maatregelen te vullen. Vanaf  2025 wordt de opgave ingevuld door het krimpen van de formatie voor (ondersteunende) functies. Om gericht op de formatie 

te kunnen sturen moest de omvang van de formatie eerst goed in lijn worden gebracht met de omvang van het takenpakket van de gemeente. Deze 

hersteloperatie is bij de 1e herziening 2024 (april 2024) afgerond. Daarom wordt de stand van dat moment als ijkmooment genomen voor de monitor. 

110 CU Kiezen voor Rotterdam P6.: Wat is LIAS in Formatie LIAS en wat is ADP in bezetting Ambt ADP? LIAS is het informatiesysteem van de gemeente waarin de begroting is opgenomen. De formatie in FTE vormt hierin de basis voor de begroting en de 

loonkosten in euro's.  De stand van de formatie in LIAS vormt dus de basis voor de begroting. ADP is het personeelsinformatie- en salarissysteem waarin alle 

personeelsgegevens worden vastgelegd. Onder andere de ambtelijke bezetting in fte. De ambtelijke bezetting is de capaciteit die voor bepaalde of 

onbepaalde tijd in dienst is van de gemeente (de bezetting van de formatie).

111 CU Kiezen voor Rotterdam Een aantal stijgingen in cijfers (zoals ambtelijke bezetting, verhouding uitstroom en 

instroom, openstaande vacatures) worden verklaard door het klantcontactcentrum 

(14010). Hoeveel mensen werken bij het klantcontactcentrum en wat verklaart die 

stijgingen? Op pagina 8 wordt verwezen naar eerdere besluiten, om welke besluiten 

gaat dit precies?

Eind december 2023 waren bij het Klantcontactcentrum (14010) 206 fte ambtenaren in dienst, eind april 2024 waren dat 338 fte ambtenaren. Deze stijging 

van 132 fte wordt voornamelijk veroorzaakt door de inbesteding van Ro!Entree.

Besluitvorming rondom deze inbesteding heeft plaatsgevonden bij de voorjaarsnota 2023 en een uitbreiding van de voorjaarsnota 2024.

Met betrekking tot de vacatures. Dit betreft grotendeels invulling van de flexibele schil van het klantcontact centrum.
112 CU Kiezen voor Rotterdam Hoe verhouden de cijfers op pagina 16 (de openstaande vacatures) zich tot de cijfers op 

pagina 6 (het verschil tussen formatie en bezetting)? In augustus 2024 stonden er 

bijvoorbeeld meer vacatures open: 582 (p.16), dan het verschil tussen formatie en 

bezetting: 424 (p.6).

Medewerkers die willen vertrekken hebben een opzegtermijn. Medewerkers waarvan we weten dat het contract afloopt en niet verlengd zal worden zijn ook 

eerder in beeld. Als deze plekken, in het kader van vacaturemanagement, wel vervangen zullen moeten worden ontstaat er een werving op een plek waar op 

dat moment nog een medewerker zit. 

113 CU Kiezen voor Rotterdam Op pagina 17 gaat het in de toelichting over de doorlooptijd van vacatures, maar in de 

grafiek op pagina 16 staat niks over de doorlooptijd. Kan dit beter worden toegelicht?

Er is een foutieve toelichting opgenomen bij deze pagina. De juiste toelichting, ook al aangepast voor toekomstige versies, moet zijn:

In de visual wordt inzicht gegeven in de openstaande vacatures per periode.

De rode staven laten de som van het FTE dat gevraagd wordt zien in de openstaande vacatures. Het deel dat in deze vacatures al is opgevuld, wordt in de 

groene staven weergegeven (FTE aangenomen). Het saldo tussen deze twee wordt weergegeven in de donkerblauwe lijn.

114 CU Kiezen voor Rotterdam Waar staat M6 voor in prognose M6 op pagina 18? M6 staat voor de zesde maand (juni). Het betreft dus de prognose 2024 op basis van de realisatie tot en met juni
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115 PvdA Schuldhulpverlening Volgens de meest recente informatie blijkt de doelgroep die recht heeft op 

kwijtschelding lager te zijn dan was voorzien. Dit zorgde voor een meevaller van 1 

miljoen euro. 

a.	Hoe groot was de groep mensen die recht had op kwijtschelding?

b.	Hoe groot was gedacht dat deze groep zou zijn?

c.	Hoe groot verwacht u dat de groep zal zijn in 2025?

a. De definitieve grootte van de rechthebbende doelgroep van 2024 is nog niet vast te stellen. De definitieve doelgroep ASH (afvalstoffenheffing) kan pas t+2 

jaar worden vastgesteld vanwege CBS cijfers die pas laat definitief gemaakt worden.  

b. Op basis van voorgaande jaren werd rekening gehouden met een totale rechthebbende doelgroep van ongeveer 39.000. 

c. Enerzijds is er de potentiële doelgroep voor kwijtschelding (de rechthebbende doelgroep), oftewel het totaal aantal Rotterdammers dat in aanmerking komt 

voor kwijtschelding. Die doelgroep kunnen we pas t+2 jaar vaststellen, omdat het CBS dan pas definitieve inkomensgegevens heeft. We kunnen daarom nog 

geen antwoord geven op de vraag hoe groot we verwachten dat deze groep in 2025 zal zijn.  Anderzijds hebben we het aantal ontvangers binnen deze 

doelgroep. Dat zijn de Rotterdammers die daadwerkelijk kwijtschelding ontvangen. Daarin zien we in 2024 (we verwachten 34.500; prognose op basis van 

laatste cijfers) een daling ten opzichte van 2023 (37.345). Op basis daarvan stellen we nu dat er sprake is van een financiële 'meevaller'. Voor het jaar 2025 is 

nog geen verwachting te geven over het aantal ontvangers. 

116 PvdA Samenleven 2.	Op pagina 31 valt te lezen dat het geld voor Integratie en Samenleven in 2024 niet 

helemaal wordt ingezet en dat dit bedrag (€ 400.000) wordt toegevoegd aan de 

bestemmingsreserve Actieplan Samenleven.   

a.	Zijn er concrete acties of beleidsmaatregelen in 2024 aan te wijzen die niet zijn 

uitgevoerd? Of is er een andere reden dan er minder geld is uitgegeven dan begroot. 

b.	In het overzicht van de bestemmingsreserve Actieplan Samenleven valt te lezen dat 

er, mede hierdoor, in 2025 en 2026 700.000 euro extra wordt onttrokken uit deze 

bestemmingsreserve. Welke inzet wordt er extra gepleegd, bovenop het al geplande 

beleid? 

2a. Het actieplan is in oktober ’23 vastgesteld. 2024 is een overgangsjaar, vanwege aflopende contracten, de ontwikkeling van nieuwe projecten en nieuwe 

aanbestedingsprocessen. Zoals verwacht duurt het even voordat het budget daadwerkelijk kan worden uitgegeven.

 

2b. Dit wordt besteed aan het geplande beleid. Denk daarbij bijvoorbeeld aan educatie in het onderwijs en specifiek voor jongeren buiten het onderwijs, het 

vergroten van mogelijkheden voor subsidieaanvragen door Rotterdammers en Rotterdamse organisaties en intensivering van de campagnes om meldings- en 

aangiftebereidheid van discriminatie te vergroten. Het actieplan is geschreven voor vier jaar. De middelen die de coalitie en de raad daarvoor beschikbaar 

hebben gesteld, worden in die vier jaar benut. In het jaar van de stadsgesprekken (2023) en overgangsjaar (2024) is opgeteld € 1.4 miljoen niet gebruikt en 

bestemd voor verplichtingen in 2025 en 2026. Dat er een aanlooptijd nodig was, was bekend. Dit stond in de financiële paragraaf van het actieplan 

Samenleven.

117 PvdA Armoede Op pagina 31 valt in het overzicht van de bestemmingsreserve armoedebeleid dat er 

zowel in 2025 en 2026 300.000 euro vrijvalt uit deze reserve. 

a.	Waarom valt dit geld vrij?

b.	Waar komt deze vrijval terecht? 

Bij de Voorjaarsnota 2024 is besloten om een deel van de bestemmingsreserve Armoedebeleid in te zetten voor de bestrijding van vervoersarmoede van 

ouderen in de wijk. Het gaat om € 300.000 in 2025 en 2026. Zie ook Voorjaarsnota 2024. Deze middelen vallen dus niet vrij naar de  Algemene Middelen, 

maar worden ingezet vanuit Armoede en Schulden voor de bestrijding van vervoersarmoede. 

118 PvdA Armoede Op pagina 31 valt in het overzicht van de bestemmingsreserve armoedefonds dat er 

zowel in 2024, 2025 en 2026 830.000 euro vrijvalt uit deze reserve. 

a.	Waarom valt dit geld vrij?

b.	Waar komt deze vrijval terecht? 

Deze vrijval is onderdeel van ombuigingen waarover is besloten bij de Voorjaarsnota 2023. Zie ook  Voorjaarsnota 2023: Het college heeft bij de 

Voorjaarsnota 2023 een aantal ambities bijgesteld om financiële ruimte te creëren. Er vindt hierdoor een gedeeltelijke vrijval van de bestemmingsreserve 

Armoedefonds plaats. Deze middelen komen ten goede van de Algemene Middelen.

119 PvdA Schuldhulpverlening Op pagina 31 valt in het overzicht van de bestemmingsreserve Bijzondere bijstand, 

schuldhulpverlening te lezen dat de vraag naar Schuldhulpverlening en 

inkomensondersteunende maatregelen heel hard is gestegen de afgelopen jaren en niet 

meer op te vangen is binnen de portefeuille van Armoede en Schulden. De bijzondere 

bijstand betreft een openeinderegeling en dus moet de gemeente het uitkeren en 

uitvoeren. In de begroting is voor 2025 een onttrekking van 883.000 euro begroot. Voor 

de jaren erna zit er nog een bedrag van 109.000 euro in de reserve. 

a.	Is de verwachting dat er na 2025 minder geld nodig is? Zo ja, op basis van welke 

inzichten is dit de verwachting? 

In de vraag wordt gewezen op het doel van de bestemmingsreserve. De bestemmingsreserve is inderdaad in 2023 gevormd met rijksmiddelen uit de 

decembercirculaire 2022 voor het beschreven doel. In dit jaar en in 2024 zijn er ook rijksmiddelen ontvangen die begroot zijn voor de komende jaren. Bij deze 

Begroting is goed gekeken naar de meerjarenbegroting en wat er nog nodig is naast de huidige middelen. De onttrekking van 833.000 wordt in 2025 gebruikt 

voor het uitvoeren van het beleidskader Armoede & Schulden voor de verbetering van de gemeentelijke schuldenketen. In 2025 en 2026 wordt er ook gebruik 

gemaakt van de verkregen Rijksmiddelen in 2024. Dit zijn niet de enige middelen die ingezet worden voor dit doel. 

120 PvdA Schuldhulpverlening Op pagina 31 valt bij de toelichting van de bestemmingsreserve gemeentelijk 

schuldenbeleid te lezen dat einddatum is aangepast van 31 december 2025 naar 31 

december 2026 en dat de laatste onttrekking nog plaatsvindt in 2026. In het overzicht 

van de reserve is echter geen geld begroot in 2026. Zou u dit kunnen toelichten?

De onttrekking is nu inderdaad begroot in 2025. Het is mogelijk dat er een onttrekking plaatsvindt in 2026, als bijvoorbeeld in 2025 blijkt dat de raming 

aangepast moet worden. Na 2026 wordt er in ieder geval geen onttrekking meer verwacht. 

121 PvdA Schuldhulpverlening Op pagina 24 staat dat het college op beide targets op Armoede en schulden achterloopt 

en dat het onzeker is of de targets aan het einde van de collegeperiode gehaald zullen 

worden. In totaal gaat het om 15.750 intakes afnemen en 8.200 schuldregelingen 

starten. 

a.	Als het college op hetzelfde tempo doorgaat, wat is dan de prognose voor de 

eindstand van deze collegetargets? Met andere woorden, wat is het verwachtte aantal 

afgenomen intakes en gestarte schuldregelingen aan het einde van de collegeperiode?

b.	Kan per elk collegejaar van deze collegeperiode duidelijk uiteen worden gezet voor 

beide targets: de mijlpaal per jaar; de realisatie per jaar; de prognose van de realisatie 

per jaar; de delta tussen mijlpaal en (prognose) realisatie.

c.	Worden de opgelopen achterstanden ingehaald binnen deze collegeperiode? Per 

wanneer en hoe precies?

d.	Kan per genoemde maatregel (extra inzet op het verhogen van instroom bij Grip op 

Geldzaken; het verhogen van de doorstroom naar de Kredietbank Rotterdam; het 

verbeteren van de gemeentelijke schuldenketen; het verbeteren van de 

informatievoorziening aan de Rotterdammer) uiteen worden gezet hoeveel precies per 

jaar hierop ingezet wordt?

e.	“Voor de intakes richt de afdeling Grip op Geldzaken zich volledig op het bereiken van 

Rotterdammers met geldzorgen.” Hoeveel middelen worden per jaar precies besteed 

aan het bereiken van Rotterdammers? Hoeveel Rotterdammers worden hiermee beoogd 

en daadwerkelijk bereikt?

f.	“Dat gebeurt onder meer via vroegsignalering en samenwerking met formele en 

informele partners in de stad.” Met hoeveel en welke partners wordt precies 

Zie bijlage vraag 121



122 PvdA Toeslagen De brede ondersteuning voor gedupeerden van het toeslagenschandaal is een 

belangrijke taak van de gemeente Rotterdam. Daarover hebben wij specifiek een aantal 

vragen. 

a.	Hoeveel budget is sinds 2020 beschikbaar is gesteld en hoe wordt dit verdeeld?

b.	Wat is begroot per jaar voor deze hersteloperatie?  

c.	Wat is het gemiddelde bedrag per gezin voor brede ondersteuning? 

d.	Welke jongeren- en welzijnsorganisaties ontvangen geld en waaraan besteden zij 

dit? Welke organisaties zijn dit? Op welke van deze organisaties wordt bezuinigd en op 

welke geïntensiveerd? Graag een uitzetting per jaar.

Er is meer tijd nodig om de deze vraag te beantwoorden en de juiste gegevens uit de systemen te krijgen. De beantwoording zal meegaan in de veegbrief. 

123 PvdA Schuldhulpverlening Via de bijzondere bijstand gaat er geld naar bewindvoering. Daarover hebben wij 

specifiek een aantal vragen.

a.	Hoeveel geld gaat er per jaar naar bewindvoerders? Graag een uitzetting per jaar.

b.	Hoe verhoudt zich dit bedrag (absoluut en procentueel) tot het totale budget 

Armoede en schulden? Graag een uitzetting per jaar.

c.	Hoeveel geld gaat er per jaar naar het NVVK-lidmaatschap? 

"A. In 2023 is er 15,1 miljoen euro vanuit de Individuele Bijzondere Bijstand aan deze kosten uitgegeven. In 2022 bedroeg dit bedrag een miljoen meer, 

namelijk 16,1 miljoen. 

B. Bewindvoering bedraagt 65% van de totale uitgaven aan Individuele Bijzondere Bijstand. Eerdere jaren bedroeg dit ongeveer hetzelfde percentage. In 

2022 bedroeg bewindvoering 8,9% van de totale begroting Armoede en Schulden. In 2023 was dat 9,6%. Echter zegt dit niks over de uitgaven bewindvoering, 

maar over de volatiliteit van de begroting. In deze jaren zijn er bijvoorbeeld ook ophogingen geweest van de begroting rondom Armoedefonds en 

Energietoeslag.  

C. De contributie voor het NVVK-lidmaatschap in 2024 bedraagt € 22.435,00.  In voorgaande jaren was dat een vergelijkbaar bedrag. De NVVK is een 

branchevereniging voor financiële hulpverlening in de breedte: denk aan budgetbeheerders, schuldhulpverleners als bewindvoerders. Omdat wij bij de 

uitvoering van de Wet gemeentelijke schuldhulpverlening (Wgs) deze functies bekleden vinden wij het van belang aangesloten te zijn bij de NVVK. Ook weten 

we dat bijvoorbeeld schuldeisers er belang aan hechten dat de schuldhulpverlener die hen een aanbod doet lid is van de NVVK en een keurmerk heeft. En de 

NVVK verzorgt training en deskundigheidsbevordering voor de uitvoeringsprofessionals door heel het land en halen, brengen en delen op die manier ook 

relevante informatie en inzichten."

124 PvdA Schuldhulpverlening Hoeveel middelen zijn begroot per jaar per team binnen het domein Armoede en 

schulden (zoals ETF, Toeslagen, en Team Regie Bewind)? 

Deze teams zijn het organisatorisch vehikel voor het vormgeven van de dienstverlening. In de brief 'Huishoudboekje op orde - ook voor beleidskader armoede 

en schulden' ( 23bb005685 - oktober 2023) zijn de personeelskosten schulddienstverlening benoemd voor 2023 en verder (jaarlijks ca. 25.500.000 euro ). Een 

groot deel van de personeelskosten bestaat  uit o.a. trajectbegeleiders en consulenten bij de afdeling Grip op Geldzaken, schuldbemiddelaars bij de 

Kredietbank en beleidsadviseurs

125 PvdA Trajectbegeleiders Hoeveel middelen zijn te alloceren aan de, bij de bespreking van de voorjaarsnota 

benoemde, intensivering om de groep trajectbegeleiders uit te breiden en hiermee de 

wachtlijsten (die ongelijk langer zijn voor jongeren) in te lopen? Graag een uitzetting per 

jaar, in zowel middelen als in aantal fte.

In 2024: 564.000 (7 FTE), in 2025: 1.128.000 (13 FTE) en 2026: 1.128.000 (13 FTE). 

126 PvdA Kwetsbare jongere Hoeveel van de middelen van de totale begroting zijn te alloceren aan het versterken 

van de positie en het perspectief van jongeren in kwetsbare wijken, kwetsbare posities 

(zoals het hebben van problematische schulden? En hoeveel hiervan is een intensivering 

en hoeveel een bezuiniging? Graag een uitzetting per jaar.

127 PvdA Samenleven Hoeveel middelen zijn te alloceren aan de voortzetting van het ingezette beleid (nota) 

Samenleven? Graag een uitzetting per jaar

Onderstaande cijfers zijn de actuele budgetten die we beschikbaar hebben inclusief Rijkssubsidies en interne overhevelingen. Daardoor wijken de bedragen 

iets af van o.a. de begroting in het actieplan zelf.

•2024 = 6.6 mln

•	2025 = 5.9 mln

•	2026 = 6.2 mln (incidenteel 300k hoger, vanwege middelen voor Queer monument)

•	2027 = 3.4 mln (nieuwe collegeperiode)
128 PvdA Samenleven Hoeveel middelen zijn te alloceren aan het bestrijden van racisme en discriminatie? 

Graag een uitzetting per jaar.

Er wordt geen onderscheid gemaakt binnen het Samenlevenbeleid tussen discriminatie-/racismebestrijding. Het actieplan Samenleven is een geheel. Zie ook 

het antwoord op technische vraag 127.
129 PvdA Beheer van de stad Op pagina 42 worden de belangrijkste mutaties uit het programma beheer van de stad 

toegelicht. Er wordt gesteld dat er, zoals aangekondigd in de voorjaarsnota, minder 

budget beschikbaar is voor dienstverlening in de buitenruimte en tijdelijk minder 

budget voor beheer en onderhoud. Het college stelt een aantal ambities bij om financiële 

ruimte te krijgen. In de bullet eronder wordt gesteld dat de kosten voor beheer en 

onderhoud sneller zijn gestegen dan de budgetten. Om te voorkomen dat er structureel 

onvoldoende budget is om groen, wegen, bruggen en speeltoestellen in Rotterdam goed 

te onderhouden, worden de budgetten verhoogd.

a.	Betekent dit dat de aangekondigde bezuiniging uit de voorjaarsnota op beheer en 

onderhoud wordt teruggedraaid? 

b.	Kunnen wij concluderen dat het onderhoud van groen, wegen, bruggen en 

speeltoestellen voorrang krijgt boven andere onderhoudsobjecten?

c.	Hoeveel was het budget voor beheer en onderhoud en met hoeveel is het verhoogd?

d.	Welke redenen zijn er aan te wijzen dat de kosten sneller zijn gestegen dan de 

budgetten?

In de betreffende passage op blz 42 van de begroting worden mutaties toegelicht die ten grondslag liggen aan het meerjarig verloop. Dat wil niet zeggen dat 

die verschillen worden veroorzaakt door mutaties waartoe in dit P&C product besloten wordt. Vaak betreft het besluiten uit eerdere P&C momenten. Zo ook in 

dit geval. Er worden bij dit P&C product geen grote aanpassingen gedaan aan de budgetten voor beheer en onderhoud. Er vindt enkel een ramingsbijstelling 

plaats in 2024 voor hogere baggerkosten, alsmede een kasschuif van 2025 naar 2024 omdat het onderhoud aan de Erasmusbrug eerder wordt afgerond. 

a) De bezuiniging op beheer en onderhoud wordt niet terug gedraaid. Er is tot en met 2027 tijdelijk onvoldoende budget voor al het benodigde beheer en 

onderhoud. Vanaf 2028 is er wel voldoende budget. Bij deze begroting is meerjarig geen aanpassing gedaan aan de budgetten voor beheer en onderhoud. 

Enkel de trend (prijscompensatie) is verwerkt.

b) Jaarlijks wordt er een jaarplan opgesteld. Dan wordt de bezuiniging op het beheer en onderhoud concreet ingevuld en verdeeld over de assetgroepen. De 

veiligheid en beschikbaarheid van het areaal zijn daarbij belangrijke criteria. Ook proberen we te voorkomen dat door uitstel van onderhoud extra kosten 

ontstaan. Het is goed mogelijk dat een deel van de bezuiniging wordt ingevuld door de assetgroepen groen, wegen, bruggen en speeltoestellen.

c) De exploitatie budgetten voor beheer en onderhoud binnen het programma Beheer van de Stad bedragen in totaal € 128,2 Mln voor 2025. Exclusief de 

kasschuif bedroeg het bedrag € 130,7 Mln. Meerjarig zijn geen aanpassingen gedaan aan budgetten voor beheer en onderhoud.

d) De trend (compensatie voor prijsontwikkeling) die de gemeente hanteert is niet gebaseerd op de index voor Grond-, Weg- en Waterbouw (GWW),  die op 

veel gemeentelijke contracten van toepassing is. Hierdoor kunnen verschillen ontstaan.  Ook kan het opnieuw aanbesteden van grote contracten ineens 

zorgen voor een forse prijsaanpassing.



130 PvdA Rioolheffing Op pagina 42 valt te lezen dat een deel van de beheer- en onderhoudskosten van het 

Rotterdamse rioolstelsel niet kostendekkend was. De komende jaren wordt de 

kostendekkendheid van de rioolheffing verbeterd. Deze kosten worden nagenoeg 

volledig gedekt met de opbrengsten uit de rioolheffing. 

a.	Wat is het verloop van het kostendekkendheidspercentage in 2024 tot en met 2028?

b.	Hoeveel euro wordt er van 2025 tot en met 2028 uit de algemene middelen besteed 

voor het beheer en onderhoud van het riool?

c.	Hoeveel euro wordt het basistarief in 2025 tot en met 2028?

d.	Voor 2024 was het basistarief 286,50 euro en het lage tarief 57,30 euro. Betekent dit 

dat een eigenaar van een appartement net zoveel rioolheffing betaalt als een villa 

eigenaar? 

e.	Hoe wordt de hoogte van rioolheffing op dit moment bepaald in Rotterdam?

f.	Welke andere mogelijkheden zijn er om de hoogte van de rioolheffing te bepalen?

Zie bijlage vraag 130

131 PvdA Belastingen Logiesbelasting:

a.	Hoe hoog is de logiesbelasting in 2025, 2026, 2027 en 2028?

b.	Wat is het verloop van de hoogte van de logiesbelasting van 2021 t/m 2025?

c.	De logiesbelasting in Rotterdam is 6,5% in 2024, wat zijn de financiële gevolgen als per 

2025 de logiesbelasting verhoogd zou worden naar 12,5% (tarief Amsterdam)?

d.	Op basis waarvan wordt de hoogte van de logiesbelasting bepaald in Rotterdam?

e.	De hoogte van de logiesinkomsten is voor 2025 t/m 2028 op hetzelfde bedrag 

geraamd. Op basis waarvan is dit gedaan?

a. Zie antwoord vraag 101. 

b. Conform de door uw raad vastgestelde Kadernota Lokale Lasten 2018-2022 (kenmerk: 18bb9285) gold voor de gehele vorige raadsperiode als tarief voor 

de logiesbelasting 6,5% van de overnachtingsprijs. Ook voor deze raadsperiode geldt tot op heden dit tarief. Hiermee volgen we de door uw raad vastgestelde 

Kadernota Lokale Lasten 2022-2026 (kenmerk: 22bb007295). Dit tarief krijgt doorwerking in jaarlijkse belastingverordeningen. 

c. Zie antwoord vraag 102. 

d. De hoogte van het tarief logiesbelasting is bepaald door uw raad en is tevens vastgelegd in eerder benoemde Kadernota. 

e. De logiesinkomsten c.q. opbrengsten logiesbelasting worden beïnvloed door de overnachtingsprijs en het aantal overnachtingen. We kunnen van tevoren 

niet inschatten wat exact de hoogte zal zijn van de gemiddelde overnachtingsprijs en het precieze aantal overnachtingen. En daarmee de verwachte 

opbrengsten ook niet. Hoewel de landelijke trend is dat het aantal hotelovernachtingen groeit (zie beantwoording vraag 139), betekent dit dus niet 

automatisch meer opbrengsten op logiesbelasting. Immers, ook de prijs is een factor. Dit jaar zien we reeds hoe deze twee elkaar beïnvloeden: we zien dat het 

aantal overnachtingen stijgt, maar tegelijkertijd zien we ook een daling van de overnachtingsprijs – hierdoor verwachten we een negatief resultaat en stellen 

wij voor de opbrengsten naar beneden bij te stellen. 

Voor de komende jaren gebruiken we als alternatief het volgen van de consumentenprijsindex (CPI). De CPI geeft de gemiddelde prijsstijging aan van 

goederen en diensten. Jaarlijks indexeren we de begroting: begroting T maal CPI. Omdat we nog niet weten wat de CPI voor 2026 e.v. gaat zijn, is vanaf 2025 

hetzelfde bedrag aangehouden. Mocht blijken dat het aantal overnachtingen en overnachtingsprijzen in praktijk leiden tot meer logiesinkomsten, wordt 

voorgesteld de meerjarige begroting bij te stellen.

132 PvdA Belastingen OZB:

a.	Hoe worden de WOZ-waarden van niet-woningen in Rotterdam bepaald?

b.	 Worden de niet-woningen in de haven op dezelfde manier vastgesteld? Zo niet, 

graag een toelichting hoe de WOZ-waarde van niet-woningen in de haven worden 

bepaald.

c.	Hoeveel OZB levert de Rotterdamse haven op in euro’s?

d.	Hoeveel procent is dat van alle OZB voor niet-woningen in heel Rotterdam?

Zie beantwoording van schriftelijke vragen (kenmerk: 24bb007041). 

133 PvdA Belastingen Bijstelling lokale lasten:

a.	Voor de onroerendezaakbelasting op woningen verwacht de gemeente vanaf 2024 

jaarlijks € 1,6 mln aan hogere baten vanwege de gebiedsuitbreiding. Wat wordt bedoeld 

met gebiedsuitbreiding?

b.	In hoeverre wordt er in de meerjarige raming voor OZB-inkomsten rekening 

gehouden met woningen die in de toekomst worden opgeleverd?

a. Hiermee bedoelen we areaaluitbreiding, dat is in dit geval de bouw van nieuwe woningen. 

b. Dit zit reeds in de meerjarige begroting. Dat verklaart ook de jaarlijkse stijging die hierin te zien is. Mocht blijken dat er uiteindelijk meer of minder gebouwd 

is, of dat onze inschatting van de waarde daarvan niet blijkt te kloppen, dan kan dat leiden tot meer- of minderopbrengsten. 

134 PvdA Haven Riviercruiseschepen gaan belasting betalen. Dit gaat de gemeente 1 miljoen euro per 

jaar opleveren. 

a.	Waar in de begroting is dit terug te vinden?

b.	Waarom int de gemeente deze liggelden en niet het Havenbedrijf?

c.	Ontvangt de gemeente ook liggeld voor andere schepen die aan de kades in het 

centrum liggen? Of is dit wel voor het Havenbedrijf?

d.	Aanmeren in Rotterdam gaat 2,09 euro per strekkende meter kosten. Het 

hoogseizoen - maart, april en mei - kost 2,82 euro per meter schip. Hoe is de hoogte van 

dit bedrag bepaald?

a. De vraag lijkt te gaan over het liggeld. De opbrengsten van het liggeld zijn opgenomen in de begroting van programma Bestaande Stad. Voor 2025 is 

hiervoor een bedrag van € 600.000 opgenomen. Daarnaast is er logiesbelasting opgenomen in het begrotingsprogramma Belastingen (taakveld Belasting 

Overig). 

b. De gemeente is verantwoordelijk voor de kades waar de riviercruises aanmeren. Daarnaast int het Havenbedrijf havengeld. Dit is eveneens een verplichte 

afdracht zodra men de haven binnen vaart. 

c. Afhankelijk van de locatie. Tot nu toe geldt dat we alleen liggeld innen voor riviercruises. In de toekomst kunnen we dit wellicht uitbreiden met partyvaart en 

overige schepen. Een aantal schepen betaalt huur voor een vaste ligplaats op basis van een huurovereenkomst. Daarnaast zijn er ligplaatsvergunningen 

afgegeven voor woonarken. 

d. De bedragen zijn afgeleid van het systeem van liggeld van de gemeente Amsterdam. 
135 PvdA Bestaande stad Op pagina 42 valt in het overzicht van baten en lasten te lezen dat de overige 

opbrengsten van derden daalt tussen 2025 en 2028 met 25 miljoen euro. 

a.	Wat wordt bedoeld met ‘overige opbrengsten van derden’ in dit programma?

b.	Kunt u de daling verklaren?

Het grootste onderdeel van overige opbrengsten van derden in het programma Bestaande Stad zijn de verhuuropbrengsten, de verkoopopbrengsten van de 

vastgoedportefeuille en de legesbaten Omgevingswet. De daling wordt voornamelijk verklaard doordat de verkooplijst van vastgoed in deze periode wordt 

afgerond. 

136 PvdA Bestaande stad Met de reserve MJOP wordt getracht om toekomstige pieken in onderhoud op te 

vangen. In 2024 is 7.455.000 euro onttrokken uit deze reserve. Er is voor de komende 

jaren nog 195.000 euro over in de bestemmingsreserve. 

a.	Waar is het bedrag in 2024 aan uitgegeven?

b.	Er wordt voorgesteld om een nieuw systematiek aan de bestemmingsreserve te 

koppelen. Is hierdoor minder geld nodig voor deze reserve dan in 2024? Of is het bedrag 

in 2024 een eenmalige grote uitgave geweest?

a. Dit bedrag is uitgegeven aan onderhoud dat in 2023 gepland en begroot was en waarvoor destijds een juridische verplichting is aangegaan of een afspraak 

met derden is gemaakt. Door vertraging op een aantal grote werkzaamheden (vanwege beperkte capaciteit van aannemers, adviseurs en aanhoudende 

leveringsproblemen van materialen) kon dit niet in 2023 worden uitgevoerd en is daarom via de bestemmingsreserve meegenomen naar 2024. 

b) Er wordt geen nieuwe systematiek voorgesteld. Wel is de omschrijving c.q. het doel van deze bestemmingsreserve adequater geformuleerd. De exacte 

hoogte van de bestemmingsreserve MJOP 2025 wordt aan het einde van dit jaar bepaald op basis van de openstaande verplichtingen onderhoud 2024.



137 PvdA Cultuur Voor cultuur is er in 2025 117.588.000 euro aan subsidies beschikbaar. In 2024 was dit 

totaalbedrag nog 161.991.000 euro. Kunt u aangeven waarom het verschil zo groot is?

Het is in de begroting niet mogelijk om de subsidiestaat aan te laten sluiten bij de beschikbare middelen in de begroting. Hiervoor zijn 2 redenen:

In de subsidiestaat wordt een prognose gemaakt van de verwachtte subsidie die zal worden verstrekt. Dit is dus geen definitief bedrag. Zo moet het 

Cultuurplan 2025-2028 nog door de gemeenteraad worden behandeld. Vandaar dat bij de subsidiestaat ook wordt aangegeven dat de werkelijke realisatie op 

basis van de subsidiebeschikkingen af kan wijken en aan de subsidiestaat in de begroting kunnen geen rechten worden ontleend.

Daarnaast worden gedurende het jaar nog nieuwe beschikkingen gedaan die nu nog niet meegenomen kunnen worden genomen in de subsidiestaat.

Voor 2025 is in de cultuurbegroting totaal 167,488mln beschikbaar voor subsidies.

138 PvdA Hoeveel middelen zijn beschikbaar gesteld voor stress-sensitieve dienstverlening? Stress sensitieve dienstverlening is onze vaste manier van dienstverlening. Dat is niet in geld uit te drukken.  

139 PvdA Economische 

ontwikkeling

Hoeveel hotelovernachtingen verwacht de gemeente in 2025 t/m 2028? Het aantal hotelovernachtingen in Rotterdam laat zich moeilijk voorspellen. Met een bepaalde mate van onzekerheid is het de verwachting dat Rotterdam de 

komende jaren de gemiddelde landelijke groei voor hotelovernachtingen volgt. De verwachte groei van het landelijk aantal overnachtingen voor 2024 en 

2025 is 4 % (Bron: ING). Voor de jaren daarna (2026-2030) rekent ING met een gemiddelde groei van 3 % per jaar. Uitgaande van die groei ontstaat het 

volgende beeld voor het aantal overnachtingen in Rotterdam in 2025-2028:

2025 - 2.81 mln.

2026 - 2.89 mln.

2027 - 2.98 mln.

2028 - 3.1 mln.

140 PvdA Energietransitie In de begroting staat dat om de landelijke doelstelling voor 2030 om een reductie van 

55% CO2-uitstoot te halen, er aanvullende plannen nodig zijn. 

a.	Zijn er al concrete plannen? 

b.	Kan worden aangeven op welke sectoren deze plannen de nadruk op wordt gelegd?

c.	Zijn deze plannen al in de begroting opgenomen?

Alle concrete plannen staan in het KAR en worden opgenomen in de jaarlijkse doorrekening van de DCMR - met inzage per sector. Voorjaar 2025 volgt er weer 

een update van deze doorrekening en invulling gap -55% in 2030. 

141 PvdA Energietransitie In de begroting staat dat als het om maatregelen in de energietransitie gaat, dat als 

bewoners hiervoor moeten betalen kwetsbare Rotterdammers worden ontzien. 

a.	Kan worden aangeven wat hier wordt verstaan onder kwetsbare Rotterdammers?

b.	Is het bekend om hoeveel Rotterdammers het hier gaat?

c.	Hoe worden kwetsbare Rotterdammers dan ontzien van hoge kosten?

a. Onder kwetsbare Rotterdammers verstaan wij Rotterdammers met een laag inkomen (tot 200%WSM) die in een slecht geïssoleerd huis wonen. Zij hebben 

de grootste kans op energiearmoede.  

b. Uit een schatting van het CBS en TNO blijkt dat het aantal huishoudens in Rotterdam dat te kampen heeft met energiearmoede ongeveer 23.000 is. Zie ook: 

24bb004616.

c.  Om de energiearmoede in Rotterdam tegen te gaan, zijn we in Rotterdam volop bezig met projecten op het gebied van energiebesparing en verduurzaming. 

Alle projecten richten zich op Rotterdammers met een inkomen tot 200% van het sociaal minimum. Een overzicht van deze projecten en de voortgang hiervan 

is op 2 juli 2024 met de raad gedeeld (24bb004698).
142 PvdA Energietransitie In de begroting staat dat het huidige en toekomstige programma van CO2-reductie 

getoetst zal worden. Hierbij wordt geïnvesteerd in projecten met de hoogste reductie 

van schadelijke stoffen per bestede euro en vermindering van de afhankelijkheid van 

fossiele bronnen.  Kan worden aangeven wat de balans moet zijn tussen bestedingen en 

afname van de CO2 voor een project om positief getoetst te worden?

Projectvoorstellen die aanspraak willen maken op middelen uit het Duurzaamheidstransitiebudget (DTB) werden aan het afwegingskader getoetst 

vastgesteld in de raad van november 2022 (22bb006527). Het afwegingskader is opgedeeld in drie onderdelen: basiscriteria, inhoudelijke criteria en 

organisatorische criteria. De basiscriteria kunnen worden gezien als drempelwaarden om een aanvraag in te kunnen dienen bij het DTB. Voor afname CO2 is 

de drempelwaarde dat het project een bijdrage dient te leveren aan CO-reductie nu of in de nabije toekomst, inclusief reductie in de CO-keten. Bij de afweging 

wordt de impact t.o.v. het gevraagde budget meegenomen. De DCMR geeft per voorstel aan of uitvoering van het projectvoorstel tot CO2-reductie leidt. Bij 

schaarste aan middelen wordt er bij gelijkende projecten de voorkeur gegeven aan het project met de meeste CO2-reductie impact. 

143 PvdA Energietransitie Aardgasvrij:

a.	Hoeveel geld zit er nog in de pot voor projecten aardgasvrij?

b.	Wat zijn de verwachte uitgaven uit deze pot de komende jaren?

c.	In hoeverre is dit geld geoormerkt?

a. Voor projecten aardgasvrij is op dit moment nog € 70,6 miljoen euro aan gemeentelijke middelen gereserveerd. Het gaat om reserveringen voor de lopende 

gebiedsaanpakken. Ook is hiervoor circa 46 miljoen aan rijkssubsidies als cofinanciering toegekend (PAW, NPRZ, Groeifonds).

b.  Het is lastig om aan te geven wanneer en hoeveel budget exact uitgegeven gaat worden. Dit is onder andere afhankelijk van hoeveel gebouweigenaren 

uiteindelijk  meedoen, de uitkomst van aanbestedingstrajecten en de precieze planning van de gebiedsaanpakken. In de gebiedsaanpakken Bospolder-

Tussendijken, Heindijk, Pendrecht-Zuid en Reyeroord-West is een aanbod aan vastgoedeigenaren in de wijk gedaan, waarmee verplichtingen zijn aangegaan. 

Deze gebiedsaanpakken zitten in de uitvoeringsfase, waarmee de budgetten voor deze projecten geleidelijk, gedurende de looptijd van de uitvoeringsfase 

uitgegeven zullen worden. De andere gebiedsaanpakken zitten in de voorbereidingsfase, Voor de Agniesebuurt hebben Havensteder, Eneco en de gemeente 

een overeenkomst ondertekend om een gebiedsaanpak te starten, waarmee ook verplichtingen zijn aangegaan. Voor de gebiedsaanpakken Prinsenland - Het 

Lage Land kan de lopende aanbesteding worden hervat zodra de nieuwe toekomstbestendige afspraken met Eneco gesloten zijn (verwacht Q1 2025). Voor 

het Oude Noorden wordt toegewerkt naar het nemen van een investeringsbesluit in de eerste helft van 2025 en voor Rozenburg wordt in Q1 2025 een besluit 

genomen over het vervolg van deze gebiedsaanpak. Woningcorporatie Ressort Wonen is in gesprek met NetVerder over het aansluiten van woningen. 

c. het hele budget van 70,6 miljoen is geoormerkt voor de investeringen in de lopende gebiedsaanpakken. Een deel van het budget is daarnaast gekoppeld 

aan cofinanciering van het Rijk. Aan het uitvoeren van deze gebiedsaanpakken ligt een collegebesluit van het vorige college ten grondslag en een besluit van 

het huidige college om de lopende gebiedsaanpakken aardgasvrij af te maken. 

144 PvdA Energietransitie Omgevingsfonds:

a.	Waar zijn omgevingsfondsen voor bedoeld?

b.	Voor welke gebieden is er een omgevingsfonds beschikbaar?

c.	Hoeveel geld zit er in het omgevingsfonds?

d.	In hoeverre is de verwachting dat dit de komende jaren wordt uitgegeven?

a. In de Uitvoeringslijn Lokaal Eigendom voor grote zon- en windprojecten is opgenomen dat bij deze projecten altijd een omgevingsfonds moet worden 

ingericht om een deel van de baten van deze projecten lokaal terug te laten vloeien. 

b. Dit instrument is beschikbaar voor de directe omgeving van zon- en windprojecten. 

c. Het geld dat beschikbaar wordt gesteld hangt af van de omvang van het project (+/- 0,50 € per MWh). 

d. Gebiedsfondsen lopen idealiter via een lokale organisatie (stichting) met een lokaal bestuur, lokaal worden de doelen en de looptijd bepaald (zie ook 

Uitvoeringslijn Lokaal Eigendom).



145 PvdA Onderwijs Op pagina 120 valt te lezen dat dat er in de gebieden Prins Alexander, Feijenoord 

onlangs verschillende activiteiten hebben plaatsgevonden voor het vergroten van het 

bereik van doelgroeppeuters middels een wijkgericht aanpak. Wat voor activiteiten 

waren dit?

M.b.t. de wijkaanpak staat er in de drie startgebieden, Prins Alexander, Feijenoord en Hoogvliet inmiddels een stevige organisatie onder leiding van een 

gebiedscoördinator (CJG netwerkregisseur). In alle drie de gebieden is een netwerk van formele en informele partners gevormd die een rol kunnen hebben in 

het toeleiden naar de VE. Denk hierbij aan houders, welzijnspartijen, scholen, het wijkteam, de wijkregisseurs, bibliotheken maar ook vrouwenorganisaties, 

oudercafé, speeltuinen en kinderboerderijen. In elk gebied zijn er activiteiten geweest gericht op professionals, ouders en peuters. In Feijenoord komt het 

jongekindnetwerk 2 maandelijks samen en worden er afspraken gemaakt over wat er nodig is om ouders te motiveren. Zo is de afspraak met 

schoolmaatschappelijk werk gemaakt dat ze ouders met jonge kinderen wijzen op de VE. Er is aangesloten bij verschillende bijeenkomsten met relevante 

partners (o.a. de bijeenkomst ‘Voordat het rood wordt’) om uitleg te geven over de VE.  De aanpak in Feijenoord wordt versterkt door de programmatische 

aanpak 0-4 jarigen in NPRZ. In Prins Alexander zijn verschillende voorlichtingen gegeven o.a. in overleggen met scholen en bij de opvang van Oekraïners, bij 

het Armoedeplatform en Checkpoint is specifiek voorlichting gegeven over de regeling Gelijke kansen. De peuterconsulenten sluiten aan bij de 

samenspeelgroepen om ouders te informeren over de VE. 

146 PvdA Onderwijs Pagina 122: >9 samenwerkingsafspraken en >2 innovatieklassen. Kan dit concreter 

worden gemaakt?

Het betreffen 8 samenwerkingsafspraken, niet 9. Naast de maatregelen: Project Thuiszitters, Taskforce Dekkend Netwerk en de subsidieregeling die de 

samenwerking tussen het onderwijs en aanbieders van preventief aanbod en jeugdhulp aanbod faciliteert, zetten we binnen de opgave aansluiting Onderwijs, 

Preventie en Jeugdhulp in op kennisuitwisseling tussen het regulier en gespecialiseerd onderwijs. Bij aanvang van het NROB was er op acht plekken in de stad 

sprake van samenwerking tussen het regulier en gespecialiseerd onderwijs. Daar waar uit de analyse van de thuiszitters blijkt dat het aanbod aan onderwijs- 

en/of zorgondersteuning niet toereikend is voor de vraag komen we in actie om dit aanbod te realiseren in de vorm van een innovatieklas. We doen dit met 

samenwerkingspartners uit het onderwijs (regulier en gespecialiseerd onderwijs, schoolbesturen, samenwerkingsverbanden), aanbieders van jeugdhulp en 

aanbieders van preventief aanbod vanuit de urgentie, maar altijd in combinatie met een plan voor de lange termijn. We kijken naar wat er in de basis op school 

ontbreekt, wat preventief ingezet kan worden en waar jeugdhulp de oplossing kan zijn. Bij de start van het NROB waren er al twee van deze samenwerkingen 

in de stad (Pluspunt en Flexklas op het STC). Vanuit de Taskforce Dekkend Netwerk kijken we met elkaar waar deze samenwerkingen nog meer de oplossing 

kunnen zijn die aansluit bij de ondersteuningsbehoefte van de kinderen en jongeren in de stad. 

147 PvdA Onderwijs Pagina 125 investeringskredieten

a.	Waarom is het verschil tussen 2025,2026 en 2027 zo groot?

b.	Kunt u aangeven waarom de technische wijziging in 2024 zo laag was vergeleken 

met de raming van aankomende jaren?

a. De verwachting is dat we komende jaren wat meer projecten op gaan leveren dan voorgaande jaren vanwege de vele onderhanden projecten. Daar zitten 

enkele zeer grote projecten bij, die op zichzelf het verschil kunnen verklaren. Daarnaast verwachten we in 2025 het krediet van de regiodeal te besteden (44,4 

mln), waardoor het verschil minder groot is. In de prognose zijn alleen nog de projecten meegenomen waarover een besluit is genomen en een planning is 

gemaakt. b) Om alle in voorbereiding zijnde projecten uit te kunnen voeren is een bijstelling van het krediet voor onderwijshuisvesting voorgelegd in de 

begroting 2025. De aanvulling omvat alle lopende projecten waarvoor een positief besluit is afgegeven. In 2024 verwachten we in totaal € 100 mln. van het 

totale krediet te besteden, in 2025 en 2026 lopen deze uitgaven op (zie ook antwoord onder a.)

148 PvdA Sport In 2025 wordt er ruim 5 miljoen euro minder subsidie uitgegeven aan sport en recreatie 

organisaties dan in 2024. 

a.	Kunt u aangeven welke organisaties geen of minder subsidie krijgen?

b.	Hierbij aangeven waarom zij minder subsidie hebben gekregen. 

a) en b) De verlaging in de subsidielijst ten opzichte van 2024 verklaart zich door:

verschuiven Lekker Fit budget van € 3,9 mln van subsidies naar Lekker Fit doelgroepenaanpak (vanwege de nieuwe aanpak LF. 

Wegvallen van eenmalige subsidie Rotterdam Topsport voor Grand Depart (1,75 mln). 

Verlaging subsidie Rotterdam Topsport VJN 2023 (25 K). 

Verlaging subsidie Natuurstad VJN 2024 (140 K). 

En verlaging van de investeringsregeling VJN 2024 (500 K). 

Toegevoegd t.o.v 2024 zijn: subsidie LED (500 K), verhoging subsidie Sport Mee (50 K) en uitbreiding brede SPUK (300 K). 
149 PvdA Sport 2.	Bij de voorjaarsnota is vastgesteld dat het Sportbedrijf, Rotterdam Topsport en 

Sportsupport in 2025 500.000 euro minder budget krijgen. Gedurende het jaar zou 

bekeken worden hoe deze bezuiniging zou worden verdeeld over de drie organisaties.

a.	Kunt u aangeven hoe deze bezuiniging is geland in de begroting voor 2025?

In het subsidieoverzicht is te zien dat Topsport en Sportsupport bij elkaar opgeteld 

7.498.000 euro subsidie krijgen. Dat is 1.211.000 minder dan in 2024. Hierdoor lijkt er 

meer bezuinigd te worden dan in de voorjaarsnota was aangekondigd. Klopt deze 

aanname? 

c.	Zo nee, om welke reden krijgen Topsport en Sportsupport minder subsidie dan in 

2024?

a) De bezuiniging van 500 K is geparkeerd op de kostendrager Sportbedrijf en nog niet verwerkt in de subsidiestaat. Verdeling van deze taakstelling over de 3 

organisaties moet nog plaatsvinden en zal verwerkt worden in de begroting bij de eerste herziening 2025.                                                                                                                                        

b) De verlaging van de subsidie aan Rotterdam Topsport verklaart zich grotendeels door het per 2025 wegvallen van de eenmalige subsidie van € 1,75 mln 

voor de Grand Depart. Verder is er een verlaging van 25 K toegepast vanwege de bezuinigingen uit de VJN 2023. De subsidies aan deze 2 organisaties hebben 

aan de andere kant een verhoging via de brede SPUK-regeling

150 PvdA Recreatie Buurt- en speeltuinwerk krijgt in 2025 30.000 euro minder subsidie dan in 2024. Kunt u 

aangeven waarom deze organisatie minder subsidie krijgt?

De BSW heeft in 2024, naast de structurele subsidie, een eenmalige financiële bijdrage gekregen ten behoeve van opleidingskosten van de beheerders op de 

speeltuinen.
151 PvdA Sport Wat is de inhoudelijke reden om de middelen voor het alternatief voor Lekker Fit over te 

hevelen van onderwijs naar sport? 

Het doel van de middelen blijft hetzelfde (namelijk het stimuleren van gezonde leefstijl en bewegen bij kinderen), maar de wijze van inzet verandert. De 

subsidieregeling Lekker Fit! was gericht op scholen. Het alternatief voor Lekker Fit! - 010 Fit'R - richt zich  op begeleiding bij leefstijlproblematiek door 

wijkpartijen, waaronder sport- en leefstijlaanbieders. Hierin spelen sport en bewegen, naast voeding en duurzame gedragsverandering, een belangrijke rol. De 

deelaanpakken buitenschools bewegen (SSV) en Lekker Fit! 0-4 (LF KDV/ jonge kind) worden voortgezet. Ook hier spelen sport en bewegen een belangrijke 

rol.  
152 PvdA Parkeren Parkeerbaten:

a.	De parkeerbaten zijn in 2024 € 3,3 mln lager uitgevallen. Dat komt vooral door 

achterblijvende inkomsten uit kort parkeren op straat. In het centrumgebied is het 

aantal parkeertransacties en de parkeerduur teruggelopen. Geldt dit ook voor andere 

wijken?

b.	Op pagina 158 valt te lezen dat wijken automobilisten vanwege het hogere 

centrumtarief uitwijken naar goedkopere parkeerplaatsen in de omgeving. Betekent dit 

dat door de hoge centrumtarieven er een waterbedeffect (ofwel hogere parkeerdruk) is 

te zien in omliggende wijken? Of wijken automobilisten uit naar anderen gemeenten?

a. nee, dat geldt niet voor andere wijken b. er is altijd sprake geweest van uitwaaiering naar goedkopere gebieden als de bestemming aan de randen van 

duurdere gebieden ligt. Er is geen sterke stijging van het aantal parkeertransacties in de centrumschil waarneembaar. Het is nog te vroeg om definitieve 

conclusies te trekken maar de lagere baten in het centrum zouden het gevolg kunnen zijn van doorgevoerd mobiliteitsbeleid, waarbij de maatregelen 

daafwerkelijk leiden tot minder automobiliteit in het centrum.  Het is onbekend of automobilisten uitwijken naar andere gemeenten.



153 PvdA Grondexploitaties In 2024 is er een negatief resultaat grondexploitaties door hogere rekenrente. Er is 

gerekend op een eenmalige aanpassing van per saldo € 23,1 mln. De verliesvoorziening 

wordt hierop ook bijgesteld. In de voorzieningen op pagina 226 is de verliesvoorziening 

grondexploitaties echter ongewijzigd. Zowel de beginstanden en de eindstanden blijven 

hetzelfde tussen 2024 en 2028. Betekent dit dat het negatief resultaat grondexploitaties 

wordt gedekt uit de algemene middelen? Of is dit niet goed verwerkt in de 

verliesvoorziening?

Het negatieve resultaat van grondexploitaties komt ten laste van de algemene middelen. Ingeval sprake is van een positieve resultaat komt dit ten gunste van 

de algemene middelen. 

De aanpassing van de verliesvoorziening is onderdeel van dit resultaat. Het totale grondexploitatieresultaat voor 2024 bedraagt in de 2e herziening € 4,2 mln 

positief (bestaande uit negatief resultaat grondexploitaties door hogere rekenrente van € 23,1 mln, positief resultaat portefeuille grondexploitaties van € 16,5 

mln en positieve compensatie van de hogere rekenrente van € 10,8 mln, zie pagina 158). De verliesvoorziening wordt bij de jaarstukken geactualiseerd.

Verdere technische toelichting:

De verliesvoorziening voor de grondexploitaties komt volgens de regels van de BBV op 2 plekken in de verantwoording voor. Naast de verliesvoorziening aan 

de passivakant komt deze verliesvoorziening ook terug in de balanspost Voorraden (pag. 224). In deze 2e herziening is de aanpassing van de 

verliesvoorziening verwerkt onder de balanspost Voorraden. De BBV schrijft voor dat de verliesvoorziening onder de Voorraden wordt gepresenteerd tot 

maximaal de boekwaarde van de onderliggende grondexploitaties. Het eventuele surplus dient onder de Voorzieningen te worden gepresenteerd. Deze 

uitsplitsing wordt bij de jaarstukken geactualiseerd. 

154 PvdA Stedelijke ontwikkeling Uit de bestemmingsreserve Middensegment Huur valt in 2024 1.427.000 vrij. Waarom 

valt dit geld vrij en waar gaat dit geld naartoe?

De bestemmingsreserve Middensegment Huur is vrijgevallen en het vrijgevallen bedrag is toegevoegd aan de bestemmingsreserve Doorbouwfonds. (zie blz. 

225 onder de specficatie van deze bestemmingsreserve.) De beide reserves hebben tot doel om betaalbare woningen te realiseren en zijn derhalve bij elkaar 

gevoegd.
155 PvdA Verkeer Verkeerscirculatieplan: 

a.	Uit de bestemmingsreserve verkeerscirculatieplan is 1.241.000 euro onttrokken in 

2024. Waar is dit geld aan besteed? 

b.	Er is nog 381.000 euro over waarvoor nog geen onttrekking is voorzien. Is dit geld 

bedoeld voor de fysieke ingrepen die genomen moeten worden als het vcp is 

vastgesteld?

a. Kort: ambtelijke uren inhuur van externe partijen voor onderzoek, zaalhuur voor vele particiapatie bijeenkomsten, inhuur van externe partijen voor opmaak 

rapport, inhuur voor organisatie en participatieweek etc.  Uitgebreid: Dit geld is besteed aan ambtelijke uren voor het opstellen van een verkeerscirculatieplan 

met een daarbij behorend concept maatregelenpakket. De afstemming over het plan en het maatregelenpakket met de vele betrokken wijkraden, RET, 

Hulpdiensten, ondernemers, bewoners, logistieke partijen etc.  In 2024 zijn deze maatregelen met behulp van verkeersmodelberekeningen doorgerekend en 

zijn studies uitgevoerd om de effecten op het gebied van o.a. lucht, geluid, verkeersveiligheid, koopstromen, doorstroming en reistijden te bepalen. Daarvoor 

zijn soms externe patijen ingehuurd. Er is een conceptplan VCP opgesteld met visualisaties. Dit conceptplan VCP is aan het college voorgelegd op 28 mei '24 

en vrijgegeven voor participatie. Er heeft een intensief participatietraject traject plaatsgevonden met o.a. wijkraden, bewoners, de RET en de hulpdiensten.  In 

juni '24 was de participatieweek waarop alle partijen reactie konden geven op het concept plan VCP. Alle input (enquetes, adviezen etc.) vanuit de 

participatieweek is verzameld en geanalyseerd. Ook voor de particiaptieweek zijn partijen ingehuurd om de gemeente daar bij te helpen. 

b. Nee, dit geld is bedoeld voor het verder afmaken van het concept verkeerscirculatieplan naar een definitief verkeerscirculatieplan. 

156 PvdA Bouwen en wonen Voor het Doorbouwfonds staat een reeks begroot die nog niet is bijgesteld naar 

aanleiding van de laatste inzichten. In tegenstelling tot het in de tabel genoemde bedrag 

van € 1,7 mln wordt er op dit moment voor het doorbouwfonds in 2024 een onttrekking 

van € 12 mln verwacht. In 2025 € 19 mln en vanaf 2026 de resterende ca. € 21 mln.

a.	Graag ontvangen wij een lijst met alle projecten die aanspraak maken op het 

doorbouwfonds, met segmentering. 

Deze informatie is geheim, hiervoor wordt een raadsbrief opgesteld welke beschikbaar komt in de Kluis. U wordt hier nader over geinformeerd.

157 PvdA Welzijn/ Jongerenhubs Hoeveel middelen zijn per jaar begroot voor het realiseren van de jongerenhubs? Voor 2024 is € 960k beschikbaar voor de jongerenhubs in de welzijnsopdracht en € 560K voor de jongerenhubs uit de wijkakkoorden. Totaal € 1.520.000

158 PvdA Drugscampanges Hoeveel middelen zijn per jaar begroot voor campagnes tegen drugsgebruik? Voor de campagne is jaarlijks € 100.000 begroot ihkv het coalitie-akkoord. We vullen deze middelen aan uit reguliere budget AOC DirV.
159 PvdA Loonkostensubsidie In de begroting staat dat alhoewel er veel mensen via loonkostensubsidie aan het werk 

zijn gegaan dat in de meeste gevallen hun contracten uiteindelijk niet worden verlengd. 

Is het college bekend met de redenen dat contracten voor deze mensen niet worden 

verlengd?

a.	Hoe lang werken mensen met loonkostensubsidie voordat hun contract niet meer 

wordt verlengd? 

b.	Hoe makkelijk is het voor deze mensen om weer terug te stromen in de bijstand nadat 

hun contract niet meer wordt verlengd?

De reden dat niet altijd de contracten (van Rotterdammers die met LKS aan het werk zijn gegaan) worden verlengd zijn divers. Redenen kunnen bijvoorbeeld 

zijn dat de werkgever geen werk meer heeft, de medewerker de werkplek niet als passend ervaart, de werkgever geen contract voor onbepaalde tijd aan wil 

gaan, of bijvoorbeeld andere verwachtingen van de werkgever en/of de werknemer. We proberen meer inzicht te verkrijgen in de redenen voor het stoppen 

van garantiebanen, om zo beter te kunnen sturen op het behoud van banen. 

a. De lengte van arbeidscontracten loopt zeer uiteen, van 5 maanden tot en met langer dan 5 jaar. Wel valt op dat relatief veel Rotterdammers stoppen met 

werken met LKS tussen 1,5 en 3 jaar en op het moment dat een tijdelijk contract omgezet moet worden naar een vast contract. 

b. Deze Rotterdammers ontvangen na het stoppen van hun baan vaak eerst nog een uitkering van het UWV. Ondanks de WW-uitkering is de gemeente 

verantwoordelijk voor de ondersteuning richting werk. Een deel van de Rotterdammers stroomt dus niet terug de bijstand in, omdat ze al tijdens de WW-

periode een nieuwe baan vinden. Ook ontvangt een deel tijdens hun garantiebaan nog aanvullend een uitkering, waarmee ze na het stoppen van hun baan niet 

terug de bijstand instromen. Rotterdammers die uiteindelijk opnieuw een beroep moeten doen op een bijstandsuitkering dienen net als alle andere 

Rotterdammers gebruik te maken van het digitale aanvraagformulier. Hierbij maken we zoveel mogelijk gebruik van gegevens die al bij ons bekend zijn.  

160 PvdA Fraudeonderzoeken In de begroting staat dat er tot en met augustus 2024 469 fraudeonderzoeken volledig 

zijn afgerond. Kunt u verder ingaan in de resultaten van deze fraudeonderzoeken? 

Hoeveel van deze fraudeonderzoeken hebben bijvoorbeeld uiteindelijk tot vervolging 

van een fraudeur geleid? 

Het resultaat van de onderzoeken naar mogelijke fraude wordt in de monitor werk en inkomen weergegeven (zie Monitor Werk & Inkomen 2e tertaal 2024; 

24bb006951). In dit overzicht wordt de term fraudeur niet gebruikt, maar het aantal onrechtmatigheden.

161 PvdA ZWW / Blokhuismiddelen Voor 2025 is er nog geen onttrekking voorzien uit de Blokhuismiddelen. Zouden deze 

middelen, technisch gezien, kunnen worden ingezet voor:

a.	Het openhouden van de GGZ-inloopvoorzieningen

b.	Realisatie van 4-persoonskamers in de opvang

c.	Begeleiding en directe bemiddeling van bankslapers

Er wordt een bestedingsvoorstel voor de Blokhuismiddelen voorbereid 

a. De Blokhuismiddelen zouden technisch gezien kunnen worden ingezet om voor het  stoppen/afbouwen van de financiering van vier inloopvoorzieningen in 

2025 eenmalig terug te draaien.   

b. Voor de realisatie van 4-persoonskamers in de opvang is de resterende reserve ruim onvoldoende

c. Begeleiding van bankslapers vindt plaats vanuit de Vraagwijzers, wijkteams of evt een Wmo-arrangement. Daar zijn de Blokhuismiddelen niet voor nodig. 

De mogelijkheid van directe bemiddeling voor een woning heeft geen relatie met financien. 
162 PvdA Stevige Start In de voorjaarsnota 2024 was er besloten om op het programma Stevige Start vanaf 

2025 per jaar 350.000 euro te bezuinigen. In de begroting 2025 is echter te zien dat zij 

436.000 euro minder subsidie krijgen t.o.v. van 2024. Kunt u uitleggen waarom Stevige 

Start minder subsidie krijgt dan in de voorjaarsnota was afgesproken?

In de oorspronkelijke begroting stond het totale budget op subsidie begroot. Dat was niet juist omdat de kosten voor een deel vallen op subsidie, maar voor 

een deel op programma en apparaat ter dekking van de inzet Stevige Start. Bij de 4M zijn de budgetten verdeeld naar de juiste verantwoordingscategorie 

waar de kosten vallen. Het bezuinigingsbedrag is dus 350.000



163 PvdA Welzijn/ 

Mentoringsubsidie 

In de voorjaarsnota 2024 is besloten om vanaf 2025 407.000 euro per jaar te 

bezuinigingen op de mentoringsubsidies jeugd. In de begroting 2025 is echter te lezen 

dat Stichting B for You en Stichting Big Brothers Big Sisters of Rotterdam respectievelijk 

95.000 en 306.000 euro subsidie krijgen in 2025. Deze bedragen zijn hoger dan de 

subsidies die zij in 2024 kregen. Hoe rijmt dit met de voorgenomen bezuinigingen in de 

voorjaarsnota? 

De bedragen in de subsidielijst waren onjuist. Beide organisaties hadden niet in deze lijst moeten staan. Beide organisaties zijn zowel in een gesprek als per 

brief op de hoogte gesteld van het voornemen tot beëindiging van hun subsidies. Ook hebben we - nadat wij op 29 september jl op de fouten in de 

gepubliceerde lijst zijn gewezen - hen geïnformeerd over de incorrecte subsidielijst in de begroting 2025. De lijst is reeds aangepast en de raad zal met een 

raadsinformatie brief worden geattendeerd op deze wijziging in de gepubliceerde begroting. 

164 PvdA Leger des Heils In de lijst met subsidies valt te lezen dat het Leger des Heils in 2025 zo’n 10 miljoen euro 

minder subsidie krijgt dan in 2024. Kunt u uitleggen waarom dit verschil zo groot is?

De subsidies per aanbieder zijn exclusief de subsidies voor de Maatschappelijk Opvang. Deze subsidie staat apart benoemt onder ''Regeling Maatschappelijke 

Opvang (Nachtopvang en Dagopenstelling van Volwassenen en van Jongeren + Gezinsopvang)'' met een bedrag van 32.000.000. De subsidie kon eerder nog 

niet toebedeeld worden aan de aanbieders omdat het selectieproces nog liep. Het budget is in ieder geval wel opgenomen en er heeft geen grote wijziging 

plaatsgevonden in de toe te kennen budgetten, omdat alle aanbieders voor hun huidige activiteiten zijn geselecteerd.

165 PvdA Nico Adriaans Stichting In de lijst met subsidies valt te lezen dat de Nico Adriaans Stichting (NAS) in 2025 zo’n 3 

miljoen euro minder subsidie krijgt dan in 2024. Kunt u het verschil op activiteitniveau 

inzichtelijk maken t.o.v 2024?

De subsidies per aanbieder zijn exclusief de subsidies voor de Maatschappelijk Opvang. Deze subsidie staat apart benoemt onder ''Regeling Maatschappelijke 

Opvang (Nachtopvang en Dagopenstelling van Volwassenen en van Jongeren + Gezinsopvang)'' met een bedrag van 32.000.000. De subsidie kon eerder nog 

niet toebedeeld worden aan de aanbieders omdat het selectieproces nog liep. Het budget is in ieder geval wel opgenomen en er heeft geen grote wijziging 

plaatsgevonden in de toe te kennen budgetten, omdat alle aanbieders voor hun huidige activiteiten zijn geselecteerd.

166 PvdA Jeugd Op pagina 200 valt te lezen dat in de Voorjaarsnota 2024 het budget voor de pgb jeugd 

onterecht is vrijgevallen. Kunt u nader toelichten waarom die in de voorjaarsnota 

onterecht was vrijgevallen?

Bij het opstellen van de meerjarenprognose voor de Voorjaarsnota 2024 is verzuimd om voor PGB Jeugdhulp een prognosebedrag op te nemen. Dit is tijdens 

de interne controle van het invulbestand voorafgaand aan de Voorjaarsnota niet gesignaleerd.  Dit leidt tot een onvermijdelijke bijstelling in de voorliggende 

Begroting 2025 / 2e Herziening 2024 van € 14 mln.
167 PvdA LVV Voor welke specifieke activiteiten worden de middelen uit de kasschuif van 210.000 

euro ingezet om de LVV-af te bouwen? Is dit naast begeleiding naar land van herkomst 

ook voor opvang?

De middelen worden ingezet om een extra impuls te geven aan de terugkeer van de deelnemers. De middelen zijn niet bedoeld om de opvang in Rotterdam na 

1 januari 2025 te financieren maar om het af te bouwen.

168 PvdA Zorg Zorgkosten voor 2025 zijn geraamd op 1 miljard en die voor 2026 zijn ze geraamd op 

900 miljoen. O.b.v. welke signalen is het in 2026 lager dan 2025?

Bij de Voorjaarsnota was al sprake van lager geraamde zorgkosten ad € 67 mln. Dit wordt vooral veroorzaakt door de oplopende ingeboekte 

besparingsreeksen voor Maatregelen BOZ, RBOK en Extra Rotterdamse ambitie RBOK, Lobbyreeks BOZ en Eigen Bijdrage Wmo. 

De verdere afname van de geraamde zorgkosten naar € 100 mln is met name het gevolg van de incidenteel voor 2024 ontvangen compensatie vanuit het Rijk 

voor besparingsverlies Jeugd in de meicirculaire 2024 met volgende inhoudelijke toelichting:  In het coalitieakkoord Rutte IV is een aanvullende besparing in 

het kader van Jeugdzorg oplopend naar structureel € 511 miljoen vanaf 2027 opgenomen. De geraamde besparing kan nog niet gerealiseerd worden, omdat 

de maatregelen die tot besparing moeten leiden nog niet zijn gerealiseerd. 

Bij de septembercirculaire 2024 is de meerjarige compensatie vanaf 2026 ontvangen. Deze reeks wordt cf. de spelregels meegenomen bij de Voorjaarsnota 

2025.

169 PvdA Buitenslapers Actieplan buitenslapers:

a.	Wat is de man/vrouw verdeling van dak- en thuislozen in Rotterdam?

b.	Wat is de leeftijdsverdeling van dak- en thuislozen in Rotterdam?

a. In de maatschappelijke opvang voor 23 jaar en ouder is de verdeling 18% vrouw – 82% man

b. Over de periode 2019-2024 is de leeftijdsverdeling in de opvang als volgt

20 - 30 jaar : 21%

30 - 40 jaar: 29%

40 - 50 jaar: 26%

50 - 60 jaar: 18%

60 - 70 jaar: 6%

70 - 80 jaar: 1%
170 PvdA Zorg Inkoop Wmo-maatwerkondersteuning

a.	Vanaf 2025 zijn er 77 zorgaanbieders gecontracteerd. Dat zijn er een stuk meer dan 

tijdens de vorige aanbestedingsronde. Waarom zijn het er een stuk meer geworden?

b.	In hoeverre zorgen meer zorgaanbieders voor meer administratieve lasten (of 

bureaucratie)?

a. Een groot deel van de 77 zorgaanbieders had hiervoor ook al een contract met de gemeente. Daarnaast zijn er 32 nieuwe zorgaanbieders bijgekomen. 

Ongeveer de helft van hen was al actief in Rotterdam als pgb-aanbieder of onderaannemer voor de Wmo en heeft zich nu ingeschreven als hoofdaannemer 

voor de Wmo-maatwerkondersteuning vanaf 2025. De inschrijfprocedure in deze aanbesteding was minder intensief voor aanbieders, waarbij zij beoordeeld 

zijn op aantoonbare ervaring en (technische) geschiktheidseisen. 

b. Contractmanagement is het eerste aanspreekpunt voor zorgaanbieders. Aangezien de meeste partijen al actief zijn binnen het zorglandschap levert dit een 

completer beeld, waardoor beter gestuurd kan worden. 

Het contractmanagement wordt zo efficiënt mogelijk ingericht om administratieve lasten voorkomen.  

171 PvdA Zorg Kunt u uiteenzetten welke pilots, beleidsplannen en campagnes de gemeente deze 

collegeperiode heeft gestart die raken aan de bestuursopdracht zorg?

Pilots die raken aan de bestuursopdracht zorg:

- Pilots bestaanszekerheid in Bloemhof en Schiebroek

Beleidsplannen die raken aan de bestuursopdracht zorg:

- Passende zorg voor Heel de Stad

- IZA Regioplan 'Samen zorgen voor morgen'

- Gezond en Actief Leven Akkoord (GALA)

- Hervormingsagenda Jeugd (HAJ) Duurzaam Rotterdams Jeugdstelsel

- Regionale Bestuursopdracht Kostenbeheersing Jeugd (RBOK)

- Gezonder 010, Gezondheidsaanpak Rotterdam 2024+

Campagnes die raken aan de bestuursopdracht zorg:

- 'Praat vandaag over morgen' in samenwerking met de ouderenorganisaties, bestaande uit campagne, straatacties en stadsdialogen
172 PvdA Zorg Hoe verhouden de technische wijzigingen (ruim 40 miljoen euro) zich tot de 

Bestuursopdracht zorg in diezelfde jaren?

De technische wijzigen zijn  budgetneutraal en hebben daardoor financieel gezien geen invloed op de bestuursopdracht zorg. 3. Het betreft hoofdzakelijk een 

actualisatie van de begroting vanaf het jaar 2025 naar het prijspeil 2025. Voor het programma ZWW is rekening gehouden met een prijsindexatie van 5%. De 

gemeente krijgt hiervoor middelen via de Algemene Uitkering (Gemeentefonds) die zijn opgenomen onder het programma Algemene Middelen.

173 PvdA Zorg Past u de bestuursopdracht zorg aan door de onverwachts hogere zorgkosten? De BOZ heeft bij de voorjaarnota een extra finaniciële reeks meegekregen ('Ophogen reeks bestuursopdracht, met € 3 mln in 2025 en € 15 mln in 2026 ev). We 

zien kansen om ingrepen te doen buiten het zorgdomein om de stijgende zorguitgaven te dempen. Bijvoorbeeld op het gebied van werk en wonen. U bent 

hierover per brief geïnformeerd (1 oktober jl. 24bb006741)



174 PvdA Zorg Is het te verwachten dat de inflatie ook in latere jaren onverwachts hoger is? En is er een 

alternatieve methode waarop de kostengroei kan worden bepaald?

Het onverwachte verwachten blijft ingewikkeld. Er zijn nu geen signalen dat de inflatie weer hoger gaat worden (de ECB kondigde onlangs ook verlaging 

rente aan die hier mede op gebaseerd is). Dit blijft echter gevoelig voor de ontwikkeling van de wereldeconomie en onverwachtse gebeurtenissen die daarop 

van invloed zijn. Voor het bepalen van de groei van de zorg (prijzen) hanteren we landelijk geaccepteerde indicatoren voor de tarieven en de indexaties.  

Gemeenten zijn hier ook gehouden aan de AMvB ‘reële prijs’. Het volume van zorg is minder goed te voorspellen. Deels is deze autonoom (vergrijzing, 

bevolkingsgroei), deels is te beïnvloeden met beleid. Een deel van de maatregelen in de BOZ richt zich erop om deze volumegroei te helpen af te remmen. 

Wettelijk gezien heeft de Wmo een open einde – karakter:  gemeente is verplicht om inwoners met een ondersteuningsvraag te helpen. Financieel gezien, 

vanuit de Rijksinkomsten voor gemeente, wordt dit open-einde karakter niet gecompenseerd.

175 PvdD Subsidies Welke wettelijke bepalingen gelden er voor het afbouwen van subsidies aan 

organisaties en instellingen? Is er een vangnet voor het dekken van frictielasten?

Artikel 4:51 van de Algemene wet bestuursrecht is de wettelijke bepaling voor het afbouwen van subsidies aan organisaties en instellingen. Artikel 4:51 

verplicht niet om frictiekosten te vergoeden. Zie ook: https://vng.nl/artikelen/subsidierelatie-en-frictiekosten
176 PvdD Dierenbescherming Hoe is opvang geregeld voor huisdieren van Rotterdammers die intramuraal gaan 

wonen of in hechtenis worden genomen? Valt dit in de techniek onder bestuursdwang of 

is het anderszins belegd in de aanbesteding aan de Dierenbescherming?

Er zijn twee varianten: 

1. Dieren die vallen onder bestuursdwang (bijv. wanneer de eigenaar in detentie zit). Deze dieren worden tenminste gedurende 13 weken opgevangen door de 

Dierenbescherming, dat is opgenomen in de dienstverleningsovereenkomst met de DB. Na 13 weken gaat het eigendomsrecht over op de Dierenbescherming, 

die het dier ter adoptie zal aanbieden. 

2. Dieren die worden opgevangen na een crisissituatie zoals gedwongen opname van de eigenaar. Deze dieren worden ook opgevangen door de DB. Het 

eigendom gaat pas over naar de DB op basis van een afstandsverklaring van de eigenaar. De gemeente geeft de DB een vergoeding gedurende 13 weken. 

Duurt de opvang langer, dan moet de DB - op basis van werkafspraken met bijvoorbeeld GGD, politie en GGZ-instellingen - zich inspannen om te regelen dat 

de eigenaar van het huisdier afstand doet van het eigendom van dit dier.
177 DENK Beheer van de stad Onderhoudskosten en Begrotingsimpact: In de begroting voor 2025 worden hogere 

onderhoudskosten, zoals baggeren en kapitaallasten voor de Erasmusbrug, genoemd. 

Wat zijn de specifieke oorzaken van deze kostenstijging en welke maatregelen worden 

overwogen om deze kosten te beheersen?

Dit zijn complexe processen. Voor baggeren is er einde 2023 sprake van een nieuw raamcontract (met hogere prijzen) voor het baggeren en het beheer  

baggerdepot. De effecten op het lopende proces werden pas gaandeweg 2024 scherp. 

Erasmusbrug: Het benodigde budget voor het groot onderhoud aan de Erasmusbrug is eerder bij de vjn verstrekt. Doordat het groot onderhoud is, is er juist 

geen sprake van kapitaalslasten.
178 DENK Beheer van de stad Wijkgerichte Aanpak en Financiering: Hoe is de financiële toewijzing voor wijkgerichte 

initiatieven, zoals het opruimen van fijn zwerfafval, verdeeld over de verschillende 

wijken van Rotterdam? Zijn er specifieke wijken die prioriteit krijgen, en op basis van 

welke criteria wordt dit bepaald?

Wijkgrichte initiatieven verlopen meestal via bewonersinitiatieven bij de gebiedscommissie. Momenteel worden subsidies verstrekt aan de hand van 

aanvragen van betrokken inwoners en organisaties via het Subsidieloket.  

179 DENK Circulaire economie Circulaire Economie: Welk budget is in 2025 gereserveerd voor circulaire economie-

initiatieven in de buitenruimte, en welke concrete resultaten worden verwacht van deze 

initiatieven?

In het Duurzaamheidstransitiebudget is voor 2025 1,6mln euro gereserveerd voor de uitvoering van activiteiten uit het onderdeel Bouw 

(gebiedsontwikkeling/ vastgoed/ buitenruimte) van programma Rotterdam Circulair 2023 – 2026 [23bb007418]. Dit budget is bedoeld als programmabudget 

en niet voor investeringen of concrete projecten in de buitenruimte. Activiteiten die nu en in 2025 worden uitgevoerd om de circulaire werkwijze in de 

gemeentelijke organisatie te borgen zijn o.a.: De ontwikkeling van een Afwegingskader voor hergebruik van betonstraatstenen, klinkers en trottoirtegels; De 

uitvoering van pilots met hergebruik van betonstraatstenen bij een aantal rioolvervangingsprojecten; De ontwikkeling van een monitoringstool om de 

primaire materiaalreductie in Rotterdamse infraprojecten te meten, met als doel de materiaal-gebonden CO2 uitstoot te verlagen. 

180 DENK Groen Vergroening van Stedelijke Gebieden: Wat is het specifieke budget voor vergroening 

van stedelijke gebieden in 2025, en welke locaties worden prioritair aangepakt?

Het totaal budget voor de groenagenda 2025 is 24,3 miljoen. Met dit budget werken we aan vergroening volgens ons actieplan aan projecten op diverse 

schaalniveaus, van dichtbij huis (groenblauwe schoolpleinen) tot groene routes de stad uit en aan 15 pleinen en 50 klimaatadaptieve projecten. Bij de meeste 

projecten is sprake van een combinatie van diverse budgetten: zoals onderhoudsbudget voor riool en bestrating, budget voor buitenruimte NPRZ en andere 

budgetten via de RIM.

Locaties waar in 2025 projecten worden voorbereid en uitgevoerd zijn o.a. Mijnsherenplein (uitvoering) , Verschoorplein (planvorming), Persoonsdam 

(afronding uitvoering) op Zuid en Bleiswijkplein, Assendelftplein en Taandersplein op de noordelijke oever.

181 DENK Bouwen en wonen Veerkrachtige Wijken: Welke specifieke maatregelen worden in 2025 getroffen om 

wijken te ondersteunen die onder druk staan door stedelijke ontwikkelingen? Hoeveel 

budget is hiervoor beschikbaar, en welke wijken hebben prioriteit?

Onduidelijk is waar deze vraag precies op doelt. Algemeen kan gesteld worden dat:                                                    (a) We in de stad nieuwe gebiedsontwikkelingen 

starten volgens het principe van Goede Groei, waardoor ontwikkelingen die grenzen aan bestaande wijken juist ook ten goede van de bestaande wijken 

moeten komen (zoals vergroening, voorzieningen, meer divers woningaanbod). Er zijn vanuit gebiedsontwikkelingen geen specifieke budgetten beschikbaar 

voor ondersteuning van omliggende wijken, anders dan vanuit een projectmatige aanpak.                                                                                                                                                                                     

(b) Mocht er sprake zijn van grootschalige aanpak van een bestaande wijk (bv door sloop/nieuwbouw, renovatie, verduurzaming of basiskwaliteit op orde), 

dan zal dit via woningcorporaties of lopende programma's zoals programma's uit NPRZ en aanpak particuliere voorraad en reguliere onderhoudsbudgetten 

(bv van Stadsbeheer) worden opgepakt. 

182 DENK Bouwen en wonen Sociale Woningbouw en Woonvisie: Hoeveel budget is gereserveerd voor de renovatie 

en nieuwbouw van sociale huurwoningen in 2025? Welke maatregelen worden 

getroffen om de bestaande sociale huurvoorraad te beschermen?

Nieuwbouw van sociale huurwoningen gebeurt bij voorkeur door wooncorporaties. De gemeente staat (a)borg voor de leningen die corporaties voor 

nieuwbouw aangaan,(b) verstrekt subsidie uit het Doorbouwfonds (zie voortoelichting vraag 156; overzicht komt in de kluis) en (c) voor sociale woningen is er 

een vaste lage grondprijs. Maatregelen om de bestaande sociale huurwoningen te beschermen zijn: beperken verkoop en liberealisaties door corporaties en 

uitvoering geven aan de wet betaalbare huur (bv door handhaving op te hoge huurprijzen en inzet op een landelijk registratiesysteem voor huurprijzen van 

particuliere huurwoningen. 
183 DENK Bouwen en wonen Funderingsproblematiek: Wat is het totaalbedrag dat beschikbaar wordt gesteld voor 

ondersteuning van bewoners bij funderingsherstel? Hoe wordt bepaald welke woningen 

in aanmerking komen voor deze ondersteuning?

De gemeente ondersteunt bewoners bij funderingsherstel met diverse instrumenten. 1) Er kan een lening voor funderingsherstel worden afgesloten bij het 

Fonds Duurzaam Funderingsherstel, hiervoor is jaarlijks maximaal € 400.000 beschikbaar. 2) Het funderingsloket zet begeleiding in om eigenaren te 

ondersteunen bij het complex proces om tot funderingsherstel te komen, hiervoor is jaarlijks € 250.000 beschikbaar. 3) De gemeente zet handhaving in op 

basis van de ‘Beleidsregel Funderingsherstel’, indien dit leidt tot uitvoering in het kader van bestuursdwang dan worden deze kosten voorgefinancierd, dit 

betreft nu ca. € 200.000.

Alle Rotterdammers met funderingsproblemen die hersteld moeten worden kunnen aanspraak maken op deze instrumenten en aanvullende ondersteuning 

vanuit het funderingsloket. Ook worden eigenaren met een urgente herstelopgave door het funderingsloket actief benaderd om de beschikbare 

ondersteuning onder de aandacht te brengen.

184 DENK Bouwen en wonen Afwaardering Schiekadeblok: Er is sprake van een negatieve bijstelling door de 

afwaardering van het Schiekadeblok. Wat zijn de redenen voor deze afwaardering en 

wat is de verwachte financiële impact op de lange termijn?

Het Schiekadeblok wordt tegen de laagste van boekwaarde en marktwaarde ingebracht in de grondexploitatie (grex). Om de marktwaarde van dit vastgoed te 

bepalen is een taxatie uitgevoerd. Dit is in maart 2024 gedaan en hieruit bleek dat de marktwaarde €920k lager was dan de boekwaarde. Dit heeft geleid tot 

een afwaardering. De grex wordt dit jaar vastgesteld (24bb006368) waarmee (af-)waardering van dit vastgoed niet meer aan de orde is. De verdere risico’s 

zijn verwerkt in de grex.



185 DENK Bouwen en wonen Woningbouwdoelstellingen: De doelstelling is om jaarlijks tussen de 3.500 en 4.000 

woningen te bouwen. Hoeveel van deze woningen zullen bestaan uit

sociale huur, middenhuur, en middenkoop? Hoe worden deze doelstellingen

verdeeld over de wijken?

Het college streeft na om op stedelijk niveau tot eind 2025 de volgende percentages te realiseren 20% sociaal, 35% midden segment, 30% hoger segment en 

15% topsegment, voor de productie die start na 2026 zet het college in op 25% in het sociaal segment, 40% in het middensegment, 20% in het hoger segment 

en 

15% in het topsegment. Voor de verdeling over de wijken werkt het college aan een gebiedsgerichte uitwerking van de woonvisie, we verwachten u deze 

voorjaar 2025 aan te kunnen bieden.
186 DENK Bouwen en wonen Betaalbare Middenhuur en Middenkoop: Hoe wordt er gestuurd op het realiseren van 

betaalbare middenhuur- en middenkoopwoningen in 2025? Welke criteria worden 

gehanteerd om betaalbaarheid te waarborgen?

Het college zet in op 35% middensegment in de bouwproductie, in gelijke delen huur en koop. Middenhuur moet qua prijs voldoen aan de wet betaalbare huur, 

met privaatrechtelijke verplichting voor 15 jaar instandhouding in middensegment. Toewijzing aan vitale beroepen gebeurt in enkele nieuwbouwprojecten. 

Middenkoop heeft privaatrechtlijk gedurende 5 jaar zelfbewoningsplicht en antispeculatiebeding. 

187 DENK Energietransitie Energietransitie bij Nieuwbouw: Wat is het totale budget voor energiebesparende 

maatregelen binnen de nieuwbouwprojecten voor 2025? Hoe wordt ervoor gezorgd dat 

deze maatregelen betaalbaar blijven voor bewoners met middeninkomens?

Er is geen subsidie/financiering voor verdergaande energiebesparende maatregelen in nieuwbouw. De nieuwbouweisen op het gebied van energie (BENG 

regelgeving) zijn al erg hoog. Hierdoor zijn alle nieuwbouwwoningen (ongeacht de prijsklasse) al energiezuinig. 

188 DENK Bouwen en wonen Inclusieve Stedelijke Ontwikkeling: Welke maatregelen worden genomen om te 

voorkomen dat huidige bewoners worden verdrongen in gebieden met stedelijke 

ontwikkelingsprojecten? Welke garanties worden geboden dat bewoners in hun eigen 

wijk kunnen blijven?

Met woningcorporaties en huurdersorganisaties werken we aan een stedelijk sociaal statuut. In het statuut staan afspraken over de manier waarop met elkaar 

wordt samengewerkt bij het ontwikkelen en uitvoeren van projecten voor sloop-nieuwbouw en renovatie. Onderdeel van het statuut zijn onder meer 

afspraken tussen bewoners en corporaties over 'een blijf in de buurt garantie'.  In de Leidraad stedelijke vernieuwing voor de particuliere woningvoorraad zijn 

draagvlak en bewonersparticipatie belangrijke ingredienten om een zorgvuldige afweging te maken bij stedelijke vernieuwing. 

189 DENK Bouwen en wonen Betaalbare Nieuwbouw: Hoeveel procent van de nieuw te bouwen woningen in 2025 zal 

bestaan uit betaalbare woningen? Hoe worden deze "betaalbare woningen" 

gedefinieerd in het kader van het gemeentelijk beleid?

Betaalbaar omvat het geheel van sociaal- en middensegment. Prijsgrenzen en definities daarvoor zijn cf rijksbeleid. Ook zijn er instandhoudingstermijnen. 

Deze zijn minimaal 25 jaar voor sociale huur (wettelijke eis), minimaal  15 jaar voor middenhuur en 5 jaar voor middenkoop (lokale eisen). Op basis van de 

planvoorraad, de woningbouw die in 2025 kan starten met de bouw, bevindt zich 24% in het sociale segment en 36% in het midden segment. Afhankelijk van 

de daadwerkelijke startbouwresultaten in 2025 kan dit percentage afwijken bij de realisatie.

190 DENK Bouwen en wonen Grondprijzen voor Woningcorporaties: Welke maatregelen worden genomen om de 

grondprijzen betaalbaar te houden voor woningcorporaties, zodat de bouw van sociale 

huurwoningen aantrekkelijk blijft? En hoe verhouden deze prijzen zich tot de 

commerciële grondprijzen?

Voor sociale huurwoningen geldt een vaste grondprijs.

De grondprijs in Rotterdam voor veel (commerciële) functies wordt residueel bepaald. Deze residueel bepaalde grondprijs kan nooit lager zijn dan de 

minimum grondprijs, zijnde de vaste grondprijs voor sociale huurwoningen.

In 2024 zijn conform het coalitieakkoord de minimale grondprijzen dichter bij het niveau gebracht van omliggende gemeenten en G4.

Voor de bouw van sociale huurwoningen door woningbouwcorporaties geldt daarmee altijd de minimale grondprijs waarmee we deze categorie, ook in relatie 

tot omliggende gemeenten en G4, betaalbaar houden.

191 DENK Bouwen en wonen Investeringsbereidheid Beleggers: Welke maatregelen neemt de gemeente om ervoor 

te zorgen dat de investeringsbereidheid van beleggers in nieuwbouw niet afneemt, 

ondanks de Wet betaalbare huur (Wbh)?

De Startbouw regeling uit het Doorbouwfonds biedt financiële ondersteuning aan diverse projecten om hun ontwikkeling mogelijk te maken en hiermee direct 

of indirect de businesscase voor de ontwikkelaar of investeerder rendabel te maken. Daarnaast onderhoudt de gemeente, onder andere via de POR, actief 

contact met beleggers om inzicht te krijgen in hun behoeften en uitdagingen. Dit stelt ons in staat om investeerders aan de stad te binden, hun belangen beter 

te begrijpen en waar nodig tijdig te anticiperen op ontwikkelingen.
192 DENK Grondexploitaties Risico's en Voorzieningen Grondexploitatie: Wat zijn de belangrijkste risico’s voor de 

grondexploitatieportefeuille in 2025 en welke voorzieningen zijn hiervoor getroffen? 

Hoeveel bedraagt de post 'onvoorzien' binnen de grondexploitaties?

De belangrijkste ontwikkelingen en risico’s die van invloed zijn op grondexploitatieportefeuille zijn genoemd in de paragraaf Grondbeleid (pagina 213) en de 

Markt-, Grond- en Vastgoedrapportage Rotterdam 2024. (24bb006824)

Rotterdam onderscheidt hierbij risico’s op projectniveau en portefeuilleniveau. Voor de risico’s op projectniveau voert de gemeente jaarlijks een risicoanalyse 

op de individuele grondexploitaties uit en bepaalt hiermee de benodigde risicoreserve op grondexploitatieniveau. Bij de jaarrekening 2023 bedroeg de totale 

omvang van alle risicoreserves € 55,5 mln. De risico’s op portefeuilleniveau (macro-economische effecten, marktrisico’s, etc) worden meegenomen in de 

berekening van de benodigde weerstandscapaciteit en daarmee in het weerstandsvermogen. De benodigde weerstandscapaciteit is berekend op € 35 mln, 

(stand jaarrekening 2023).

Er zitten geen posten ‘onvoorzien’ binnen de grondexploitaties. Wel is de genoemde risicoreserve opgenomen. 

193 DENK Onderhoud Omslagrente en Onderhoud: De verhoging van de omslagrente van 1,2% naar 2,5% heeft 

een negatief effect op het onderhoud van kapitaalgoederen. Wat is het totale negatieve 

financiële effect hiervan voor 2025 en welke onderhoudsprojecten komen hierdoor 

onder druk te staan?

Kapitaallasten worden niet gedekt uit exploitatiebudgetten voor beheer en onderhoud.  In 2025 wordt de omslagrente verhoogd van 2,0% naar 2,5%. Hierdoor 

stijgen de kapitaallasten. Voor deze stijging vindt er compensatie plaats vanuit de algemene middelen.  Door deze compensatie komen onderhoudsprojecten 

niet onder druk te staan.

194 DENK Onderhoud Duurzaam Onderhoud: Hoeveel budget is in 2025 gereserveerd voor duurzaam 

onderhoud van kapitaalgoederen? Welke specifieke projecten worden hiermee 

gefinancierd?

De gemeente Rotterdam voert al het onderhoud van kapitaalgoederen zo duurzaam als mogelijk uit. Het totale budget dat beschikbaar is voor beheer en 

onderhoud van kapitaalgoederen is niet op te splitsen in een  duurzaam en niet-duurzaam deel.

195 DENK Onderhoud Toegankelijkheid bij Onderhoud: Hoe wordt in het onderhoud van kapitaalgoederen, 

zoals wegen en bruggen, rekening gehouden met de

toegankelijkheid voor minder validen en ouderen? Welk budget is hiervoor

beschikbaar?

Bij de aanleg van de buitenruimte ontwerpen met de tools uit het handboek van de Rotterdamse stijl een toegankelijke buitenruimte. Denk aan 

hellingbanen in trottoirs en trappen en bij kruisingen en oversteekplekken.

Ook is is de minimale breedte voor trottoirs beschreven ten behoeve van de toegankelijkheid. Al deze elementen worden in beheer en onderhoud 

meegenomen. Daar zijn geen speciale budgetten voor. 



196 DENK Bouwen en wonen Investeringsruimte en Woningbouw: Hoeveel bedraagt de totale investeringsruimte 

voor woningbouwprojecten in 2025? Welke financieringsbronnen worden gebruikt om 

deze ruimte te vergroten, en welke risico’s zijn hieraan verbonden?

Dit is een veelomvattende vraag en daarom complex om te beantwoorden. Vanuit het ruimtelijk besluitvormingsmodel bekeken wordt de verkenningsfase 

voor gebiedsontwikkelingen en woningbouwprojecten gefinancierd vanuit reguliere gemeentelijke middelen (BW) en voor een deel uit investeringsmiddelen. 

Deze inzet is voor risico van de gemeente maar volledig gedekt vanuit de exploitatie. Kosten voor gemeentelijke inzet bedragen tussen de € 10 en 15 mln. per 

jaar los van specifieke investeringen, afhankelijk van of je bijvoorbeeld planologische verkenningen of het aanhouden van strategisch vastgoed wel of niet 

meerekekent. 

Vanaf de verdiepingsfase vindt er vaak kostenverhaal plaats, dit kan zijn via het afsluiten van anterieure overeenkomsten, openen of voeren van 

grondexploitaties en meer-en-anders-bouwen-bijdrages. Bij grondexploitaties zit het risico wat meer bij de gemeente, de gemeente doet de investering vooraf 

en verrekent deze via de opbrengsten bij verkoop van de grond. Bij plannen van derden, niet op gemeente grond, wordt het risico van de gemeente beperkt 

doordat kostenverhaal aan de voorkant wordt geborgd via de anterieure overeenkomst en/of de contractuele afspraken over meer en anders bouwen 

bijdragen. De gemeentelijke inzet gedekt via anterieure overeenkosten bedraagt tussen de € 5 & 12 mln. per jaar, voor grexen is dit bedrag tussen € 30 & 40 

mln. per jaar, gebaseerd op ramingen voor 2024 en 2025.  

De gemeente doet hiernaast actief haar best om investerend vermogen te binden aan Rotterdam door subsidies en investeringen op te halen om (financiële) 

risico's voor zowel de gemeente als de marktpartijen te beperken. Hierbij valt te denken aan de WBI en SBI vanuit het Rijk maar ook Provinciale subsidies 

zoals de Vliegende Brigade. Deze subsidies zijn vaak gekoppeld aan specifieke projecten en kunnen oplopen van € 250K tot € 10 mln. per project.      

Ook worden er vanaf de verdiepingsfase soms extra investeringsmiddelen van de gemeente ingezet, hierbij valt te denken aan het Doorbouwfonds, hier is € 12 

mln. en €19 mln. voor begroot in 2024 en 2025. Maar in het verleden zijn ook bijvoorbeeld investeringsbudgetten toegekend voor strategische 

gebiedsontwikkelingen zoals M4H en Het Rotterdams Tij (voorheen Feyenoord City).  

197 DENK Bouwen en wonen Subsidies voor Duurzame Ontwikkeling: Welke subsidies worden verstrekt om 

duurzame stadsontwikkeling te bevorderen? Wat zijn de verwachte resultaten van deze 

subsidies in termen van energiebesparing en CO2-reductie?

We gaan 122 sociale nieuwbouw woningen subsidiëren zodat ze in hout kunnen bouwen. Dit is een subsidie van €950.000, die gefinancierd wordt vanuit het 

DTB. We verwachten hiermee 950 ton CO2 te besparen (tov bouwen volgens bouwbesluit). De besparing zit met name in CO2 uit materiaalgebruik. 

198 DENK Bouwen en wonen SDG's in Stedelijke Ontwikkeling: Welke specifieke SDG's worden nagestreefd binnen 

de programma's Bestaande Stad en Stedelijke Ontwikkeling en wat zijn de financiële 

implicaties hiervan in de begroting van 2025?

Voor Bestaande Stad worden de volgende SDG's nagestreefd: 3. goede gezondheid en welzijn, 11. duurzamesteden en gemeenschappen, 13. klimaatactie en 

17. partnerschap om doelstellingen te bereiken. Voor Stedelijke Ontwikkeling worden de volgende SDG's nagestreefd: 9. industrie, innovatie en infrastuctuur, 

11. duurzame steden en gemeenschappen, 14. leven in het water, 15. leven op het land en 17. partnerschap om doelstellingen te bereiken. Zie paragraaf SDG's 

begroting 2025. De SDG doelstellingen zijn niet expliciet gekoppeld aan de financiën.  De activiteiten in de programma's die in lijn zijn met de SDG’s, vormen 

de totale begrotingsmiddelen de financiële implicatie van deze doelstellingen.

199 DENK Bouwen en wonen Samenwerking met Woningcorporaties: Hoeveel financiële middelen worden in 2025 

geïnvesteerd door woningcorporaties en marktpartijen in gezamenlijke projecten met 

de gemeente? Wat zijn de voorwaarden voor deze samenwerking, en hoe worden de 

belangen van de gemeente hierbij geborgd?

In de prestatieafspraken geven de corporaties aan gezamenlijk ongeveer 1 miljard euro te investeren in nieuwbouw en grondige renovaties in 2024 en 2025. 

In de prestatieafspraken zijn afspraken gemaakt over de aantallen nieuwbouw en vernieuwbouw. 

Plannen worden vervolgens op projectniveau verder uitgewerkt en hierbij wordt indien noodzakelijk een ontwikkelovereenkomst afgesloten. Hierin worden 

bijvoorbeeld afspraken gemaakt over het te realiseren programma en binnen welke termijnen. 
200 DENK Bouwen en wonen Risicomanagement bij Verbonden Partijen: Welke risico's zijn er verbonden aan de 

samenwerkingen met marktpartijen en woningcorporaties binnen de BWB-portefeuille? 

Welke maatregelen worden getroffen om deze risico's te beperken?

De risico's voor plannen van derden niet op gemeente grond worden aan de voorkant zoveel mogelijk beperkt door het afsluiten van (anterieure) 

overeenkomsten met de marktpartijen. Hierin worden afspraken gemaakt over o.a. kostenverhaal voor kosten van de gemeente, het te realiseren programma 

en binnen welke termijnen.

Voor plannen op gemeente grond vindt actief en continu risicomanagement plaats, hierover wordt gerapporteerd via o.a. de monitor grondexploities. De 

risico's kunnen verscheidende onderwerpen omvatten. Actueel zijn bijvoorbeeld stijgende bouwkosten en nieuwe wetgeving voor de huurdersmarkt. Maar het 

kunnen ook technische of omgevingsrisico's zijn die specifiek voor bepaalde projecten gelden. De (getroffen) maatregelen zijn terug te vinden in de meest 

recente monitor(s).        

201 DENK Deelnemingen Verantwoording en Transparantie Verbonden Partijen: Hoe waarborgt de gemeente dat 

verbonden partijen zich houden aan de duurzaamheids- en inclusiviteitsdoelen zoals 

vastgelegd in de begroting? Worden er sancties opgelegd bij niet-naleving?

•	Bij de Verbonden Partijen van de gemeente is het de insteek dat de gemeente op afstand stuurt en aan de organisaties zelf laat om concrete invulling te geven 

aan de borging van publieke belangen. Hierbij geeft de gemeente wel op hoofdlijnen aan wat de gemeente verwacht van de verbonden partijen. Zo is in het 

gemeentelijk beleid rondom Verbonden Partijen (Beleidskader Verbonden Partijen en Bestuurlijke Relaties 2022-2026) vastgesteld dat de gemeente ook 

aandacht vraagt voor duurzaamheids- en inclusiviteitsdoelen vanuit haar verbonden partijen.

•	De gemeente is bijvoorbeeld als aandeelhouder van de Rotterdamse deelnemingen betrokken bij het vaststellen van de jaarplannen en strategie voor de 

komende jaren van de deelnemingen, waarin expliciete doelen opgenomen worden rondom duurzaamheid- en inclusiviteit. Op basis hiervan kan de gemeente 

in de aandeelhoudersoverleggen het belang van dit onderwerp onderstrepen, zowel als in gesprek gaan met de deelnemingen over de voortgang van deze 

doelen.

•	Daarnaast heeft de gemeente als aandeelhouder een goedkeurende rol bij de benoemingen van leden van de Raad van Bestuur en de Raad van 

Commissarissen; hierbij vraagt de gemeente ook expliciet aandacht bij de werving van deze leden voor voldoende diversiteit, om zo een goede 

weerspiegeling van de maatschappij te zijn. Daarbij wordt ook rekening gehouden dat de kandidaat leden kwalitatief een goede match zijn voor 

desbetreffende functie.

•	Er worden geen directe sancties opgelegd bij de Verbonden Partijen wanneer zij deze doelen niet behalen. In zulke situatie gaat de gemeente, zoals een 

aandeelhouder dat betaamt, eerst in gesprek met de organisatie waarom de doelen niet bereikt zijn en hoe deze alsnog gerealiseerd kunnen worden. Echter, 

als aandeelhouder zijnde heeft de gemeente in het meest extreme geval formele handvaten om in te grijpen bij de organisaties; denk hierbij aan het niet 

goedkeuren van de jaarplannen of het ontslaan van bestuurslid.

202 DENK Economische 

ontwikkeling

Heeft het college zicht op de huidige leegstand van bedrijfsruimtes in de stad, 

uitgedrukt in percentages? Zo ja, kan hier een overzicht van worden gegeven?

Het college heeft geen cijfermatig overzicht van de huidige leegstand omdat er geen partijen zijn die alles registreren. Makelaars geven echter aan dat buiten 

het havengebied de marktvraag beduidend groter is dan het bestaande aanbod. Het gaat bovendien niet alleen om de kwantiteit; er is ook sprake van een 

kwalitatieve mismatch.



203 DENK Markten Heeft het college inzicht in het percentage leegstand op de verschillende markten? Zo 

ja, kan hier een overzicht van worden gegeven?

De cijfers zoals hieronder aangegeven zijn de gevraagde percentages leegstand gebaseerd op de periode tussen 1 januari 2024 en 30 september 2024. 

Een vaste plaatshouder is verplicht om eenmaal in de veertiendagen zijn marktplaats in te nemen. Vanwege bijvoorbeeld ziekte of vakantie kan hij/zij hier 

ontheffing voor krijgen en is de marktplaats gedurende de marktdag leeg. De plaatsen die op de marktdag (incidenteel) leeg zijn kunnen dan als dagplaats 

worden uitgegeven. Verder is het een gegeven dat de leegstand op een markt wekelijks kan fluctueren, dit bijvoorbeeld vanwege de weersomstandigheden.   

Het percentage leegstand 2024 tot 30092024 is voor de markt Centrum Binnenrotte (dinsdag en zaterdag) 18 %. Voor de markt Zuid Afrikaanderplein 

(woensdag en zaterdag) 25 %. Voor de markt West Visserijplein (donderdag en zaterdag) 36 % en voorde overige kleine markten 34 %.               

204 DENK Markten Heeft het college zicht op het aantal vergeven marktvergunningen van het afgelopen 

jaar? Zo ja, kan hier een overzicht van worden gegeven?

In 2024 zijn er 147 marktvergunningen verlengd/uitgegeven. Op peildatum 15-10-2024 zijn er totaal 757 marktvergunningen vergeven/geldig. Een 

marktvergunning is 5 jaar geldig en is overkoepelend voor inschrijvingen voor een staanplaats op alle Rotterdamse warenmarkten.  Bij het verlengen van een 

vergunning blijven de inschrijvingen van de ondernemer voor een standplaats intact.

205 DENK Economische 

ontwikkeling

Kan het college aangeven wanneer het bedrijfsruimtefonds naar verwachting van start 

zal gaan?

Het college streeft naar de instelling van het fonds in het voorjaar.

206 DENK Economische 

ontwikkeling

In hoeverre is de administratieve druk voor de ondernemer afgenomen? Op welke 

manier is er sprake van minder regels en minder bureaucratie?

Binnen het Mkb actieprogramma  lopen meerdere acties die bijdragen aan het verminderen van regeldruk voor ondernemers en het verminderen van 

bureaucratie. Enkele voorbeelden:  -het uitvoeren van mkb-toetsen bij beleid en regelgeving. Door ondernemers vroegtijdig te betrekken bij het maken van 

beleid eo regels, kan het zoveel mogelijk aansluiten bij hun behoeftes en wensen en maken het voor hen zo werkbaar en uitvoerbaar mogelijk. Bij de 

jaarrekening verantwoorden wij over het aantal mkb-toetsen. Tm eind 2023 hebben we er 12 uitgevoerd. Dit aantal hebben we in 2024 verdubbeld.

-Om ondernemerscollectieven verder te professionaliseren, hebben we activiteiten zoals inhuur van administratieve ondersteuning en inzet van een 

centrummanager subsidiabel gemaakt. Dit versterkt de samenwerking tussen ondernemerscollectieven en de gemeente. 

-In mei is de regelhulp ‘Mijn onderneming starten’ gelanceerd. Met deze nieuwe tool op ondernemen010 bieden we advies op maat. Een ondernemer wordt 

pro actief gewezen op welke zaken hij kan regelen bij de gemeente in zijn specifieke situatie. 

-Het Team Ondernemers Maatwerk bestaat uit verschillende experts en behandelt maatwerkverzoeken van horeca ondernemers voor hun terras. Door deze 

integrale behandeling krijgt een ondernemer snel duidelijkheid of hij de gewenste aanpassing van zijn terras kan uitvoeren. Het team hanteert de houding ‘ja 

mits in plaats van nee tenzij’. Mocht een verzoek niet passen, dan wordt vaak een alternatief aangedragen. 

-In september is de ‘Vergunningenloods’ in de Rotterdamse haven gestart. Bedrijven in de haven kunnen hier terecht met al hun vragen over (milieu-) 

vergunningen voor duurzame projecten. 

-Ook op het gebied van vergunningen voeren wij verbeteringen door. Op het gebied van evenementenvergunning is met een beslisboom inzichtelijk gemaakt 

welk type vergunning noodzakelijk is. Op de website staat overzichtelijk aangegeven welke informatie een aanvrager moet insturen. Een ander voorbeeld is 

dat horeca ondernemers van de gemeente een brief ontvangen dat hun exploitatievergunning verloopt en zij deze kunnen verlengen.

207 DENK Energietransitie Heeft de gemeente bewust gekozen om het gebied Delfshaven te ondersteunen bij de 

collectieve inkoopactie zonnepanelen voor bewoners? Zo ja, hoe is dit tot stand 

gekomen? Zijn er andere wijken die om steun vragen bij een collectieve inkoopactie 

voor zonnepanelen voor bewoners? Zo ja, welke wijken? Verwacht het college andere 

wijken ook steun te kunnen leveren?

Nee, de collectieve inkoopactie staat voor bewoners uit alle wijken open. Wanneer een groepje van minstens drie bewoners een aanvraag doet, krijgen zij 

ondersteuning bij het inkopen van zonnepanelen. Voor meer informatie zie: https://duurzaam010.nl/thema/inkoopactie-zonnepanelen/

208 DENK Energietransitie Eigenaren van bestel- en vrachtauto's die nog niet aan de toegangseisen van de ZES 

voldoen hebben de mogelijkheid om een ontheffing aan te vragen bij het centraal loket 

dat sinds juli 2024 is geopend. Hoeveel ontheffingen zijn er inmiddels aangevraagd en 

uitgegeven? Kan dit inzichtelijk worden gemaakt?

Bij het Zero Emissieloket kan een ontheffing worden aangevraagd voor de zero-emissiezones van verschillende gemeenten in Nederland. Bij dit loket zijn tot 

nu toe 1.292 ontheffingen aangevraagd. Van deze aanvragen zijn er inmiddels 561 (43%) verleend, de overige aanvragen zijn nog in behandeling. Iedere 

aanvraag wordt door medewerkers van twee steden beoordeeld om te zorgen dat dit proces zorgvuldig verloopt. De wettelijke behandeltermijn is voor geen 

enkele aanvraag overschreden.
209 DENK Energietransitie Welke informatie is er concreet gecommuniceerd naar ondernemers over de Zero 

Emissiezone voor Stadslogistiek? Kan hier een overzicht van worden gegeven?

De gemeente Rotterdam heeft op 1 juli 2019 de Zero Emissiezone voor Stadslogistiek aangekondigd (19bb15611). Met het Convenant Zero Emissie 

Stadslogistiek (20bb14622) is eind 2020 een brede coalitie van start gegaan om de stad en haar ondernemers voor te bereiden op de invoering van de zone. 

Ondernemers zijn op verschillende manieren geïnformeerd. Sinds 2021 stuurt de gemeente Rotterdam jaarlijks een brief met de aankondiging van de zone 

naar de ruim 20.000 eigenaren van een bestel- of vrachtauto in de regio. In 2023 heeft de RDW landelijk een dergelijke brief gestuurd naar alle eigenaren van 

een bestelauto met emissieklasse 4 of lager. De gemeente zet alle mogelijke kanalen en methoden in om ondernemers bewust te maken van de invoering van 

de zone en wat dit betekent voor de bedrijfsvoering van de individuele ondernemer. De strekking van alle communicatie is steeds hetzelfde: "Op 1 januari 

2025 wordt er een zero emissiezone ingevoerd in Rotterdam, kijk wat dit voor jou betekent door je kenteken te checken én vraag een gratis adviesgesprek aan 

met een logistiek adviseur.

210 DENK Parkeren De parkeerbaten vallen 3,3 mln lager uit.

o Heeft het college deze baten voorzien? Wat ziet het college als de voornaamste 

oorzaak?

o Hadden mogelijk lagere kosten van de parkeertarieven mogelijk voor hogere baten 

gezorgd?

o Door systeemstoringen was het tijdelijk niet mogelijk om naheffingen op te leggen. 

Hebben we een beeld van hoe groot de financiële impact is geweest van deze storingen? 

Hoe vaak zijn deze systeemstoringen voorgekomen in het afgelopen jaar?

De baten waren voorzien, maar zijn bij de 2e herziening naar beneden bijgesteld. Oorzaak is een mix van minder kortparkeren in het Centrum, relatief veel 

wegwerkzaamheden, externe stroringen waardoor handhaving minder heeft opgebracht dan oorspronkelijk geraamd. Er zijn meer en langer data nodig om 

structureel bij te stellen, maar lagere baten in het centrum zou het effect van doorgevoerd mobiliteitsbeleid kunnen zijn, waarbij de maatregelen 

daadwerkelijk leiden tot minder automobiliteit in het centrum. In dat kader is het onduidelijk of lagere parkeertarieven tot per saldo meer baten hadden 

geleid, maar als dat wel zo zou zijn had het ook tot meer autoverkeer richting en in het centrum geleid. De financiele impact van de storingen is ruim 1,0 mln. 

Het betrof met name generieke pinstoringen bij de parkeerautomaten en ook wat kleinere externe en interne storingen. Bij een storing wordt de fiscale 

handhaving stopgezet om onterchte naheffingsaanslagen te voorkomen. 

211 DENK Parkeren Kan het college een overzicht geven van het aantal vergeven parkeervergunningen aan 

bewoners (opgedeeld per wijk/zone)? Is er een

significante toename of afname geconstateerd? Worden er dubbele

vergunningen uitgegeven voor verschillende zones? Zo ja, hoeveel?

Overzicht per parkeersector in de bijlage. Er is in bestaande sectoren geen significante toename of afname waarneembaar. Uiteraard in de nieuwe gebieden 

met betaald parkeren wel. Er worden geen bewonersvergunningen dubbel uitgegeven, immers bewoners kunnen uitsluitend een parkeervergunning 

aanvragen voor de sector waarin de bewoner is ingeschreven. Hulpverleners en gehandicapten komen in aanmerking voor een stadsbrede parkeervergunning 

(sector 99).



212 DENK Openbaar vervoer In de begrotingsplannen van het kabinet Schoof wordt een bezuiniging van 110 miljoen 

euro op het regionale openbaar vervoer in de grootste steden aangekondigd. Ook 

Rotterdam zal getroffen worden door deze bezuiniging. Kan het college een indicatie 

geven van wat de gevolgen zullen zijn voor het openbaar vervoer in Rotterdam?

Er is nog veel onduidelijk over de impact van de voorgenomen bezuinigingen. MRDH heeft, als opdrachtgever voor het OV en ontvanger van de BDU middelen, 

een brandbrief verzonden aan de Tweede Kamer in aanloop naar de algemene beschouwingen. Hierin hebben zijn op hoofdlijnen een inschatting gemaakt; tot 

18% van de huidige busritten schrappen, en een tariefstijging tot 11 procent. 

213 DENK Volksgezondheid In de najaarsbegroting wordt een toename van middelen voor preventieve 

gezondheidszorg aangekondigd. Kunt u specificeren hoe het budget voor preventie is 

verdeeld over verschillende interventies, zoals programma's voor gezonde leefstijl, 

mentale gezondheidszorg, en jeugdgezondheidszorg? Welke KPI’s (Key Performance 

Indicators) worden gebruikt om de effectiviteit van deze interventies te meten?

Omdat in 2023 de GALA middelen pas halverwege het jaar beschikbaar kwamen, was eenmalig mogelijk om niet uitgegeven middelen mee te nemen naar 

2024. Hierdoor is er eenmalig extra budget beschikbaar. Er was sprake van een onderbesteding van middelen in 2023 bij de de onderwerpen Kansrijke start, 

Valpreventie, Leefomgeving en Sociale basis, mantelzorg en eenzaamheid. De meegenomen middelen zijn ingezet om bestaande plannen op te plussen.  Bij 

valpreventie bijvoorbeeld  zijn de meegenomen middelen o.a. ingezet voor de intensivering van de communicatie. de middelen voor leefomgeving worden o.a. 

benut voor het versneld realiseren van rookvrije kindplekken. Voor de gekozen indicatoren verwijzen we naar het gezondheidsplan Gezonder010. 

214 DENK Zorg De najaarsbegroting geeft aan dat de zorgkosten zijn verhoogd met een bepaald 

percentage voor de Wmo (Wet maatschappelijke ondersteuning) en de jeugdzorg. Kunt 

u uitleggen welke specifieke factoren bijdragen aan deze verhogingen? Hoe zijn deze 

factoren in de begroting gekwantificeerd, en welke impact hebben ze op de totale 

zorguitgaven voor de komende jaren?

De procentuele verhoging betreft de indexatie van de begroting voor stijgende lonen en prijzen. Om te kunnen blijven voldoen aan de AMvB's Reële prijzen 

Wmo en Jeugdwet, worden de tarieven geïndexeerd voor loon- en prijsbijstelling zoals contractueel afgesproken (o.b.v. de door de Nza gepubliceerde 

indexcijfers). De begroting wordt met een overeenkomstig percentage geïndexeerd om te waarborgen dat er voldoende budget is om de hogere tarieven te 

kunnen betalen.

De impact op de zorguitgaven is € 1 mln in 2024 oplopend naar € 42,1 mln in 2028.
215 DENK Zorg In de begroting wordt de focus gelegd op het verbeteren van de toegankelijkheid van 

zorg voor kwetsbare groepen. Kunt u uitleggen welke budgetten zijn gereserveerd voor 

het verbeteren van de fysieke toegankelijkheid van zorgfaciliteiten voor mensen met 

beperkte mobiliteit, en hoe de effectiviteit van deze maatregelen wordt geëvalueerd?

In het programma van eisen voor de inkoop Wmo en jeugdhulp is opgenomen dat alle locaties van de zorgaanbieder waar cliënten in het kader van hun 

ondersteuning komen dat deze fysiek, sociaal en qua informatieverstrekking passend en toegankelijk moet zijn voor de clientgroep. Er zijn geen aparte 

budgetten voor gereserveerd, aangezien dit onderdeel van het programmabudget is.

216 DENK Welzijn/Jeugd De najaarsbegroting noemt interventieprogramma’s voor jongeren met specifieke 

doelstellingen. Kunt u aangeven welke meetmethoden worden gebruikt om de 

gezondheidsresultaten van deze jongeren te monitoren?

Voor de interventies die vallen onder het collegetarget jeugdpreventie monitoren we op output (aantallen deelnemers). Doordat we werken met theoretisch 

goed onderbouwde of bewezen effectieve interventies vergroten we de kans op positieve uitkomsten bij de deelnemers. Samen met de aanbieders en onder 

andere TNO werken we in 2024 en 2025 verder aan monitoring op outcome met passende meetinstrumenten zoals bijvoorbeeld de SDQ (Strengths and 

Difficulties Questionaire) en de EMPO (empowerment vragenlijst).                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

Mbt drugs en alcohol: Dat gebeurt door het onderzoeksteam OBI die op zowel het praktijkonderwijs als op het Speciaal voortgezet onderwijs en op de MBO's 

dmv vragenlijsten elke vier jaar in kaartbrengen hoe het met het gebruik van alcohol en (soft)drugs onder deze studenten gaat. Voor de leerlingen op het 

reguliere VO gebruiken we de antwoorden van de vragenlijst 'Jij en je gezondheid' die landelijk bij alle leerlingen wordt afgenomen. Deze monitoring geeft 

ook aan of gestelde specifieke doelstellingen zijn behaald. Dat geeft de mogelijkheid om bij het opstellen van weer een nieuw vierjarig programma te kunnen 

bijstellen of intensiveren van inzet.  

MBT PGB: Voor gecontracteerde jeugdhulp kunnen wij hier afspraken over maken met onze aanbieders. We werken met resultaatgerichte financiering, 

waarbij de hulp wordt ingezet obv een ondersteuningsplan met doelen, waarbij de zorgaanbieder werkt met behandelplannen. Wij monitoren hierbij niet op 

doelgroepen. Voor PGB gelden dergelijke contractuele afspraken niet.

217 DENK GGD Wat zijn de verwachte kosten van de plannen om de vaccinatiegraad in Rotterdam te 

verhogen?

Voor het verhogen van de vaccinatiegraad pleiten alle G4-gemeenten voor de bewezen effectieve fijnmazige en wijkgerichte aanpak. Voor Rotterdam wordt 

deze inzet geschat op 1,5 - 1,7M euro, waarvan Rdam zelf €239K voor z'n rekening kan nemen. De rest zal vanuit het Rijk moeten komen. Momenteel loopt hier 

vanuit de G4 het gesprek over met min.  VWS.
218 DENK Welzijn/Jeugd Is er inzicht in hoeveel jongeren een individueel traject nodig hebben binnen het 

preventieplan alcohol en andere drugs? Is er voldoende capaciteit om hen allen dat 

individueel traject te bieden?

Het individuele traject wordt aangeboden door de gezondheidscoaches van Youz die op de scholen aanwezig zijn. Zij trainen ook het personeel om scherp te 

zijn op signalen van mogelijke problematiek. De aanwezigheid van deze coaches is per locatie afgestemd op de eravringen die Youz al jarenlang heeft op deze 

locaties. Er is altijd voldoende capaciteit en als er meer capaciteit onverwachts nodig is kunnen de gezondheidscoaches waar nodig bijspringen. We 

rapporteren elk jaar hoeveel individuele trajecten er worden uitgevoerd per onderwijsinstelling. geboden. Zo worden er in totaal ongeveer 200 studenten elk 

jaar individueel ondersteund door een gezondheidscoach. Vanzelfsprekend wordt een student als de problematiek te groot is voor deze laagdrempelige en 

lichte hulp, snel door de coach in het juist passende hulptraject geplaatst. Dus jongeren die worden gesignaleerd krijgen altijd deze ondersteuning 

aangeboden. Daarnaast kunnen jongeren (of hun ouders) zelf contact opnemen met Youz met een hulpvraag of jongeren kunnen ook door bijvoorbeeld  

bureau HALT, jongerenwerk of door ziekenhuizen en dergelijke doorverwezen worden. Hiervoor zijn jaarlijks 50 trajecten beschikbaar en ongeveer 295 uur 

voor eenmalige adviesgesprekken. Dit is de afgelopen jaren voldoende gebleken. 

219 DENK Jeugd Welke maatregelen zijn er genomen om de kostenstijging van de jeugdzorg terug te 

dringen? Welke effecten worden er verwacht op de jeugdzorg en de jongeren die zorg 

nodig hebben bij deze maatregelen?

De maatregelen zijn middels een raadsbrief en een technische sessie aan u toegelicht. Dit als doel om de zorg voor jongeren die het hardst nodig te hebben te 

kunnen blijven bieden. 

220 DENK Digitale inclusie Hoe kunnen kinderen van het basis- en voortgezet onderwijs bij Dreamspace (leer- en 

ontwikkelcentrum) terechtkomen?

Schoolklassen worden in zijn geheel aangemeld door de school zelf. Feyenoord is hierover in contact met diverse scholen waarbij de focus ligt op scholen op 

Rotterdam Zuid.
221 DENK Welzijn Is er inzicht in hoeverre kinderen gebruikmaken van die (gratis) huiswerkbegeleiding? 

Zijn er eventueel indicaties dat de ouders en kinderen beter op de hoogte gesteld 

kunnen worden van de mogelijkheid om gebruik te maken van die 

huiswerkbegeleiding?

De organisaties die subsidie ontvangen vanuit de regeling voor informele leerondersteuning zijn gestart in augustus en hebben voor twee cursusjaren 

subsidie ontvangen. Zij houden bij hoeveel kinderen worden begeleid, deze gegevens zijn nu nog niet beschikbaar, maar wel op te vragen. Deze organisaties 

hebben (grotendeels) al ervaring met het geven van begeleiding en zijn bekend in de buurt en bij de welzijnsaanbieder in het gebied waar ze actief zijn. 

Vanuit NPRZ hebben scholen ruimte om zelf huiswerkbegeleiding te organiseren, de toeleiding loopt dan via de scholen. 

Wij hebben nog geen indicatie of ouders beter op de hoogte gesteld kunnen worden, op basis van de cijfers van het gebruik van de begeleiding zullen we 

monitoren of betere communicatie nodig is. 

222 DENK Menselijke maat Wordt het bestemmingsreserve Menselijke maat ook ingezet voor zorg en welzijn 

doeleinden?

De bestemmingsreserve menselijke maat wordt in 2024 ingezet binnen het programma Zorg, Welzijn en Wijkteams voor de inzet van sociaal raadslieden 

binnen de wijkteams. Na 2024 loopt de inzet van sociaal raadslieden door, maar worden die bekostigd uit reguliere POK-middelen. Rechtshulp is geen vaste 

expertise binnen het wijkteam, terwijl een deel van alle casuistiek binnen de wijkteams een juridische component heeft. Met de inzet van sociaal raadslieden 

binnen de wijkteams wordt de juridische expertise binnen de wijkteams geborgd.



223 DENK Wijken Wijk aan Zet

- Welke verbeterpunten zijn doorgevoerd in het proces van ongevraagde adviezen?

- Hoe vindt de afstemming van de bezetting en openstelling van de wijkhubs aan de 

behoefte van de wijken plaats?

- Hoe ziet een inclusief en laagdrempelig, stadsbreed participatieaanbod eruit? Wat 

wordt eraan gedaan om die inclusiviteit te versterken bij dat aanbod?

- Een overzicht met de openstaande Ongevraagde adviezen van wijkraden en Vragen uit de Wijk (vragen gesteld aan het college tijdens werkbezoeken) wordt 

eens per 2 maanden gedeeld met de raad. Voor het zomerreces is dit voor het eerst gedaan. Voorafgaand hieraan wordt het overzicht besproken in de 

verschillende staven van de wethouders. Daarnaast is op de homepage van MijnRotterdam een link te vinden naar het overzicht met alle uitgebrachte 

ongevraagde adviezen.

- Voor de wijkhubs geldt een openstelling van in ieder geval 4 dagdelen, verspreid over minimaal 3 dagen. De verdeling hiervan over de week is op basis van 

de kennis die er van de betreffende wijk is. Momenteel wordt bij de wijkraden getoetst of zij de huidige openstelling ook passend vinden. De wijkraden is 

gevraagd om daar waar nodig aan te geven waar aanpassing nodig is.

- Om participatie stadsbreed en inclusief te laten zijn heeft Rotterdam de volgende uitgangspunten:

•	We spreken mensen aan op hun drijfveren en maken hiervoor gebruik van de burgerschaps- en leefstijlen.

•	Bij de communicatie over participatie en de keuze van de instrumenten houden we rekening met de diversiteit van bewoners in de stad.

•	We combineren verschillende participatie-instrumenten en werkvormen, zowel online- als offline.

•	We durven perspectieven te laten botsen en gaan op zoek naar minderheidsstandpunten.

•	We zorgen voor een neutrale/onafhankelijke gespreksleider.

•	Ook roepen we collega's op een heldere tijdlijn te maken en zodat Rotterdammers instappen in de fase die bij hen past.

224 DENK WOO Wat is de reden voor de verandering in berekening van het aantal afgehandelde Woo-

verzoeken binnen de wettelijke termijn?

Voorheen (nog tot mei 2022 met de wet WOB) registreerden wij de verzoeken niet centraal. Omdat ieder Cluster eigen verzoeken afdeed. Met de 

inwerkingtreding van de Woo hebben we ook per 1 mei 2022 een centraal Woo-team onder BCO. Alle zaken worden hier ontvangen en geregisterd. Daarmee 

hebben we een beter overzicht vbw wel/geen woo-verzoeken.

Er komen diverse verzoeken binnen via het Woo-kanaal, zoals: informatie verzoeken die we doorzetten naar de betreffende afdeling (publieksreacties bv) en 

wij als Woo-team dit afbreken. Maar wel tijdig hebben afgedaan.

Hetzelfde geldt ook voor klachten en AVG verzoeken.

Ook zenden we Woo-verzoeken sneller door (vanwege de centrale registratie) naar het juiste bestuursorgaan. Dit is tijdigheid voor ons, maar de zaak wordt 

intern afgebroken.

Dubbele verzoeken hebben ook registratie, maar valt onder een eerder verzoek, deze wordt tijdig afgebroken. En gaan we verder met het oorspronkelijke 

verzoek.

Hoofdzakelijk is de reden voor de veranderde berekening: er wordt nu centraal geregistreerd en beter gefilterd (wel of geen Woo). Wat niet bij het Woo-team 

thuishoort wordt doorgezonden (naar het cluster / ander bestuursorgaan) en bij ons tijdig afgebroken.
225 DENK WOO Welke stappen worden genomen om het percentage van de afhandeling van de Woo-

verzoeken binnen de wettelijke termijn te laten toenemen?

Procesafspraken met de verzoeker (inperking verzoek, wat wordt wanneer aangeleverd vanwege de omvang)

Werken in deelbesluiten op basis van procesafspraken

Ook al zijn de aanvragen buiten de wettelijke termijn, een verzoek op basis van gemaakte procesafspraken kan daarmee buitenom de wettelijke termijn 

afgehandeld worden. Wel worden deze dan afgehandeld ‘binnen de termijn’ van de gemaakte afspraken.

Dus meer contact met indiener (dit doen gebeurt op voorhand door middel van een intake gesprek van het verzoek).

Procesafspraken en contact met verzoeker is noodzakelijk omdat verzoeken steeds meer complexer en omvangrijker worden. Ook doen we dit omdat de 

termijnen tov de WOB zijn verkort. Voorheen 8 weken, nu 6 weken.

Tijdig doorzenden naar de juiste plek binnen de gemeente.
226 DENK Overhead Hoe uit zich de inspanning van de gemeente om het personeelbestand een afspiegeling 

van de diverse Rotterdamse samenleving te laten zijn? Welke stappen zijn/worden er 

genomen?

In hoofdstuk 4.1 van het Actieplan Samenleven treft u in detail aan welke zaken het college onderneemt om tot de in het coalitieakkoord genoemde 

afspiegeling te komen. U kunt, in het kort, onder andere denken aan:

-	objectieve werving en selectie, waarbij gekeken wordt naar competenties in plaats van de klik;

-	het gebruik van een inclusiviteitspanel om iedere kandidaat onbevooroordeeld en vanuit meerdere perspectieven te selecteren.
227 DENK Kiezen voor Rotterdam Hoe wordt getracht de krimp van 267 fte in 2025 en de krimp van 556 fte in 2026 van 

het aantal formatieplaatsen te realiseren?

In juni dit jaar is besloten tot een implementatie methode door de Concern Directie. Op sheet 20 van de bij de bespreking van de begroting betrokken 

Raadsmonitor 'Kiezen voor Rotterdam' ziet u de strekking van de besproken voorstellen. Deze voorstellen worden, na het doorlopen en onder voorbehoud 

van de benodigde medezeggenschapstrajecten, zorgvuldig in uitvoering gebracht. 
228 DENK Handhaving Naar welke factoren wordt er gekeken om de vraag welke inzet in de wijken het meest 

effectief is, te beantwoorden?

Er wordt gekeken naar animo/opkomst. Dit is met name aan de wijkhandhavers zelf en moet niet als objectieve toets beschouwd worden. Als gezicht van de 

wijk willen we dat onze wijkhandhavers zo toegankelijk mogelijk zijn. Dit vraagt om inspelen op de behoefte van de wijk en waar de wijkhandhavers zelf 

inschatten het meest nodig te zijn. Dit houdt in dat wanneer een spreekuur in een wijkhub 'leeg' blijft (lage animo), dat kan betekenen dat de inzet op straat (of 

op een andere manier) effectiever is.  Wanneer een spreekuur storm loopt, is de animo hoog, en kan de frequentie van het spreekuur bijv. opgehoogd worden.

229 DENK Handhaving Wat heeft de maandelijks inloopspreekuren vanuit Toezicht en Handhaving tot nu toe 

opgebracht?

We zien dat de inloopspreekuren per wijk verschillen in 'opbrengst'. In sommige wijken zien we dat er meer gebruik gemaakt wordt van het spreekuur dan in 

andere wijken. Het is nog te bezien of het inloopspreekuur dé manier is om de zichtbaarheid en benaderbaarheid van handhavers te vergroten. Zo sluiten 

(wijk)handhavers ook aan bij wijkevenementen, wijkbijeenkomsten of andere initiatieven. Denk hierbij aan buurtpreventie. Of maakt men gebruik van een 

mobiele toezichtspost. Uiteraard sluit het een het ander niet uit.
230 DENK Veilig In hoeverre is de gemeente proactief bezig scholen te stimuleren om jongerenwerkers 

te accepteren op hun locatie?

Inzet van het jongerenwerk op scholen wordt zowel vanuit de welzijnsopdracht als vanuit het grenzenstellend jongerenwerk gerealiseerd. Afspraken over de 

inzet van het grenzenstellend jongerenwerk op scholen zijn gemaakt in het convenant ‘Veiligheid in en om de school’. Op dit moment is het grenzenstellend 

jongerenwerk (uitvoering door stichting JOZ) actief op 28 scholen (VO en MBO).Afgelopen schooljaar hadden 21 VO en MBO scholen een samenwerking met 

de welzijnsaanbieders, waarvan in vijf gevallen ook formatieve inzet op de scholen werd geleverd. In de andere gevallen bestond de inzet uit programma’s, 

voorlichtingen, activiteiten etc.
231 DENK Veilig Worden er specifieke maatregelen getroffen om straatroof tegen te gaan/te 

verminderen, naar aanleiding van de stijgende trend? Zo ja, welke?

Nee, op dit moment niet. We analyseren nu de stijgende trend van het aantal geregistreerde straatroven en wat dit voor de situatie in Rotterdam betekent. Op 

basis van voorlopige cijfers t/m september is er een stijging van zo’n 27% ten opzichte van de dezelfde periode vorige jaar (in absolute aantallen; 279 dit jaar, 

219 in 2023). Na de analyse wordt bepaald wat er aanvullend nodig is.
232 DENK Stagaires In hoeverre wordt rekening gehouden met de afspiegeling van de diverse Rotterdamse 

samenleving bij het werven van stagiaires bij de gemeente Rotterdam?

Het antwoord gegeven bij vraag 226 is eveneens van toepassing op stagiaires.

233 Volt Weerstandsvermogen Wat zijn de belangrijkste redenen die ervoor

zorgen dat het weerstandsvermogen voor 2025

0,80 is?

De belangrijkste reden die ervoor zorgt dat het weerstandsvermogen in 2025 0,80 is, is gelegen in de daling in de algemene reserve. Deze daling in de 

algemene reserve is vooral terug te voeren op financiële tegenvallers in het programma Zorg, welzijn en wijkteams. 



234 Volt Weerstandsvermogen De verwachtingen voor het

weerstandsvermogen voor de jaren 2026, 2027

en 2028 zijn weer positief, boven de 1,0. Wat

zijn de belangrijkste redenen die ervoor zorgen

dat het weerstandsvermogen voor deze jaren

boven de 1,0 uitkomt?

Dit komt met name doordat de algemene reserve in die jaren fors hoger uitvalt dan in 2025. 

235 Volt Bouwen en wonen Het college heeft als ambitie om in deze

collegeperiode 3 collectieve woonvormen te

realiseren. Maar 169.000 euro van de kosten

van de uitvoering hiervan wordt doorgeschoven

naar 2027. Betekent dit dat deze 3 collectieve

woonvormen niet voor het eind van de

collegeperiode zullen worden gerealiseerd?

Valt er onder deze collectieve woonvormen ook

studentenhuisvesting?

De ambitie staat overeind deze collegeperiode middelen beschikbaar te stellen om 3 collectieve woonvormen tot stand te brengen. 

Het totale budget dat gereserveerd is voor collectieve woonvormen heeft nog geen specifieke bestemming gekoppeld aan projecten. Dat er een bedrag is 

doorgeschoven naar 2027 betekend daarom niet dat er ook projecten doorschuiven of dat de 3 collectieve woonvormen daarom niet worden gehaald. 

Studentenhuisvesting valt niet onder deze collectieve woonvormen.

236 Volt Kunstmatige intelligentie Zijn er afdelingen of projecten binnen de

gemeente waarbij er actief gebruik gemaakt

wordt van kunstmatige intelligentie (AI)?

Zo ja, welke kosten zijn hier tot nu toe aan

verbonden (geweest)?

Er zijn (voor zover bekend) geen afdelingen die actief gebruik maken van kunstmatige intelligentie (AI) binnen gemeentelijke processen. Er zijn wel projecten 

waarbij kennis en expertise wordt opgedaan over het werken met en de toepassing van (generatieve) AI. Hier kunnen we als gemeente niet omheen. We 

volgen daarin de AI-Act. De kosten liggen bij de ambtelijk opdrachtgevers en zijn niet integraal inzichtelijk. Wel is bekend dat leveranciers de kosten veelal 

baseren op pay per use.

237 Volt Economische 

ontwikkeling

De Denktank Rotterdamse economie 2040 is

van start gegaan. Zijn hier kosten voor de

gemeente aan verbonden? Zo ja, welke?

De denktank bestaat uit 11 Rotterdamse

ondernemers. Welke Rotterdamse ondernemers

zijn dit? Vallen hier ook ondernemers onder die

vallen onder de noemer startup of scaleup?

In de eerste helft van 2025 wordt het advies van

deze denktank verwacht. In hoeverre is het

mogelijk om geld beschikbaar te stellen voor de

uitwerking van dit advies, en uit welk potje zou

dit dan moeten komen?

De tijdelijke Denktank Rotterdamse economie geeft (zoals gevraagd in de motie 'Rotterdamse denktank voor de economie van morgen', 24bb2271) een 

onafhankelijk advies aan het college en uw gemeenteraad. Hiervoor is ambtelijke capaciteit ter beschikking gesteld en zijn middelen beschikbaar vanuit de 

lopende begroting van economie (onderzoek en communicatie). Wat betreft middelen voor de uitwerking van dit advies is het zo dat op zijn vroegst in Q2 van 

2025 we het advies van de denktank ontvangen. Dit advies wordt aan uw gemeenteraad en het college aangeboden en vervolgens besproken. Pas daarna 

weten we welke financiele vraagstukken het advies met zich meebrengt. Bij de samenstelling van de denktank is gepoogd om een zo goed mogelijke 

Rotterdamse afspeiegelijk te krijgen vanuit de economie, incusief start ups en scale ups. Gedurende het proces zal de denktank ook een bredere groep van 

ondernemers en stakeholders  uit de stad raadplegen om te komen tot een ambitie en visie. De leden van de denktank zijn:

- Jolanda Jansen (Ahoy, voorzitter)

- Michiel Driessen  (Verstegen Spice Group B.V.)

- Ellen van Dam (Cornelder Holding)

- Ludo Baauw (IMG-Intermax Group)

- Sabine Biesheuvel (BlueCity)

- Hicham Shatou (LeQuest, Rdam Square)

- Graciella van Vliet (Closure, Jochem) 

- Joke Boonstra (Erasmus MC) 

- Pieter van Klaveren (MKB)

- Laamia Elyanoussi   (Schone Zaak)

Mogelijk wordt er nog een ondernemer toegevoegd aan de denktank. Eerder is de commissie geinformeerd over de voortgang  van de motie (tussenbericht 

motie, 16 juli 2024, D2407-67298).

238 Volt Walstroom Ten slotte opent de gemeente in 2024 een

subsidieregeling waarmee € 1,9 mln ter

beschikking wordt gesteld voor de realisatie van

walstroomprojecten. Waar komt dit geld precies

vandaan?

Er is een walstroombudget vanuit het DTB met in totaal 4 miljoen euro voor 2022 t/m 2026.  Daar komt het geld vandaan. 

239 Volt Nachtcultuur Begin vierde kwartaal start een campagne om

initiatieven uit de nachtsector een laagdrempelig

‘loket’ (de Nachtdienst) te bieden voor vragen

van, voor en over de nacht. Welke kosten zijn

hier aan verbonden?

Daarnaast verschijnt in het vierde kwartaal van

2024 een onderzoek naar de meerwaarde van

nachtcultuur en wordt het nachtplan gelanceerd.

In het Nachtplan is de gemeentelijke inzet voor

de nacht verzameld en samengevat in een

beknopt, toegankelijk en dynamisch

stappenplan. Zijn er direct kosten verbonden

aan de uitvoering van de stappen uit dit

stappenplan? Zo niet, welke mogelijkheden zijn

hier nog voor?

De ontwikkeling van de communicatie-aanpak 'bruisend nachtleven' heeft in totaal € 24.987,66 ex BTW gekost. Het bureau is gegaan voor een kleinschalige, 

fijnmazige campagne met groot effect bij de doelgroep, gebaseerd op een slimme nacht-netwerkstrategie en een basisconcept dat multi-inzetbaar is op 

verschillende momenten en (vak-) media. Eventueel aangevuld met adverteren online en in het nachtleven zelf.

Er zijn geen extra directe kosten verbonden aan de uitvoering van de stappen uit dit stappenplan.

We onderzoeken een nieuwe laagdrempelige subsidieregeling nachtcultuur om innovatieve en duurzame initiatieven in de nacht te stimuleren. Deze regeling 

richt zich op het ondersteunen van projecten die bijdragen aan een levendige, inclusieve en veilige nachtcultuur. 



240 Volt Europese subsidies Zijn er situaties waarbij het van voordeel van

Rotterdam kan zijn om samen met andere

(Europese) steden gezamenlijk een

subsidieaanvraag te doen?

Op het verwerven van welke Europese

subsidies gaat Rotterdam zich in 2025 richten?

Om voor Europese subsidie in aanmerking te komen, is het vrijwel altijd noodzakelijk om samen te werken met andere Europese steden.  In 2024 is de 

gemeente Rotterdam als partner en leadpartner gestart in meerdere Europese subsidieprojecten met vertegenwoordiging van andere Europese steden. 

Voorbeelden zijn de Interreg Europe projecten JustGreen en StepUp. Daarnaast is Rotterdam als leadpartner begonnen met het Interreg North Sea project 

BRAVE en als partner in Cool Cities en Gleam NSR. Deze projecten dragen bij aan Rotterdamse prioriteiten met betrekking tot energietransitie, 

klimaatadaptatie en mobiliteit. 

Ook in 2025 zal de inzet weer zijn om Europese middelen aan te vragen voor binnen Rotterdamse prioriteiten lopende of in voorbereiding zijnde projecten. Zo 

is voor het thema biodiversiteit een Interreg North West Europe aanvraag in voorbereiding, waarin investeringen in Hofbogenpark en omliggende straten de 

basis vormen. Voor subsidies gericht op het verbeteren van onderwaternatuur (onder meer bij Rijnhavenpark) is een aanvraag binnen het LIFE programma in 

voorbereiding. Tenslotte wordt ook verkend welke kansen er komend jaar zijn binnen het EUI-programma voor projectenvoorstellen die aansluiten bij de 

Rotterdamse prioriteiten. 
241 Volt Haven Op het gebied van walstroom, maar ook

ondermijning, is er een samenwerking tussen de

havensteden Rotterdam, Hamburg en

Antwerpen. Deze samenwerking is tot nu toe

gebleven bij bezoeken en het schrijven van een

brief naar de Europese commissie. Kan deze

samenwerking zich in de toekomst ook

uitbreiden door bijvoorbeeld gezamenlijk

investeringen te doen of aan te trekken in de

energietransitie of de aanpak van criminaliteit?

Ja, dat zou kunnen. Daar is momenteel geen specifiek geld voor vrijgemaakt anders dan de gelden voor de samenwerking op ondermijning.

242 Volt Digital Forum van

Eurocities

Rotterdam is voorzitter van het

grotestedennetwerk. Wat heeft Rotterdam tot nu

toe als voorzitter gedaan, en hoeveel geld heeft

dit gekost?

Rotterdam is sinds 2023 voorzitter van het Digital Forum binnen Eurocities. Als voorzitter  hebben we de jaarvergadering van 2024 gehost. Met het hosten van 

de jaarvergadering, een driedaags event in Rotterdam, met 136 deelnemers uit 46 steden en 16 landen, toonde Rotterdam zich de gastvrije stad en de 

voorbeeldstad voor Digitale Inclusie, digitalisering en innovatie. De investering was iets minder dan 60k. Voor Rotterdam heeft het hosten geleid tot 

deelname aan enkele Europese financieringsvormen. Ook heeft de aanwezigheid van de gasten voor Rotterdam, naast directe inkomsten, ook indirect 

middelen opgeleverd die niet in cijfers zijn uit te drukken.

243 Volt Europese subsidies Er is organisatiebrede betrokkenheid bij

Europese subsidieprojecten met aandacht op

“ontwikkelende Europese wet- en regelgeving”.

Hoeveel fte gaat hiermee gepaard?

In de brief van het college als antwoord op schriftelijke vragen over 'Rotterdam als Europese Gemeente' (24bo007103) is een overzicht opgenomen van 

Europese subsidies waar Rotterdam aan werkt. Deze subsidies kunnen elementen bevatten die betrekking hebben op wet- en regelgeving, maar de focus ligt 

voornamelijk op innovatie, duurzaamheid, stedelijke en regionale ontwikkeling, sociaal beleid, onderwijs, en infrastructuur. Er is geen antwoord te geven op 

de inzet in FTE's die gepaard gaat met Europese subsidies met aandacht  voor 'ontwikkelende wet- en regelgeving'

244 Volt Infographic Ook dit jaar is er een infographic beschikbaar

die de verwachte baten en lasten voor 2025

toont. Wordt deze ook buiten de

begrotingswebsite op andere manieren

pro-actief met Rotterdammers gedeeld?

Nee.

245 Volt Openbaar vervoer Welk effect hebben de geplande bezuinigingen

op het OV door het kabinet op de concept

begroting 2025, RET en MRDH, mocht deze

bezuiniging door gaan?

Er zijn in het kader van de voorgenomen bezuinigingen op de BDU geen extra uitgaven voorzien aan openbaar vervoer. Daarbij komt dat de voorgenomen 

bezuinigingen pas in 2026 in zouden gaan. Over de impact van de voorgenomen bezuinigingen op RET en MRDH is nog veel onduidelijk. MRDH heeft, als 

opdrachtgever voor het OV en ontvanger van de BDU middelen, een brandbrief verzonden aan de Tweede Kamer in aanloop naar de algemene 

beschouwingen. Hierin hebben zijn op hoofdlijnen een inschatting gemaakt; tot 18% van de huidige busritten schrappen, en een tariefstijging tot 11 procent. 

246 Volt Afdracht groeimiddelen 

RIM

Er is meer afdracht aan de RIM dan begroot.

Hoe is dit bedrag berekend?

In de Beleidsnota Investeringen Rotterdam is vastgelegd dat de investeringsruimte voor nieuwe investeringen is gekoppeld aan de verwachte, langjarige 

groei van algemene dekkingsmiddelen (‘groei met groei’). Daarbij is bepaald dat in beginsel 1/3e deel van de groei van algemene dekkingsmiddelen voor 

nieuwe investeringen wordt ingezet. Dit wordt ook wel de afdracht van groeimiddelen aan de RIM genoemd. Ook is bepaald dat in dit verband als algemene 

dekkingsmiddelen worden aangemerkt: de algemene uitkering uit het Gemeentefonds en de inkomsten uit belastingen, exclusief de inkomsten uit 

bestemmingsheffingen als de rioolheffing en de afvalstoffenheffing.

Met ingang van de Begroting 2021 is periodiek, in aanloop naar een voorjaarsnota of begroting, berekend welk afdracht van groeimiddelen aan de RIM moest 

worden begroot voor het jaar 2024. Iedere berekening leidde tot een (beperkte) bijstelling van het reeds begrote bedrag. In aanloop naar de Tweede 

herziening 2024/Begroting 2024 kon wegens twijfels over de onderliggende data helaas geen betrouwbare berekening worden gemaakt. Op grond hiervan is 

besloten om het begrote bedrag per saldo te bepalen op 5 mln. Dit bedrag is geënt op de verwachting dat jaarlijks gemiddeld ca. 5 mln aan de RIM moet 

worden toegevoegd om jaarlijks ruim 100 mln te kunnen investeren om de groei van de stad te accommoderen. Aangezien de eerdere berekeningen per saldo 

hadden geleid tot een negatieve afdracht van -0,36 mln, is de bijstelling – bij wijze van stelpost – bepaald op 5,36 mln. In aanloop naar de voorjaarsnota 2025 

zal de berekening die had moeten plaatsvinden alsnog worden gemaakt en hierin worden verwerkt.

247 Volt Jeugd Hoe komt het dat er een onterechte vrijval was

van €14,1mln? Wat is de aard van deze fout?

Op welke manier is deze onterechte vrijval

hersteld en met welke middelen is dit gedaan?

Subvragen 1 en 2: Zie vraag 166 PvdA.

Subvraag 3: De vrijval is vanwege het onvermijdelijke karakter hersteld vanuit de algemene middelen.

248 Volt Jeugd Tijdens de bespreking van de voorjaarsnota

werd duidelijk dat er een overschrijding van de

lasten van €42,7mln op de GRJR was. Is er een

verband met de financiële bijstelling van

€14,1mln op Jeugdhulp persoonsgebonden

budget? Zo ja, welke? Zo nee, klopt het dat er

dan twee keer een fout is gemaakt?

Subvraag 1: Nee, er is geen verband tussen beide posten. De post PGB Jeugdhulp valt onder Jeugdhulp Lokaal.

Subvraag 2: Nee, dat klopt niet. De overschrijding van € 42,7 mln op de GRJR was geen fout. Dit werd veroorzaakt door een stelselwijziging in opdracht van de 

externe gemeentelijke accountant: lasten moeten voortaan worden genomen in het jaar waarop ze betrekking hebben en niet zoals in voorgaande jaren 

worden geboekt in het jaar waarin de lasten bekend worden.



249 Volt Digitale inclusie We zien voor de begroting 2025 een negatieve kasschuif van €400.000,- (-400). Wordt 

dit

volledige bedrag gebruikt voor de uitvoering van de motie Opzoomer Meer Mee?

Nee. Er zijn twee kasschuiven binnen Digitale Inclusie. Slechts één van de twee gaat over de motie Opzoomer mee, dit betreft een bedrag van -150 bij Digitale 

Inclusie. Daarnaast is er een kasschuif van -400, dit betreft personeelslasten en geen programmabudget. 

250 Volt Bankslapers Kan deze negatieve kasschuif uitgelegd

worden? Betekent de -1000 voor de begroting

van 2025 dat dit bedrag uit de begroting 2024

wordt doorgeschoven? Wat zijn de implicaties

voor 2025, dan is er dit jaar toch ‘meer’ geld

voor de realisatie voor plekken bankslapers?

Dat klopt, het bedrag wordt overgeheveld van 2024 naar 2025, dus er is in 2025 incidenteel meer budget voor bankslapers.

251 Volt Sociale

huurwoningen

Het eerste half jaar zitten we onder de

doelstelling van 25%. Hoe ziet het proces van

alloceren naar doelgroep er uit?

Dat we onder de maximaal 25% uit komen heeft er mede mee te maken dat het tot juli 2024 nog mogelijk was voor clienten om met een reguliere urgentie zelf 

naar een woning te zoeken met voorrang. Op het moment van slagen van deze woningzoekenden met urgentie kan een woningcorporatie niet op sturen. Vanaf 

1 juli 2024 is het in Rotterdam alleen nog mogelijk om met directe bemiddeling uit te stromen waarbij de client een woning krijgt aangeboden door de 

woningcorporatie, we verwachten daarom steeds beter te kunnen sturen met afspraken op de 25%. Bij het toewijzingsproces van woningen wordt door de 

corporaties rekening gehouden met eventuele woonvereisten die aan de woning gesteld worden. Bijvoorbeeld dat het een begane grond woning moet 

betreffen, in een bepaald gebied moet zijn in verband met essentieel netwerk of dat er een lift moet zijn voor iemand die slecht ter been is. Over de verdeling 

van de beschikbare betaalbare corporatiewoningen hebben we een verdeelsleutel afgesproken in de Woonvisie en dit uitgewerkt in de prestatieafspraken. 

252 Volt Leegstand Er is zo’n €2,5mln aan leegstandskosten

begroot in 2024. Aan wat wordt dit bedrag

uitgegeven? Kunnen de werkzaamheden,

relevant aan dit leegstandsbeheer, worden

opgesomd?

De kosten die de leegstand van de Librijesteeg met zich meebrengt bestaan uit: belastingen, verzekeringen, VVE kosten, onderhoud, kapitaalslasten en 

servicekosten. Overigens is de Librijesteeg vijf maanden later dan verwacht leeggekomen, in juni 2024, en is bij de 2e herziening 2024/ begroting 2025 een 

evenredig deel van het begrote bedrag van € 2,5 mln (namelijk ca. € 1,0 mln) doorgeschoven naar 2025.

253 Volt Schiekadeblok De marktwaarde van het Schiekadeblok is lager

getaxeerd. Wordt er bij deze afwaardering echt

geld verschoven (zo ja waar komt het geld

vandaan) of wordt dit geboekt als een

afschrijving o.i.d.? Kan dit uitgelegd worden?

Het betreffende vastgoed (Schiekadeblok) is opgenomen onder het programma Bestaande Stad (Vastgoed). De afwaardering van €920k leidt daarom tot een 

verliesneming op dit programma.

254 Volt Renovatie

Cultuurcampus

Rotterdam

Klopt het dat er €707.000,- uit het

duurzaamheidstransitiefonds overgehemeld

wordt aan de Rotterdamse Investeringsmotor?

Waarom wordt dit gedaan en wat is de

meerwaarde van de €707.000,- in de RIM?

Kunnen er nu meerdere projecten aanspraak

doen op deze €707.000,-, zo nee, hoe blijft dit

bedragt gealloceerd voor de renovatie van de

cultuurcampus?

Om te voorkomen dat de bestemmingsreserve Duurzaamheidstransitie langdurig, gedurende de gehele verwachte gebruiksduur van het gerenoveerde pand, 

in stand moet worden gehouden om kapitaallasten te dekken, worden de daartoe benodigde dekkingsmiddelen overgeheveld naar de enige 

bestemmingsreserve die dient ter dekking van kapitaallasten: de RIM. Deze dekking is specifiek bestemd voor de investering op de locatie Putselaan, om de 

Cultuur&Campus programmering op kleine schaal op te starten en kan dus niet worden ingezet voor andere doeleinden.

255 Volt Zwerfafval Er komt €1.6mln minder naar Rotterdam voor

aanpak zwerfafval. Wat is er veranderd aan de

berekening?

Eerder dit jaar heeft het Ministerie van I&W een proefberekening doorgegeven in het kader van de aanpak en preventie op zwerfafval. Hierin stond dat 

gemeenten met meer dan 300.000 inwoners een bedrag van € 13,57 per inwoner zouden ontvangen. Deze zomer heeft echter een internetconsultatie over de 

vastlegging van de SUP vergoeding plaatsgevonden. Hierbij is meegegeven dat het bedrag voor deze grootte van gemeenten is teruggebracht naar € 10,79 

per inwoner. De verklaring achter de lagere totale vergoeding ligt bij het afgenomen aandeel productcategoriën die onder SUP vallen, andere keuzes bij het 

Ministerie van I&W bij de toedeling naar SUP en aanpassingen in productontwerp door producenten. 

256 Volt Kennisinfrastructuur Er worden veel (externe) onderzoeksrapporten

geschreven die betrekking hebben op de

gemeente Rotterdam. Is er een centraal

platform waar deze rapporten worden

bijgehouden?

Nee. Er is wel een platform Onderzoek010, waar veel onderzoeksrapporten waar de gemeente opdrachtgever voor is gepubliceerd worden. Op dit platform 

kunnen op termijn ook de audits die aangeboden zijn aan de gemeenteraad worden gepubliceerd.

Het openbaar maken van onderzoeksrapporten is onderdeel van de Wet open overheid, maar deze verplichting is nog niet van kracht. Ook de beschrijving van 

welke onderzoeksrapporten dit precies betreft is nog niet bepaald.

257 Volt Welzijn / Gala Wat zijn de plannen/doelen van ieder GALA thema? Welk bedrag is hiervoor 

gereserveerd

en wat is de specifieke bestemming? Welke partners in de stad gaan gebruikmaken van 

het

budget?

De doelstelling van GALA is het terugdringen van gezondheidsverschillen en een gezonde generatie in 2040. Voor het behalen van deze doelen worden 

middelen beschikbaar gesteld door VWS. De GALA middelen worden in 2025 besteed conform de aanvraag ingediend bij VWS  en de onderliggende SPUK 

regeling. Dit gebeurt op de thema's gezondheid, en sport. De doelstellingen van de aanvraag zijn verwerkt in het uitvoeringsplan van Gezonder 010 en sluiten 

aan bij de beleidskaders Passende zorg voor heel de stad en het programma Kansrijke start (en het sportakkoord). De middelen worden ingezet conform de 

aanvraag die is ingediend bij VWS. Dit sluit aan bij de uitvoering van het gezondheidsplan Gezonder 010, realisatie van de ketenaanpakken Valpreventie, 

Kansrijke/ Stevige Start, Welzijn op recept en Ketenaanpakken overgewicht.  Een deel van de middelen is bestemd voor de GGD. Diverse partners in de stad 

voeren activiteiten uit in dit kader en maken gebruik van deze middelen: bijvoorbeeld Avant Sanare, Indigo, Inmovement,Welzijn, Sportsuppoort, Sportbedrijf, 

GGD RR, de Roodkapjes, UVV, buurtinitiatieven ihk vergroening, Samergo, Sport mee, Stichting SOMNL, praktijken Verloskunde, Centrum voor Jeugd en 

Gezin, Erasmus MC, etc. De middelen die per thema beschikbaar zijn, staan op de website van het rijkhttps://wetten.overheid.nl/BWBR0047862/2023-11-

11/#BijlageIII. Ook zijn de bedragen opgenomen in Gezonder 010 https://gezond010.nl/app/uploads/2024/07/Beleidsplan-Gezondheid-Rotterdam-

2024.pdf.

258 Volt WOO Hoeveel WOO-verzoeken zijn er gedaan in 2023

en 2024? Hoe vaak heeft de gemeente

Rotterdam binnen de wettelijke termijn openheid

gegeven? Hoe vaak is er overgegaan tot het

betalen van boetes aan de verzoekende partij?

Voor welk bedrag?

Er zijn 269 Woo verzoeken gedaan in 2023 en 227 Woo verzoeken in 2024. 41% is tijdig van het aantal verzoeken wat in 2024 is binnengekomen en nog niet is 

afgehandeld en de afgehandelde verzoeken in 2024. Er is over 2023 en 2024 7 keer overgegaan tot betaling aan verzoekende partij. Er is over 2023 en 2024, 

83K aan dwangsommen betaald.



259 Volt Zorg Wat zijn de plannen/doelen van ieder IZA thema? Welk bedrag is hiervoor gereserveerd

en wat is de specifieke bestemming? Welke partners in de stad gaan gebruikmaken van 

het

budget per thema?

De plannnen  van het IZA zijn vastgelegd in het regioplan, dat dit voorjaar is toegezonden, en verder uitgewerkt in de IZA werkagenda voor de 

zorgkantoorregio Rotterdam Rijnmond (die in concept gereed is). Over de inzet van de SPUK IZA zal nog apart worden gerapporteerd. De SPUK IZA is 

bedoeld voor het opbouwen van de regionale samenwerking en als tegemoetkoming in de gemeentelijke kosten agv het IZA. Grootste aandeel van het budget 

2024 voor de Zorgkantoorregio Rotterdam Rijnmond gaat naar 'Mentale Gezondheid' (Herstelacademies en Mentale Gezondheidsnetwerken), Arbeidsmarkt 

(bijv. Vinden, Binden, Behouden) en het opbouwen van Organisatiekracht bij Welzijn. Dit alles om de beweging naar de voorkant te faciliteren. 

260 Volt Right-to-Challenge Hoe vaak is er een verzoek gedaan tot

right-to-challenge in 2022, 2023 en 2024? In

hoeveel gevallen is een challenge gehonoreerd?

Voor welk bedrag?

zie bijlage vraag 260

261 Volt Wijken Krijgen wijkraden inzicht in de jaarplannen/werkplannen en financiele overzichten van 

de welzijnsaanbieders?

De wijkraden hebben geen inzicht in de jaarplannen en financiële plannen van de welzijnsaanbieders. Wel zijn er regelmatig (verschillend per wijkraad) 

gesprekken/thema avonden waarin de welzijnspartij in gesprek gaat met de wijkraad over een thema en/of hun opdracht in de wijk.

Wat betreft het jaarplan: 

•	Het werkplan bevat de inzet en het aanbod op wijk en is het contractuele instrument voor sturing en monitoring van de opdracht, tussen gemeente en 

aanbieder.

•	Het jaarplan is het instrument om de wijken te informeren. Het jaarplan bevat informatie over: de activiteiten die worden aangeboden, met wie wordt 

samengewerkt vanuit het Right to Cooperate, en welke initiatieven Lokaal Budget ontvangen.

Echter (zie ook 23bb007838) Bij het opstellen van het bestek voor de aanbesteding welzijn is in het programma van eisen vastgelegd dat welzijnspartijen 

voor Lokaal Budget, Right to Cooperate en de programmering jaarplannen zouden maken. In de praktijk wordt de besteding van Lokaal Budget/Right to 

Cooperate dynamisch en flexibel ingezet. Een proces tot het aangaan van een Right to Cooperate kost tijd en kan op elk moment in een jaar worden gestart. 

Dat betekent dat een jaarplan, dat in het begin van het jaar wordt gepresenteerd al snel achterhaald kan zijn. Om die reden stellen we het beschikbaar stellen 

van een jaarplan niet langer verplicht. Wel zorgt de aanbieder dat deze gedurende het jaar bewoners goed informeert over de inzet in het kader van Lokaal 

Budget en Right to Cooperate. Aan de voorkant, tijdens en na realisatie. Dit gebeurt nu via de reguliere communicatiemiddelen van de welzijnspartij, zoals de 

website, nieuwsbrieven (zowel digitaal als op papier) en social media (Facebook, Instagram, X (voorheen Twitter)).

We hebben opgemerkt dat hier verbetering in nodig was. In opdracht van wethouder Achbar hebben welzijnsaanbieders in juli 2024 hun aanbod per wijk 

inzichtelijker gemaakt. En het verzoek dit inzicht te delen met o.a. wijkraden en wijkpartners.

Hierbij de link naar de welzijnsbrief. Deze staat 13 november geagendeerd voor bespreking in de commissie ZOCS.

Document RotterdamRaad - [24bb005165] Wethoudersbrief over voortgang welzijn - iBabs Publieksportaal

262 Volt Wijken Hoeveel Wijkhubs zijn er gerealiseerd? In

hoeveel van de Wijkhubs zijn er medewerkers

van 14010 aanwezig

- Voor alle 39 wijken is een wijkhub voorziening gerealiseerd. Nagenoeg alle wijkhubs zitten op de definitieve locatie. Bij een klein aantal wijkhubs wordt nog 

verbouwd of zal nog verhuisd worden van de tijdelijke huisvesting naar de definitieve hub.  De mobiele wijkhub draagt in die situaties ook bij aan de presentie 

van de gemeente in de wijken.

- Gebruik makend van de nu beschikbare capaciteit zijn nu in 5 wijkhubs structureel 14010-medewerkers werkzaam voor enkele dagdelen per week. Hier 

worden nog 2 wijkhubs aan toegevoegd, waarmee in 7 wijkhubs dienstverlening van 14010 te vinden is. Vanaf januari 2025 kan de personele capaciteit bij het 

Klantcontactcentrum/14010 vergroot worden. Vanaf dat moment kan de inzet versneld worden uitgerold over alle wijkhubs waar deze behoefte bestaat.

263 Volt Relatie

Welzijnsaanbieders,

Vraagwijzers en

Wijkhubs

Welke afspraken zijn er gemaakt tussen Vraagwijzers, Welzijnsaanbieders (infopleinen)

en Wijkhubs over de aard/inhoud van vragen die bij ieder van deze drie locaties kunnen 

worden beantwoord?

Vanuit de welzijnsopdracht worden welzijnspartijen gestimuleerd samen te werken met partijen uit 

het sociaal en medisch domein. Met als doel om de zorg, hulp en ondersteuning af te stemmen en Rotterdammers zoveel mogelijk te helpen vanuit het sociale 

domein, zodat zwaardere inzet van zorg of Maatwerkondersteuning niet of in mindere mate nodig is. Welzijnsaanbieders moeten het aanbod dat zij bieden + 

het aanbod van wijknetwerkpartners overzichtelijk aanbieden aan professionals van de Vraagwijzer, wijkteams e.a. zodat de mogelijkheden voor afschaling 

en/of toeleiding bekend zijn. Bij zwaardere problematiek die het werk van de welzijnpartij te boven gaat wordt opgeschaald en warm overgedragen naar de 

Vraagwijzer, het Wijkteam, het CJG, Geldplein of een andere partij. Andersom zullen deze partners, als een burger ook in het welzijnsveld kan worden 

geholpen of ondersteund, naar een dichtbijzijnd huis van de wijk verwijzen. 

264 Volt Relatie WI, MO en

14010

Welke afspraken zijn er tussen WI, MO en

14010 over het wel/niet kunnen beantwoorden

van vragen bij 14010, die betrekking hebben op

de Wmo en Participatiewet?

Voor Vraagwijzer beantwoord 14010 vragen met behulp van een opgestelde FAQ. Ook plannen zij afspraken in bij Vraagwijzer, zowel fysiek of telefonisch, of 

ze verwijzen naar de open inloop. Indien er een vraag is naar aanleiding van eerder contact met de Vraagwijzer wordt er een terugbelnotitie gemaakt. Tevens 

kan 14010 nu reeds gemaakte afspraken annuleren of verzetten, ook voor de Sociaal Raadslieden. 

Mbt de Wmo is er de afspraak met 14010 dat zij telefonische meldingen aannemen en informatie verstrekken over de Wmo. Daarnaast geven ze 

(status) antwoorden op vragen van Rotterdammers. Met behulp van Gidso en Sorga werkt dit nu sinds kort. Ook kunnen ze eerder verstuurde brieven 

nogmaals versturen. Ze hebben geen toegang tot medische en inhoudelijke gegevens of documenten.

De medewerkers zijn getraind middels een opleiding en er zijn FAQ’s opgesteld. Iedereen met de Skill Wmo heeft toegang tot deze systemen. 

Voor de participatiewet bij W&I gebeurt hetzelfde, 14010 raadpleegt Socrates, RMW en RDD om statusvragen te beantwoorden. Hierbij heeft de 14010 

medewerker met de skill W&I net zoveel rechten als de medewerkers bij W&I zelf. 

De FTF is hierdoor inmiddels gestegen naar 72% (tegenover 66% in 2023 en 53% in 2022). 

Onlangs is er voor alle medewerkers met W&I skill een refresh moment geweest en is er onlangs gestart met een pilot W&I om het aantal TBN’s nog meer 

terug te dringen. De pilot vindt plaats in samenwerking met W&I en draait voornamelijk om kennisdeling. 

265 Volt Kunstmatige intelligentie Heeft de algoritme adviesraad het afgelopen

jaar adviezen uitgebracht over het bevorderen

van de dienstverlening van de gemeente

Rotterdam door middel van AI? Zo ja, waar

waren deze adviezen specifiek op gericht?]

De Adviesraad heeft in 2024 geen advies uitgebracht over sec AI maar wel over de verantwoorde inzet van algoritmetoepassingen. Op het gebied van 

dienstverlening adviseert de Adviesraad bijvoorbeeld bij de case ‘Parkeerautomaten’ bij de inzet de toepassingen niet alleen naar perspectief vanuit de 

gemeente maar ook juist vanuit de klant de kijken middels Klantreizen. Alle adviezen worden opgenomen in het jaarverslag 2024.



266 Volt Digitale inclusie Voert de gemeente overleg met

maatschappelijke partners over de kansen van

AI voor de dienstverlening in Rotterdam?

Ja, dit staat in de plannen voor het Rotterdams Sociaal AI lab. Dit lab biedt een platform waar de gemeente, burgers, maatschappelijke organisaties en 

wetenschappers gaan samenwerken.

267 Volt Kunstmatige intelligentie Is de gemeente Rotterdam gestart met projecten

rondom AI t.a.v. het verbeteren van de

dienstverlening? Bijv. een chatbot die regelingen

toegankelijker maakt?

Er lopen bij de gemeente verschillende projecten waarbij dienstverlening verbeterd wordt door toepassing van AI:

Bij het Klant Contact Centrum (KCC) wordt in een pilot AI (conversational analytics) toegepast voor analyse en kwaliteitsverbetering van de gesprekken. Ook 

wordt gewerkt aan de toepassing van AI om de kennisbank voor de KCC agents beter en sneller de juiste antwoorden bij een vraag van Rotterdammers te 

laten geven.

Rotterdam maakt voor de chatbot gebruik van chatbot GEM. Rotterdam is een van de trekkers van deze in samenwerking met meerdere gemeenten 

ontwikkelde chatbot. Het consortium wat zich bezig houdt met de ontwikkeling van GEM heeft een innovatiesubsidie toegewezen gekregen om het toepassen 

van generatieve AI te onderzoeken. Dit traject is net gestart en zal lopen tot eind 2025

De gemeente gebruikt een algoritme om klantsignalen vanuit verschillende bronnen te analyseren. (Deze toepassing is finalist voor de GemeenteDelers award 

van de VDP.)
268 Volt Digitale stad Welk bedrag is er geserveerd voor het

programma digitale stad? In hoeverre wijkt dit

bedrag van de begroting 2021,2022,2023?
269 Volt Cultuur Indien een pand het eigendom is van de

gemeente Rotterdam en verhuurd wordt. Wat

zijn op dat moment de regels rondom de

huurprijs aan cultuur ondernemers/sociaal

ondernemers?

Bij verhuur van maatschappelijk vastgoed rekent de gemeente een kostendekkende huur conform de door de gemeenteraad vastgestelde Kadernota 

Vastgoed (sept 2023). 

270 Volt Clubs Hoeveel clubs met een nachtvergunning zijn er

sinds het begin van deze collegeperiode

bijgekomen? Hoeveel zijn er gesloten/gestopt?

Welke?

Sinds 2022 zijn ongeveer 50 24-uursvergunningen verleend (categorie 3 en 4). Het betreft verlengingen, overnames en een nieuwe vestiging. De nieuwe 

vestiging betreft Het Hart van Rotterdam B.V. (Grace/The Grit). Bij overnames gaat het veelal om het voortzetten van een bestaand concept, maar soms ook 

om een nieuwe nachtclub (zoals Club Uniek). Binnen bestaande vergunningen worden soms ook nieuwe concepten gelanceerd (zoals Club Sahara en Club 

Centraal). Op dit moment zijn twee 24-uurs vergunningaanvragen in behandeling (Ferry BV op de Westblaak en een kortlopende exploitatievergunning voor 

de Boompjeskade). Sinds 2022 zijn er vijf locaties waar een 24-uursvergunning is ingetrokken dan wel is ingeleverd: Binnenhof 78 (2024, eigen initiatief, 

wens lagere categorie), Goudse Rijweg 16 (2023, eigen initiatief, wens lagere categorie), Wijnhaven 3A (2022, eigen initiatief, wens lagere categorie), William 

Boothlaan 7 (2022, bestuurlijke handhaving en verminderen conform horecagebiedsplan) en Prins Alexanderlaan 37 (2022, bestuurlijke handhaving).

271 Volt Nachtcultuur Heeft de gemeente Rotterdam ooit plannen

gehad voor het ‘gratis’ uitdelen van oordopjes

op festivals?

De gemeente Rotterdam heeft op dit moment geen plannen om 'gratis' oordopjes uit te delen op festivals. Onze voorkeur ligt er niet bij om op grootschalige 

festivals oordopjes zonder enige vorm van voorlichting te verstrekken (dit is kostbaar en motiveert niet tot het daadwerkelijk dragen van oordoppen).

Het is belangrijk dat mensen goed geïnformeerd worden over gehoorschade en het juiste gebruik van oordopjes (dit is naast geluidsbeheersing en het 

zichtbaar aanbieden van oordoppen ook een van de adviezen die de GHOR geeft in voorschriften voor evenementenvergunningen). Dit jaar heeft de GGD 

tijdens de Eurekaweek wél een stand gehad waar voorlichting werd gegeven over gehoorschade, samen met informatie over het gebruik van oordopjes.

Verder nog goed te weten is dat veel evenementen zijn aangesloten bij het vierde convenant preventie gehoorschade verstrekte muziek: 

De Convenantpartijen zullen de bij hen aangesloten leden hiertoe informeren en toerusten betreffende de volgende onderwerpen: 1) Geluidniveaus 2) 

Geluidsmetingen 3) Gehoorbescherming 4) Voorlichting aan de bezoekers 5) Deskundigheidsbevordering van werknemers 6) Kennis en onderzoek

Hierdoor bieden zij in de meeste gevallen zelf al (informatie over) gehoorbescherming aan.

272 Volt Sleutelpersonenbeleid Heeft de gemeente beleid ten aanzien van

sleutelpersonen in de wijken en in

gemeenschappen?

In de wijk heeft men per wijk sleutelpersonen. Dit is wijkafhankelijk. Er is geen specifiek beleid op. Er zijn wel vaak dezelfde type organisaties of personen 

waarmee contact is. Onder andere wijkagent of tramchef politie, medewerker corporatie, ondernemersvereniging, belangrijke verenigingen (bijvoorbeeld 

sport of cultuur), medewerkers uit onderwijs, welzijn of zorg. Mensen van belangrijke informele netwerken zoals kerk, maatschappelijke organisatie, 

bewonersorganisaties, actieve vrijwilligers of wijkkenners, armoede platform etc. De importantie voor de wijk van medewerkers van dit soort organisaties kan 

per wijk verschillen.
273 Volt Welzijn /Couleur Locale Wat is de status van het project 

wijkprogrammering?https://www.rotterdam.nl/wijkprogrammering
274 Volt Schuldhulpverlening In hoeverre is er een Rotterdams netwerk waar

alle relevante partners rondom

armoede/schulden periodiek samenkomen?

(bewindvoering,budget beheer, ETF,

rechtspraak, deurwaarders, schuldeisers e.d.) In

hoeverre voert het college hierin een regierol?

Er is niet één netwerk, maar meerdere. Zo zijn in de gebieden armoedeplatforms (of een vergelijkbaar overleg) waar veel partijen samen komen op het gebied 

van armoede- en schuldenproblematiek. Er is een jaarlijkse bijeenkomst met convenantpartners bewindvoering die door de gemeente wordt georganiseerd. 

Vanuit beleid en uitvoering zijn goede en regelmatige contacten met de rechtbank Rotterdam over bewindvoering, schuldregelen, adviesrecht. Er zijn 

periodiek overleggen met de individuele partijen door de portefeuillehouders. College voert regie door het faciliteren van de verbinding en op die manier het 

realiseren van de gestelde doelen op het gebied van armoede en schulden. Daarnaast voert de gemeente uiteraard via de twee subsidieregelingen Armoede 

en Schulden regie waaraan subsidie wordt verstrekt.

275 Volt Bewonersinitiatieven In hoeverre kunnen Urban Sporters gebruik

maken van het budget bewonersinitiatieven om

bijvoorbeeld mobiele obstakels in de

buitenruimte te plaatsen?

Urban Sporters kunnen een aanvraag indienen voor obstakels in de buitenruimte. Aanvragen bewonersinitiatieven die betrekking hebben op plaatsing van 

objecten in de buitenruimte worden altijd voor advies voorgelegd -door de wijknetwerker- aan de wijkregisseur van SB. In het advies wordt ook gekeken naar 

draagvlak in de buurt voor het initiatief.  Voor financiering wordt dan in eerste instantie gekeken naar budget van SB, aangezien SB de regie voert bij 

realisatie.  Het is ook mogelijk dat een subsidie wordt toegekend vanuit de bewonersinitiatieven door de wijkraad. SB voert dan nog steeds de regie bij 

realisatie.
276 Volt Borden en

Demarcatieobjecten

Welk budget is er beschikbaar voor het plaatsen

van Borden en Demarcatieobjecten in de

publieke ruimte?

Dit wordt binnen projecten financieel gedekt. Er zijn een zeer groot aantal projecten waarbij sprake is van plaatsing van demarcatieobjecten en borden. Het 

budget hiervoor is niet specifiek geoormerkt en zodoende niet te consolideren



277 Volt Welzijn/ Couleur Locale Welke organisaties hebben in 2023 en 2024 gebruik gemaakt van het budget Lokaal 

Budget?

Voor welk bedrag per organisatie?

Alle welzijnsorganisaties hebben 10% van het budget voor Right to Cooperate en LB uitgegeven.  Dit is naar diverse lokale partijen gegaan. De cijfers van 

2024 worden eind 2024 aangeleverd. 

278 Volt Cultuur Welk beleid is er in Rotterdam rondom het

organiseren van Block Parties?

Er is geen specifiek beleid voor block parties. Een block party wordt gezien als een evenement en dient te voldoen aan die voorwaarden vanuit de Nota 

evenementenvergunningen en Beleidskader evenementen. 
279 Volt Cultuur Welke creatieve broedplaatsen zijn er deze

collegeperiode geopend? Welke zijn er

gesloten?

In de collegeperiode 2022-2026 is er per saldo ruimte toegevoegd. 

 

Eraf:

-Stadhuisplein (was tijdelijk in gebruik): 1670 m2

-Zolder van de Pootstraat 41: 260 m2 

 

Erbij:

Breevaartstraat nr 51: 241 m2

Huismanstraat nr 30: 7.383 m2 (contract voor 3 tot 5 jaar)

Oranjeboomstraat nr 297, 735 m2

Goethe instituut: 729 m2 (contract voor 1 jaar)

Totaal toegevoegd/te voegen: 7.158.
280 Volt Dak- en thuislozen In hoeveel gevallen zijn verzoeken tot een

CO-pas toegekend? (2023,2024)

In 2023 1.149

In  2024 909 (t/m 4 oktober)
281 Volt Dak- en thuislozen Welke afspraken zijn er tussen aanbieders van

nachtopvang, de politie en BOA’s over het

begeleiden van dakloze Rotterdammers richting

een nachtvoorziening, indien locaties vol zijn?

Cliënten zonder CO-pas en verwijzers kunnen zich buiten kantoortijden richten tot locatie Van de straat centrum of De Hille. Cliënten met CO-pas die nog niet 

naar een plek in een reguliere locatie zijn verwezen, kunnen terecht bij de overlooplocatie. Centraal Onthaal informeert de cliënten hierover.

282 GL Taal Kan er een technische uiteenzetting van wat er veranderd is in de taaltrajecten tov de 

vorige periode worden gedeeld? 

De wijziging op trajecten zijn op inhoud en betreffen geen technische verandering.  De trajecten in de huidige collegeperiode zijn breder van opzet dan in de 

vorige collegeperiode: nu kopen we trajecten basisvaardigheden in die naast taal ook rekenen en digitale vaardigheden bevatten.

Andere verschillen met de vorige periode: trajecten voor analfabeten hebben we in het verleden niet ingekocht. Nu wel. Deze trajecten duren langer en zijn 

duurder dan reguliere trajecten.

We kopen nu ook aparte trajecten in voor NT1-ers en analfabeten. Deze trajecten zijn ook duurder dan de reguliere trajecten.

In de huidige collegeperiode hebben we ook een nieuw thema: Taal en geld. Dit was in de vorige collegeperiode maar een kleine module. Nu een zelfstandig 

thema.

Door deze verschillen is een vergelijking tussen de trajecten in de vorige en de huidige collegeperiode niet mogelijk.

283 GL Kinderarmoedefonds Waar zal het geld vanuit het kinderarmoedefonds aan uitgegeven worden? Het geld uit het (kinder)armoedefonds wordt uitgegeven aan: continuering van de gezinsaanpak, integrale aanpak Kinderarmoede, Jeugdeducatiefonds, Inzet 

vindplaats school, Gezinsaanpak 2022, Financiele educatie en menstruatiearmoede (bijdragend aan doel 3 uit het beleidskader), proactieve inzet 

vroegsignalering, pilot Bejegening en boekhouding ondernemers (bijdragend aan doel 7 uit het beleidskader), crisisfonds (bijdragend aan doel 8 uit het 

beleidskader) en de ophoging van het jeugdtegoed (bijdragend aan doel 3 uit het beleidskader). Naast deze maatregelen wordt er ook veel aandacht besteed 

aan het toegankelijker maken van inkomensondersteunende regelingen. Dit is van groot belang om ervoor te zorgen dat gezinnen en jongeren de financiële 

steun die voor hen beschikbaar is ook daadwerkelijk kunnen vinden en gebruiken. Het vergemakkelijken van toegang tot deze regelingen is essentieel voor 

het succes van de bredere aanpak (bijdragend aan doel 2 uit het beleidskader). Zie ook het beleidskader bijlage 1 (juni 2023) en de brief 'Huishoudboekje op 

orde, ook voor beleidskader armoede' ( 23bb005685 oktober 2023). 

284 GL Schuldhulpverlening ‘Volgens de meest recente informatie blijkt de doelgroep die recht heeft op 

kwijtschelding lager te zijn dan was voorzien.’  

Hoe wordt dit verklaard? Om hoeveel mensen zou dit gaan?

"- Een krimpend bestand van bijstandsgerechtigden, en daarmee ook een kleinere doelgroep voor kwijtschelding. 

- Een forse stijging in voornamelijk de UWV-uitkeringen per vorig jaar, waardoor Rotterdammers meer vermogen hebben kunnen opbouwen en nu boven de 

vermogensgrens uitkomen. Dit effect is niet cijfermatig te onderbouwen (als een inwoner geen kwijtschelding meer aanvraagt wordt niet nagegaan waarom 

niet en als een vraag wordt afgewezen wordt geen aanvullende informatie opgevraagd over mogelijke achterliggende oorzaken).

285 GL Schuldhulpverlening Er wordt meermaals gerefereerd aan bedragen die bestemd zijn voor verbetering van de 

gemeentelijke schuldenketen. 

Wat zijn de veranderingen in de uitvoering aanpak gemeentelijke schuldhulpverlening? 

Wat is de afweging geweest om de 3 mln van 2024 vanuit het Rijk over te hevelen naar 

2027 en 2028 ipv direct in te zetten?

Het optimaliseren van de gemeentelijke schuldenketen gaat o.a. over het intensiveren van de communicatie inzet. Dit is nodig om meer Rotterdammers te 

bereiken met ons (schuld)hulpverleningsaanbod, het aantal intakes en het bereik van de regelingen te vergroten. We zetten in op brede communicatie voor 

alle Rotterdammers, maar ook communicatie voor  specifieke doelgroepen, om zo goed aan te sluiten bij hun leefwereld, vragen en problemen (zoals 

recentelijk gedaan is met de influencers-campagne voor jongeren). Ook de vorming van het Geldplein (zie wethoudersbrief Geldplein van oktober 2024), met 

integrale teams die gebiedsgericht werken, moet eraan bijdragen dat het bereik vergroot wordt. Ook willen we door middel van pilots (zoals de reeds gestarte 

pilot Erasmus) ervaring opdoen hoe we meer mensen met schulden naar de gemeentelijke dienstverlening kunnen krijgen. Verder willen we de (stress 

sensitieve) dienstverlening nog verder professionaliseren door medewerkers bij te scholen en de ICT beter aan te passen op de dienstverlening.. Een 

voorbeeld van dat laatste is de ontwikkeling van MijnKBR, waarbij inwoners zelf inzicht krijgen in de status van hun schuldenregeling en budgetbeheer. De 

overweging om het ontvangen rijksgeld over te hevelen naar 2027 en 2028, is omdat er bij de voorjaarsretraite 2024 is geintensiveerd op dit onderwerp tot en 

met 2026. Op deze manier kan deze inzet nog 2 jaar doorgetrokken worden.  



286 GL Gemeentefonds Er wordt structureel bijna 3 miljoen extra begroot voor een betere gemeentelijke 

dienstverlening, deze middelen worden door het rijk gedekt. 

Is de verwachting dat dat zo blijft of is dit een van de SPUKs die met 10% korting zal 

opgaan in het gemeentefonds?

Het betreft structureel ontvangen rijksmiddelen. Dit is geen SPUK. De middelen hebben dus ook verder niets te maken met de overheveling van de SPUKs en 

de daaraan verbonden korting

287 GL Armoedefonds ‘Voor armoedebestrijding wordt in 2024 € 312.000 minder onttrokken aan de 

bestemmingsreserve Armoedefonds.’ 

Wat maakt dat dit geld niet is onttrokken en dus niet uitgegeven en dat hiervoor ook 

geen bestemming is gevonden in 2025 waardoor dit bedrag bijna in zijn geheel vrijvalt? 

Voor armoedebestrijding wordt in 2024 inderdaad € 312.000 minder onttrokken aan de bestemmingsreserve Armoedefonds. Zoals beschreven komt de 

dekking namelijk in 2024 vanuit SPUK Kansrijke wijken. Daardoor kan het geld in de bestemmingsreserve blijven. Deze onttrekking van € 312.000 wordt in 

2025 gedaan. Het bedrag valt niet vrij. 

288 GL Toeslagen ‘Het Rijk heeft gelden beschikbaar gesteld voor de uitvoering van de gemeentelijke 

hulp aan gedupeerden voor de Toeslagenaffaire (€ 18,7 mln in 2024 en € 5,1 mln in 

2025).’ 

Verwachten we uit te komen met het bedrag voor 2025? Dit is fors minder dan in 2024, 

kan er worden toegelicht op basis waarvan deze vermindering heeft plaatsgevonden?

Kosten die de gemeente maakt in dit kader worden betaald door de SPUK. Bij de 2e herziening 2024 is de gemeentelijke begroting met € 18,7 mln verhoogd. 

Aan het eind van het jaar wordt duidelijk hoeveel de gemeente daadwerkelijk heeft besteed. 

Op dit moment is nog niet precies in te schatten hoeveel er in 2025 nodig is. Vandaar dat de begroting 2025 nu in eerste instantie is opgehoogd met € 5,1 mln. 

In een later stadium kan dit weer aangepast worden. Ook de kosten van 2025 worden betaald door de SPUK. 

289 GL Spreidingswet In het licht van de spreidingswet, waarom worden er geen financiële bijstellingen voor 

2025 geraamd?  

De kosten worden geheel vergoed door het Rijk en voor een groot gedeelte direct betaald door het COA. Er is voor nu geen geplande opschaling van het aantal 

asielopvangplekken in 2025. Dit is wel afhankelijk van het verdeelbesluit dat de minister op 31-12-2024 neemt over het aantal te realiseren 

asielopvangplekken.
290 GL Asielzoekers en 

statushouders

Zijn er financiële bijstellingen met betrekking tot de opvang van asielzoekers, 

statushouders en Oekraieners? 

Voor de opvang van Asielzoekers en Oekraïners is de begroting, in lijn met de verwachte opgave, op een paar technische verschuivingen na, aangepast.

Voor de opvang van statushouders is een doorstroomlocatie gerealiseerd. De kosten en baten zijn in de begroting verwerkt en zijn voor dit programma 

budgetneutraal. De kosten worden geheel betaald/ vergoed door het Rijk. Verder is er een kasschuif geboekt rondom de huisvestingslasten. Zie hiervoor de 

financiële toelichting onder programma ASIS. 

291 GL ASIS Wat is het totaalbedrag van vrijgevallen bestemmingsreserves op dit programma sinds 

de start van de collegeperiode? Graag met uitsplitsing per bestemmingsreserve.  

Bestemmingsreserve Taal volwasseneneducatie € 800k in 2023

Bestemmingsreserve Inburgering € 500k in 2024

Bestemmingsreserve Koloniaal en Slavernij Verleden € 195k in 2023

Bestemmingsreserve Bijzondere bijstand, studenten € 200k in 2024

Bestemmingsreserve Armoedebeleid € 1.000k in 2023, € 300k in 2025, € 300k in 2026 

Bestemmingsreserve Armoedefonds € 1.100k in 2023, € 830k in 2024, € 830k in 2025, € 830k in 2026

Bestemmingsreserve Gemeentelijk schuldenbeleid € 1.800k in 2024
292 GL Menselijke maat ‘De afgelopen drie jaar is het niet gelukt om voor actielijn 3B Systeemleren NPRZ een 

concrete bestemming te vinden. Hierdoor hebben er nog geen onttrekkingen 

plaatsgevonden.’

Hoe komt het dat er voor deze actielijn geen bestemming is gevonden?  

Dit betreft geen technische, maar een bestuurlijke vraag.

293 GL DTB De lasten en de onttrekking aan de bestemmingsreserve Duurzaamheid 

Transitiebudget worden met € 4,3 mln verlaagd in 2024 en verhoogd met € 12,3 mln in 

2025 en € 10,7 mln in 2026. 

Kunnen deze lasten en onttrekkingen uitgesplitst worden zodat duidelijk is hoeveel geld 

er per project meer/minder wordt uitgegeven? 

ja, dit wordt met u gedeeld.

294 GL Onderwijs Bij schil om de school wordt aangegeven dat in totaal 77 scholen één interventie 

afnamen, 13 scholen namen er twee af en 4 scholen namen drie interventies af. 

Kan een overzicht worden gegeven van hoe vaak welke interventie wordt afgenomen?

In totaal hebben 94 scholen één of meerdere interventies afgenomen. Hieronder een overzicht per interventie: Tutoren: 9; Mentoren: 7; Schoolzorgteams: 72; 

Kunstvakdocenten: 4; Jongerenwerk: 5; Expeditie digitaal: 18. 

295 GL Onderwijs Van de schoolleidersbeurs zijn er voor komend schooljaar 126 beurzen toegekend. 

Hoeveel beurzen zijn er aangevraagd? Op welke grond zijn beurzen afgewezen?

Er zijn 138 aanvragen gedaan, er zijn twaalf beurzen afgewezen. Meestal omdat er meerdere beurzen voor dezelfde persoon waren aangevraagd. Een van de 

subsidievoorwaarden is dat er per persoon maximaal een beurs aangevraagd kan worden.
296 GL Onderwijs  Bevorderen van zij-instromers

‘Alle subsidieaanvragen voor het schooljaar 2024-2025 zijn afgerond.’ 

Hoeveel subsidieaanvragen zijn er gedaan en hoeveel zijn er toegekend? Hoeveel zijn er 

afgewezen en op welke grond?

Er zijn 292 aanvragen gedaan, 289 aanvragen toegekend, er zijn drie aanvragen afgewezen. Dit omdat het voor de betrokken besturen beschikbare bedrag 

voor zij-instromers of opscholing onderwijsassistenten werd overschreden.

297 GL Onderwijs Hoeveel budget is er vanuit de gemeente als bijdrage voor brugfunctionarissen op 

scholen?

Vanuit de overheid is sinds dit schooljaar (2024/2025) een subsidie beschikbaar voor brugfunctionarissen. Iemand met een brugfunctie legt verbinding 

tussen het gezin thuis en het kind op school. Deze subsidie wordt volledig door het rijk bekostigd. 
298 GL Asielzoekers en 

statushouders

‘De GGD heeft een rol in de publieke gezondheid bij de opvang van vluchtelingen. Met 

de Veiligheidsregio Rotterdam-Rijnmond (VRR) en Geneeskundige Hulpverlening in de 

regio (GHOR) borgt de GGD de coördinatie van zorg voor asielzoekers en Oekraïense 

vluchtelingen.’

Kan er meer informatie gegeven worden over hoe de coördinatie van zorg voor 

asielzoekers en Oekraïense vluchtelingen nu geregeld is?

Zorgcoördinatie voor asiel is belegd bij het GezondheidZorg Asielzoekers (GZA). Het gaat hier bijvoorbeeld om huisartsenzorg. Daarnaast bestaat de Regeling 

Medische zorg Asielzoekers (RMA). Dit zijn beide rijksregelingen.

Voor de Oekraïners is de landelijke Regeling Medische Zorg Oekraine (RMO) actief. Ontheemden krijgen noodzakelijke zorg uit dit basispakket. De gemeente 

is verantwoordelijk voor de wmo en jeugdzorg. De huisartsenzorg loopt via het reguliere systeem en als er tekort is aan huisartsen kan men gebruik maken van 

online huisartsenzorg.



299 GL GGD ‘Voor de versterking van infectieziektebestrijding en de pandemische paraatheid bij 

GGD‘en is voor 2024 een aanvullende rijksbijdrage van € 556.000 toegekend.’ 

Wat heeft de GGD concreet met deze aanvullende rijksbijdrage kunnen doen?

De GGD RR heeft dit bedrag ontvangen om aan te kunnen sluiten bij de implementatie van de Landelijke Functionaliteit Opschaling Infectieziekten (LFI). Het 

LFI (programma-onderdeel van het RIVM)  is het landelijk orgaan dat, op initiatie van de minister van VWS, de aansturing regelt bij een uitbraak van een A-

ziekte met een landelijke impact, een (potentiële) pandemie. Middels werkgroepen worden de in de afgelopen jaren door het LFI ontworpen functies, verder 

geconcretiseerd en geïmplementeerd. Dit programma, inclusief financiële middelen, strekt zich uit over de jaren 2024 tot en met 2026. 

De GGD RR vormt, met de andere 3 GGD'en uit Zuid-Holland, de ‘IZB-regio West’, en levert zowel rechtstreeks als in nauwe provinciale samenwerking met de 

andere 3 GGD'en expertise aan meerdere werkgroepen. 

Voor de GGD RR betekent dit dat er meerdere medewerkers tijdelijk zijn aangetrokken om deel uit te maken van de werkgroepen van het LFI. Het betreft 

onder andere inzet in de werkgroep die zich bezig houdt met opschaling van bedrijfsprocessen tijdens een pandemische situatie; expertise op het vlak van 

OTO (Opleiden, Trainen en Oefenen); de ontwikkeling van een tool waarmee snel test- of vaccinatielocaties ingezet kunnen worden; en opgeschaalde 

communicatie. Deze medewerkers doen dat met de kennis van de gemeente Rotterdam en de GGD RR. De GGD RR hanteert hierbij de visie dat er, naast de 

door het LFI beoogde landelijke uniformiteit in processen, ook áltijd voldoende ruimte moet zijn voor lokaal maatwerk voor de regio RR (havenregio, strook 

biblebelt, lage SESwijken,…)

Daarnaast levert onze GGD vanuit de LFI-gelden HR-expertise aan GGD-GHOR voor deze implementatie, evenals expertise voor een landelijke aanbesteding 

tbv een managed service provider (MSP) waarmee snel grote hoeveelheden personeel kunnen worden ingezet bij een volgende pandemie.

300 GL Welzijn / Gala ‘In 2023 is een deel van de rijksbijdrage € 1,3 mln voor Gezondheidsbevordering niet 

besteed en doorgeschoven naar 2024.  Dit wordt ingezet in 2024.’

Hoe komt het dat pas bij de 2e herziening duidelijk wordt dat een deel van de 1,3 miljoen 

euro uit 2023 in 2023 niet is besteed en wordt doorgeschoven naar 2024? Is het voor 

2024 de verwachting dat alle GALA middelen worden uitgegeven in 2024?

De verantwoording over 2023 moest in juli 2024 ingediend worden. Deze kon niet meer meegenomen worden bij de 1e herziening van de begroting 2024. We 

streven ernaar alle middelen uit te geven in 2024. We zijn hierin afhankelijk van de capaciteit bij aanbieders/partners. Ook juridische/financiele procedures en 

de tijdelijkheid van middelen maakt dat het zorgvuldig, doelmatig en rechtmatig inzetten van middelen onze maximale aandacht heeft.  

301 GL Rijnmonds Arbeidsmarkt 

Perspectieffonds

‘Voor het Rijnmonds Arbeidsmarkt Perspectieffonds (RAP) is de verwachting dat in 

2024 het budget van € 3,9 mln niet volledig wordt uitgekeerd.’ 

Hoe komt het dat dit budget niet volledig wordt uitgekeerd?

Er zijn meerdere aanvraagrondes geweest in 2024 voor het RAP fonds. Tot op heden hebben de toegekende aanvragen geleid tot subsidie beschikkingen die 

optellen tot een bedrag van € 3,5 mln. De verwachting is dat in de lopende aanvraagronde de totale omvang van de beschikte subsidies zal oplopen tot het 

beschikbaar budget van € 3,9 mln. Echter doordat subsidie aanvragen ook meerjarige projecten betreffen en uitbetaling in meerdere tranches plaatsvindt, zal 

het uitkeren van deze subsidies niet alleen in 2024 plaatsvinden. Om in 2025 ook de aangegane verplichtingen te kunnen voldoen wordt een 

bestemmingsreserve gevormd. Kortom het volledig budget zal worden uitgekeerd, alleen niet direct geheel in 2024. 

302 GL Welzijn/Jeugd Bij de collegetarget over jeugdinterventies wordt aangegeven dat het een uitdaging 

blijft om voortijdige uitval van deelnemers te voorkomen.

Hoeveel deelnemers vallen nu voortijdig uit en welke achterliggende oorzaken worden 

hierbij gezien?

Conform het definitieboekje tellen we een deelnemer als uitgevallen als hij of zij minder dan 80% van de bijeenkomsten aanwezig is geweest (en bij 

interventies van vier bijeenkomsten 75%).

Er zijn 699 uitvallers bij ons gerapporteerd.

Redenen voor volledige uitval kunnen zijn: verhuizing, doorverwijzing naar andere zorg, niet te combineren met werk ouders,  ziekte van kind of ouder of geen 

behoefte meer.
303 GL Welzijn / CJG ‘Per 2025 vindt een bijstelling van € 1,1 mln plaats op het Rotterdamse preventief 

aanvullend pakket van het CJG. Deze bijstelling is in eerste instantie gericht op de 

Frontoffice en Service, en op contact met de ouders.’

Is ondertussen duidelijk wat zowel ouders en kinderen als het personeel van deze 

bijstelling gaan merken? Zo ja, kan dat worden toegelicht?

•	De bezuinigingsopgave kan gerealiseerd worden met minimale negatieve effecten voor de dienstverlening aan Rotterdammers. 

•	Deze bezuinigingsopgave bleek een momentum te bieden aan het CJG om kritisch naar de eigen bedrijfsvoering te kijken en de mogelijkheden tot verdere 

efficiëntieslagen te concretiseren. Dit bleek een aantal voorstellen vanuit het CJG op te leveren die een financiële efficiëntieslag inhielden, zoals het evenredig 

verdelen van de kosten voor de Service en Contactfunctie over de regiogemeenten en het centraal organiseren en coördineren van voorlichtingen aan ouders, 

ipv decentraal. Het overgrote deel van de voorstellen hebben hierdoor geen direct effect voor de dienstverlening aan Rotterdamse ouders. 

•	De bezuiniging op de Frontoffice heeft wel effecten op de dienstverlening, maar gelukkig zeer beperkt: middels natuurlijk verloop zal de bezetting van de 

bestaande balies (ontvangst en verwijzen ouders op CJG-locaties) van gemiddeld 45 uur per locatie naar 36 uur verschuiven. Per locatie wordt gekeken welke 

bezetting nodig is om de veiligheid van medewerkers en bezoekers te waarborgen. Baliemedewerkers worden flexibeler ingezet. Klanten van het CJG komen 

hierdoor op momenten bijvoorbeeld mogelijk een verwijsbordje tegen in plaats van een medewerker. Dit zorgt op locaties waar dit mogelijk is, voor een 

minder persoonlijke ontvangst en begeleiding. In deze afweging staat de veiligheid van bezoekers, ouders en medewerkers wel altijd voorop.

304 GL Zorg ‘Naast de BOZ en de RBOK is een extra Rotterdamse ambitie afgesproken. De 

maatregelen voor deze extra Rotterdamse ambitie zijn momenteel in ontwikkeling of in 

uitwerking.’

Wanneer wordt bekendgemaakt wat deze maatregelen voor de extra Rotterdamse 

ambitie inhouden?

Het doel is om in het 1e kwartaal van 2025 u te informeren welke maatregelen bij moeten dragen aan deze extra Rotterdamse ambitie.

305 GL Zorg ‘Op basis van dit regioplan verschijnt in de tweede helft van 2024 een IZA-werkagenda 

2024-2025.’ 

Is de werkagenda reeds gepubliceerd? Zo ja, waar is deze te vinden? Zo nee, wanneer 

wordt deze werkagenda precies verwacht?

De IZA-werkagenda is bijna gereed. Zodra deze beschikbaar is zal deze, zoals toegezegd, worden toegezonden. Naar verwachting in de eerste helft van 

november 2024.

306 GL Welzijn/ Jongerenhubs Er zijn tot en met juni 2024 16 jongerenhubs geopend. 

Hoeveel jongeren bezoeken de jongerenhubs, zo mogelijk uitsplitsing per hub, en wat 

voor activiteiten worden er georganiseerd?

De activiteiten zijn divers in alle jongerenhubs. Het aanbod is vraaggericht en wisselt wekelijk/

maandelijks. In verschillende jongerenhubs programmeren jongeren zelf of starten zelf met een initiatief.  We hebben in 2 jongerenhubs een kapperszaakje 

dat gerund wordt door jongeren, er zijn diverse kookclubjes voor en door jongeren en in de meeste jongerenhubs maken jongeren muziek en podcasts. Tevens 

worden organisaties uit de wijk gevraagd om te programmeren. 

Voor de opkomst per hub verwijs ik graag naar het blad "Opkomst per jongerenhub".



307 GL Dementievriendelijk Predicaat dementievriendelijk: 'Er zijn medewerkers van corporaties en andere 

ketenpartners getraind, maar de stap naar het certificaat daarna was nog te groot voor 

hen.’ 

Wat zijn de eisen voor een organisatie om het certificaat ‘dementievriendelijk’ te 

krijgen?

De medewerkers/vrijwilligers hebben een training gevolgd over (omgaan met) dementie en zijn online geregistreerd bij Samen dementievriendelijk. 

Daarnaast blijft de organisatie of de vereniging zich inzetten voor mensen met dementie en hun naasten. De organisatie of de verenging voldoet aan 

tenminste twee van de onderstaande voorwaarden:  

- draagt bij aan het doorbreken van het taboe op dementie                                       

- draagt bij aan het vergroten van kennis over dementie                      

- houdt in zijn/haar beleid rekening met mensen met dementie en/of hun naasten                                                                                       

- draagt eraan bij dat mensen met dementie langer thuis kunnen blijven wonen                                                                                           

- draagt bij aan een meer veilige prettige en makkelijke leefomgeving bij dementie                                                                                                      

 - wordt gewaardeerd door mensen met dementie en hun naasten vanwege de service aan hen verleend.                        

 - biedt passende hulp en ondersteuning aan mensen met dementie en hun naasten                                           

 - maakt het mogelijk dat mensen met dementie kunnen blijven meedoen                                                                                         

 - stimuleert zijn/haar netwerk om dementievriendelijk te worden.

308 GL Digitale inclusie Betekent de kasschuif digitale inclusie dat er minder medewerkers in dienst zijn dan 

verwacht? Worden reeds inzet gepleegd om meer mensen aan te trekken?

Nee. Er zijn niet minder medewerkers in dienst dan verwacht, wel zijn er medewerkers later gestart dan verwacht. Er worden nu geen acties ondernomen om 

meer mensen aan te trekken. 
309 GL Inloophuizen Hoeveel budget is er extra voor de huizen van de wijken in gebieden waar inloophuizen 

gesloten worden?

Er is budget beschikbaar gesteld aan de zorgaanbieders om de overgang soepel te laten verlopen. Zij hebben hiervoor overleg met o.a. de 

welzijnsorganisaties. Dit budget is bedoeld om bezoekers goed te begeleiden naar het wijknetwerk/ de Huizen van de Wijk. Hiernaast kan er (waar nodig) 

extra inzet worden gepleegd bij Welzijn. Voor Prins-Alexander is er een budget van EUR 35.000 en voor Delfshaven/Centrum EUR 60.000.

310 GL Bankslapers Wat maakt dat niet alle plekken voor bankslapers zijn gerealiseerd in 2024? Dat heeft ermee te maken dat het lastig is om geschikt vastgoed te vinden.
311 GL LVV Hoeveel is de gemeentelijke bijdrage aan de LVV over de jaren geweest? Er is geen gemeentelijke bijdrage naar de LVV gegaan de  beschikbare middelen waren afdoende om de LVV te bekostigen.
312 GL LVV ‘Met deze kasschuif kunnen de lasten voor de afbouw van de LVV worden gedekt in 

2025.’

Betekent dit dat Rijksbudget voor 2024 voor de opvang en hulpverlening nu naar de 

afbouw in 2025 gaat? Of is er extra afbouw budget vanuit het Rijk beschikbaar gesteld?

Er is extra budget beschikbaar gesteld door het Rijk. Dit zijn eenmalige middelen bovenop het beschikbare Rijksbudget in 2024. 

313 GL LVV Waar zal het budget voor afbouw in 2025 precies aan worden besteed? De middelen worden ingezet om een extra impuls te geven aan de terugkeer van de deelnemers. De middelen zijn niet bedoeld om de opvang in Rotterdam na 

1 januari 2025 te financieren maar om het af te bouwen.
314 GL Jeugd ‘In de Voorjaarsnota 2024 is het budget voor de pgb jeugd (€ 14.091.000,-) onterecht 

vrijgevallen. Dit wordt met deze bijstelling hersteld.’ 

Kan een tijdlijn worden geschetst van wanneer dit werd ontdekt en wat hier daarna mee 

is gebeurd?

Dit had bij de Voorjaarsnota 2024 verwerkt moeten worden.  De onterechte vrijval is echter pas daarna geconstateerd.  Dit leidt tot een onvermijdelijke 

bijstelling in de voorliggende Begroting 2025 / 2e Herziening 2024 van € 14 mln.

315 GL Jeugd Jeugdhulp kinderen in een AZC. Dit is een herverdeling van de gelden aan alle 

gemeenten. 

Waar wordt dit geld aan uitgegeven in het licht van het feit dat wij geen AZC hebben?

Gemeenten zijn conform de Jeugdwet verantwoordelijk voor passende jeugdhulp aan kinderen, waaronder ook asielzoekerskinderen die nog geen 

verblijfsvergunning hebben.

De middelen worden via de aparte decentralisatie-uitkering “Jeugdhulp voor kinderen in een AZC” door het Rijk sinds 2018 aan gemeenten ter beschikking 

gesteld.
316 GL Welzijn/ 

Mentoringsubsidie

Hoe komt het dat organisaties op de subsidielijst staan die uiteindelijk geen subsidie 

zullen gaan ontvangen?

De middelen worden via de aparte decentralisatie-uitkering “Jeugdhulp voor kinderen in een AZC” door het Rijk sinds 2018 aan gemeenten ter beschikking 

gesteld.
317 CDA Sport In de begroting wordt het structurele budget voor de investeringssubsidie 

accommodaties gehalveerd. Tegelijkertijd wordt de regeling voor de subsidie in het 

Concept Integrale Huisvestingsplan Sport flink opgebreid door bijvoorbeeld meer geld 

beschikbaar te stellen per aanvraag. In de begroting staat dat de gemeente de komende 

jaren niet alle aanvragen goed kan keuren die aan de voorwaarden voldoen.

-	Hoe bepaalt de gemeente welke verenigingen wél de investeringssubsidie krijgen en 

welke niet als we veronderstellen dat de verenigingen aan de voorwaarden voldoen? Is 

daar een afwegingskader voor?

-	In de begroting staat alleen hoeveel aanvragen er naar verwachting goedgekeurd 

gaan worden de komende drie jaar, namelijk 25. Hoeveel aanvragen verwacht de 

gemeente te gaan weigeren na halvering van het budget voor de investeringssubsidie 

accommodaties?

-	Hoeveel geld zou het de gemeente in 2025 kosten als alle aanvragen worden 

goedgekeurd die aan de voorwaarden voldoen? Graag een onderbouwing hiervoor

De regeling investeringssubsidies breedtesport-, scouting- en speeltuinverenigingen werkt volgens het principe ‘wie als eerst komt, wie als eerst maalt’. Dit 

betekent dat aanvragen die compleet zijn op volgorde van binnenkomst worden behandeld, net zo lang tot het subsidieplafond is bereikt. Aanvragen die 

worden geweigerd omdat het plafond is bereikt kunnen in een volgend subsidietijdvak (kalenderjaar) opnieuw aanspraak maken op middelen.  

Op dit moment is het lastig te voorspellen of en zo ja, hoeveel aanvragen dienen te worden geweigerd in 2025. Op basis van gebruiksgegevens uit 2021 t/m 

2023 luidt het antwoord: weinig tot geen. Maar sinds de zomer van 2024 is een herziene versie van de regeling ingegaan, die op bepaalde onderdelen 

aantrekkelijker is. Het is nog te vroeg om conclusies te trekken over het (structurele) effect hiervan op het gebruik van de regeling. 

De herziene versie van de investeringssubsidie is aantrekkelijker tov de vorige omdat er bij kleinere investeringen een groter deel als subsidie kan worden 

gevraagd. Bij grotere investeringen is de aflossingstermijn van een eventuele lening verhoogd van 15 naar 20 jaar. Voor maatregelen gericht op verbetering 

van toegankelijkheid van de accommodatie is de subsidie verhoogd van 1/3 deel naar 2/3 deel van de aanvraag. De subsidie voor het renoveren dan wel 

vervangen van een verenigingsgebouw is verhoogd van €75.000 naar €100.000 maximaal. In de nieuwe regeling kan een vereniging per kalenderjaar een 

subsidie aanvragen. Voorheen was dit eens per vier jaar. Ten slotte hoeft er bij kleinere subsidies minder verantwoording te worden afgelegd.

Ter aanvulling hierop: het college wenst in 2025, 2026 en 2027 jaarlijks €500.000 subsidie beschikbaar te stellen voor omzetting van conventionele naar LED-

verlichting op de sportvelden. Hiermee worden aanvragen voor de investeringsregeling deels via een ander spoor ingezet. Het totaal beschikbare 

subsidiebudget voor investeringen in accommodaties blijft hiermee ten opzichte van 2024 ongewijzigd.



318 CDA Cultuur In het hoofdstuk van cultuur zelf staat dat er 167.488 aan subsidies en 

inkomensoverdrachten zijn binnen cultuur. In de subsidielijst staat echter maar voor een 

bedrag van 117.588 aan subsidies voor cultuur op de lijst. Dat is nog best een groot gat, 

en daarom hebben we tijdens de tafeltjessessie gevraagd of dat grote gat de 

inkomensoverdrachten zijn en waar deze dan aan uitgegeven worden. Dat bleek niet zo 

te zijn, omdat er binnen cultuur geen inkomensoverdrachten zijn. Zij stelden dat de 

subsidielijst van cultuur in de begroting nog niet goed is bijgewerkt, en dus gedateerd is. 

Zodoende onze vragen:

-	Klopt het dat de subsidielijst van cultuur nog niet correct weergegeven staat?

-	Wanneer zou dit gecorrigeerd moeten worden zodat we kunnen zien wie welke 

subsidies krijgt en hier politieke keuzes over kunnen maken?

Het is in de begroting niet mogelijk om de subsidiestaat aan te laten sluiten bij de beschikbare middelen in de begroting. Hiervoor zijn 2 redenen:

In de subsidiestaat wordt een prognose gemaakt van de verwachtte subsidie die zal worden verstrekt. Dit is dus geen definitief bedrag. Zo moet het 

Cultuurplan 2025-2028 nog door de gemeenteraad worden behandeld. Vandaar dat bij de subsidiestaat ook wordt aangegeven dat de werkelijke realisatie op 

basis van de subsidiebeschikkingen af kan wijken en aan de subsidiestaat in de begroting kunnen geen rechten worden ontleend.

Daarnaast worden gedurende het jaar nog nieuwe beschikkingen gedaan die nu nog niet meegenomen kunnen worden genomen in de subsidiestaat.

Voor 2025 is in de cultuurbegroting totaal 167,488mln beschikbaar voor subsidies.

De subsidiestaat zal bij de eerste rapportage in 2025 worden geactualiseerd.

319 CDA Samenleven Binnen deze portefeuille is er het actieplan “Samenleven in een stad”. Hier valt op dat er 

relatief veel geld naar het kopje “historisch besef gaat”. Daarom de volgende vragen:

-	Waarom is het bedrag in het eerste jaar (€2.000.000) zoveel hoger dan in de volgende 

jaren?

-	Wat zijn de (verwachte) effecten van deze uitgaven?

•	In het eerste jaar was er € 1.8 mln beschikbaar voor het Stadsprogramma Koloniaal en Slavernijverleden. Het tweede jaar was daarvoor € 500k beschikbaar. 

Deze bedragen vallen buiten de reguliere inzet van het samenlevingsbeleid. De overige middelen zijn er voor drie onderwerpen (na afronding 

stadsprogramma): gastarbeiders en wederopbouw van de stad, Holocaust en blijvende aandacht voor het koloniaal en slavernijverleden.

•	Over de resultaten van de uitgaven voor het koloniaal en slavernijverleden, wordt de raad eind dit jaar weer geïnformeerd met een brief (vorige brief 

23bb008586).  Over alle andere voortgang van het samenlevingsbeleid wordt de raad geïnformeerd in de voortgangsrapportage Samenleven, waarvan de 

eerste eind januari 2025 verschijnt.

320 Bestuur In de begroting is bij het onderdeel bestuur in 2024 een piek te zien in de overige 

programmalasten (pagina 69 overzicht van baten en lasten, lasten opengeklapt). Deze is 

in 2024 € 4,9 mln. terwijl deze langjarig rond de € 2 mln. is. In de toelichting overzicht 

baten en lasten wordt hier geen toelichting op gegeven. Graag ontvang ik alsnog een 

toelichting op deze piek en een gedetailleerde uitsplitsing van de onderliggende posten.

De piek in de overige programmalasten in 2024 van € 2,6 mln heeft volledig te maken met de toevoeging aan de voorziening (ex-)bestuurders. Deze wijziging 

is ook in de tabel erboven opgenomen (financiële bijstellingen) en onder de tabel toegelicht.  De toevoeging is noodzakelijk door een gedaalde rekenrente.

321 LR Weerstandsvermogen Sinds de 1e herziening is het weerstandsvermogen fors toegenomen. Indien we kijken 

naar de ontwikkeling hiervan (p 222) dan is de ratio simpel te verklaren maar de vraag 

blijft hoe kan het dat de benodigde capaciteit in dit jaar halveert tov gerealiseerde jaren 

en toekomstige jaren?

Daarnaast toch ook graag extra duiding op het berekenen van de beschikbare capaciteit 

en dan met name de kans keer minimumbedrag van 0.

De benodigde weerstandscapaciteit is in 2025 om verschillende redenen lager dan in 2026 e.v. Ten eerste is het risico rondom BUIG verder in de tijd 

moeilijker in te schatten waardoor het risico bedrag stijgt. Daarnaast zijn er meerdere risico’s opgenomen rondom Jeugd en Zorg. De problematiek van dit jaar 

is in de VJN 2024 in de begroting verwekt waardoor er dit jaar geen risico meer voor opgenomen hoeft te worden. Deze gelden dus pas vanaf 2025 e.v. 

T.o.v. eerdere jaren is ervoor gekozen om geen risico meer op te nemen voor het voordoen van de niet-kwantificeerbare risico’s. Dit is verwerkt in de VJN 2024 

en geldt pas vanaf 2024. Vergeleken met 2023 is daarom de benodigde weerstandscapaciteit gedaald in 2024. 

De beschikbare weerstandscapaciteit is een optelling van de risicoreserves (kredietrisico, WWB, Tweedelijns Wmo en Jeugdhulp), de stelpost onvoorzien en 

de algemene reserve. De kans dat de beschikbare weerstandscapaciteit op nul komt te staan is nihil. 

322 Overhead Wat is de begroting van het afscheid van de burgemeester? Gezien het feit dat deze 

kosten al gemaakt, ook graag een overzicht van de werkelijk gemaakte kosten van het 

afscheid van de burgemeester.

Een specificatie van de begroting is opgenomen in de bijlage vraag 322. De prognose van de kosten voor het afscheid van de BGM komt voorlopig  uit op 

€600k. Dit is nog altijd een indicatie, omdat we nog een aantal facturen moeten ontvangen. Een specifiekere onderbouwing is op dit moment nog niet aan te 

leveren. We verwachten eind oktober een specifieker beeld hebben. We kunnen tzt een update verstrekken. 


